
واردات ۱.۵ میلیارد دلاری آیفون به کشور
خریدار  مصوبه اخیــر دولت در خصوص کاهش 
حق ورودی تلفن هــای بــالای ۶۰۰ دلار به ۲۸ 
درصد، در حالی ابلاغ شــد که در ۶ ماه اخیر ســه 
مصوبه در خصوص تعرفه گوشــی موبایل انتشار 

یافته است.
 در ابتدای خردادماه ســال جــاری، مصوبه ای در 
خصوص تعرفه واردات تلفن های همراه منتشــر 
شد. در بخشی از این مصوبه عنوان شده است: »با 
توجه به ممنوعیت واردات تلفن همراه هوشمند با 
نشان تجاری اپل، در صورت لغو ممنوعیت آن در 
آینده توســط مراجع ذی صلاح، سود بازرگانی آن 

به میزان ۹۶ درصد پیش بینی خواهد شد.«
از ســوی دیگر در ردیف ۲۲۵ این مصوبه، ســود 
بازرگانی گوشی های هوشمند کمتر از ۱۵۰ دلار، 
۶ درصد و بالای ۶۰۰ دلار، ۲۸ درصد تعیین شده 
بود.مصوبه ای که انتقاد فعالین بازار تلفن همراه را 
در به دنبال داشــت، درواقع افزایش حق ورودی 
تلفن همراه در کنار کاهش یــا عدم تخصیص ارز 
به منظــور واردات تلفن همــراه، موجب افزایش 

قیمت تلفن همراه در بازار شده است.
لازم به ذکر است، پیش تر در اسفندماه سال ۱۴۰۲ 
نیز به پیشنهاد معاونت حقوقی ریاست جمهوری، 
مصوبه ای در خصوص حقوق ورودی گوشی همراه 
به تصویب رســیده بــود که بر اســاس آن حقوق 
ورودی رویه تجــاری واردات گوشــی های تلفن 
همراه خارجــی با قیمت بــالای ۶۰۰ دلار پانزده 
درصد و برای ســایر رویه ها از جمله مسافری، سی 

درصد ۳۰ درصد منظور شده بود.

چرا مصوبه جدید حقوق ورودی تلفن همراه 
ابلاغ شد؟

در نهایت با وجود انتقاد شــدید فعالین بازار تلفن 
همراه، اما در عمل ثبت ســفارش گوشی مطابق با 
مصوبه خردادماه انجام می شــد، اما در یک اقدام 
عجیب، گمرک از کاهش حــق ورودی تلفن های 

همراه خبر داد.
درواقع در بخشنامه جدیدی که در اول مردادماه، 
توسط دفتر واردات به گمرکات اجرایی ابلاغ شد، 
حقوق ورودی گوشــی های کمتر از ۱۵۰ دلار که 
با رویه تجاری وارد کشــور شــده اند ۱۰ درصد و 
گوشی هایی که با رویه مسافری وارد شده باشند، 
۱۶ درصد اســت.حقوق ورودی گوشی های ۱۵۰ 
تا ۶۰۰ دلاری که با رویه تجاری وارد شــده اند نیز 
۵ درصد و اگر با رویه مســافری وارد شده باشند، 
۶ درصد است. حقوق ورودی گوشــی ها باارزش 
بالای ۶۰۰ دلار که به شــیوه تجاری وارد شده اند 
۱۵ درصد و اگر با رویه مســافری وارد شده باشند، 

۳۰ درصد تعیین شده است.
موضوعی که حتی انجمن تلفن همــراه نیز از آن 
اظهــار بی اطلاعی کرده بود، درواقــع اعضای این 
انجمن بــا وجــود پیگیری های مکــرر به منظور 

کاهش حق ورودی، از تصویــب هرگونه مصوبه و 
ابلاغ آن بی خبر بودند.البته بررســی ها بیانگر آن 
اســت که مصوبه در ۱۳ تیر ماه از سوی سرپرست 
ریاست جمهوری امضا و ابلاغ شده بود. در بخشی 
از مصوبه عنوان شده اســت: »پیرو ابلاغیه شماره 
۴۳۷۵۱ مــورخ ۱۲/ ۰۳/ ۱۴۰۳ و بــه اســتناد 
اصــل ۱۳۱ و در اجرای اصل ۱۲۳ قانون اساســی 
جمهوری اسلامی ایران به پیوســت موارد از قلم 
افتاده جــداول »قانون بودجه ســال ۱۴۰۳ کل 
کشور« که طی نامه شــماره ۹۶۴/۱۹۴۳۷ مورخ 
۱۰/ ۰۴/ ۱۴۰۳ مجلس شــواری اســلامی واصل 

گردیده است، جهت اجرا ابلاغ می گردد.«
بررســی مهر نشــان می دهد که در بودجه سال 
۱۴۰۳ و در جــدول شــماره ۱۶ )تعرفه هــای 
درآمدهای موضوع جدول شماره ۵( حق ورودی 
واردات گوشــی های موبایل ساخته شده خارجی 
با قیمت بیش از ۶۰۰ دلار برای رویه تجاری و غیر 
تجاری صفر بود، درواقع نامه سرپرســت ریاست 
جمهوری مبنی بر از قلم افتادن، این بخش صحت 
دارد.۵ بودجه ســال جاری، دولت از محل واردات 
گوشــی های بیــش از ۶۰۰ دلار، حــدود ۲ هزار 
میلیارد تومان درآمد بــرای خود پیش بینی کرده 

است.
درهرصورت علت مصوبه فــوق را می توان به عدم 
درج ارقام در ردیف های بودجه ای اشــاره کرد، اما 
ازآنجایی که در مصوبه فــوق به تلفن همراه آیفون 
اشاره نشــده اســت، لذا می توان این برداشت را 
داشــت که تجار به منظور واردات اپل های بالای 
۶۰۰ دلار بــا تعرفه ۱۵ درصدی مواجه هســتند 
و مســافرین نیز برای رجیســتر کــردن این برند 
آمریکایــی باید ۳۰ درصد حــق ورودی پرداخت 
نمایند.البته کماکان مصوبــه ممنوعیت واردات 
آیفون های ۱۴ و ۱۵ پابرجا اســت و هیچ تغییری 
در خصوص واردات تجاری و مسافری و در نهایت 

رجیستری مدل های بعد از ســری ۱۳ اپل ایجاد 
نشده است.

طرح بی حاصل ممنوعیت واردات آیفون
در بهمن ماه ســال ۱۴۰۱ و پس از چندین ســال 
بحــث پیرامــون جلوگیــری از واردات آیفون، 
ســرانجام مصوبــه ممنوعیــت واردات تجاری و 
مســافری تمامی مدل های بعد از ســری ۱۳ این 

برند آمریکایی ابلاغ شد.
در آن مقطــع زمانی فارغ از دلایلــی نظیر لوکس 
بودن و تجمل گرایی این مدل تلفن همراه، موضوع 
مدیریت مصــرف ارز در شــرایط تحریمی مطرح 
شــد، درواقع ازآنجایی که آیفــون ارزبری بیش از 
یک میلیارد دلاری داشــت و تنها قشر محدودی 
از جامع قــادر به خرید آن بودنــد، مصوبه خود به 
تصویب رسید.هرچند باگذشــت ۱۸ ماه از زمان 
ابــلاغ مصوبه فوق، شــاهد بی نتیجه بــودن این 
طرح هستیم، درواقع با وجود عدم واردات رسمی 
آیفون ۱۴ و ۱۵ به کشــور، اما این مدل های تلفن 

همراه به صورت قاچاق به فروش می رسد.
نکته جالب توجه و عجیب این اســت که از ســال 
۹۶ و پس از اجرای طرح رجیســتری تلفن همراه، 
در عمل فــروش تلفن همــراه قاچاق بــه دلیل 
عدم قابلیت آنتــن دهی نزدیک به صفــر بود، اما 
ممنوعیت واردات آیفون ۱۴ و ۱۵ ســبب شــد تا 
افراد به دنبال روش هــای در جهت دور زدن طرح 

رجیستری تلفن همراه باشند.
در نهایت شــواهد حکایت از آن دارد طرح موفق 
رجیستری تلفن همراه حداقل برای مدل های ۱۴ 
و ۱۵ آیفون با شکســت مواجه شده است، چرا که 
بنابر اظهار نظر اعضای انجمن تلفن همراه کشــور 
و شــواهد میدانی، این مدل های آیفــون، بدون 
مشــکل آنتن دهی در شــبکه تلفن همراه کشور 

خدمات دریافت می کنند.

 تعداد فروشنده از خریدار بیشتر است

و وند کاهشی قیمت خودر تداوم ر
نماز رهبر انقلاب بر پیکر هنیه

مردم ایران خون خواه شهید هنیه شدندمردم ایران خون خواه شهید هنیه شدند
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اقتصادی
        سیاسـی

                اجتماعی
                       فرهنگـی

                               ورزشــی
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کارشناسان نوسانات بازار ارز را زودگذر می دانند
ورها  واکنش هیجانی بازار دلار به تر

 از شهادت سردار سلیمانی تا اسماعیل هنیه

در گفت وگوی تلفنی با وزیر امور خارجه اردن
باقری: رژیم صهیونیستی صلح و امنیت 

منطقه را به مخاطره انداخته است

سخنگوی شورای رقابت:
و باید مانند سال های  وضعیت واردات خودر

قبل از ۱۳۹۷ شود

 تحلیل یک مدیر اسبق بانکی از گزینه های اقتصادی دولت چهاردهم
ونمایی از نسخه نجات طبقه متوسط   ر

در دولت چهاردهم

صفحه 2
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صفحه 8

صفحه 3

صفحه 5

 ساعت ۶ صبح؛ چند ساعت عقب تر از ساعت
 ۵ عصر

بزرگ مردانی،  کارشناس سینما  دومیــن ساخته سینمایی مهران مدیری، 
بیش از آن که تابع الگوریتم های سینمایی باشد، به یک ذوق زدگی در نمایش 
یک بحران فردی که تلاش می شــود آن را به دغدغه ای اجتماعی بسط دهد، 

شبیه است.
 از سوژه و طرح داستان شروع می کنیم که به واسطه بافت ساختاری و هارمونی 
مضمونی، شــدیدا محتاج نوآوری های روایی است. اشــکال اما از زمانی آغاز 
می شود که می بینیم در فرآیند اشاعه داستان، نگاه جزءنگر، قابلیت های خود 

را به کلیت اثر تحمیل نمی کند.
فیلم، افتتاحیــه خوبی دارد. خیلــی زود، چالش خود را بــا مخاطب در میان 
می گذارد اما این دگردیســی از شوخ وشــنگی و پرواز به آینده ای روشــن به 

اضمحلال و تعلیق، چندان مخاطب را نمی گیرد.

یادداشت

مشترکان پرمصرف زیر ذره بین صنعت برق

صفحه 8

توانیر اعــلام کرد: تمامی ســازمان هــا، ادارات 
و بانک ها موظف هســتند مصرف بــرق خود را 
پس از پایان ســاعت کار اداری تا ۶۰ درصد زمان 
فعالیت کاهش دهند. شــرکت توانیر در خصوص 
تشــدید نظارت بر مصرف بــرق ادارات و بانک ها 
اطلاعیه ای صادر شــد.متن اطلاعیه به این شرح 

است: ضمن تشــکر از تمامی مشــترکانی که در 
اجرای طرح های مدیریــت مصرف با صنعت برق 
همکاری کرده انــد، به اطلاع کلیه ســازمان ها، 
ادارات و بانک ها می رســاند با توجــه به افزایش 
مجدد دمای هوا در هفته آینــده و پیرو مصوبات 
ابلاغی هیأت وزیــران، تمامــی ادارات، بانک ها 

و دســتگاه های اجرایی موظف هســتند با قطع 
ســامانه های سرمایشــی، در مناطق عادی یک 
ســاعت قبل از اتمام ســاعت اداری و در مناطق 
گرمسیر همزمان با تعطیلی ادارات، مصرف برق 
خود را پس از پایان ساعت کار اداری تا ۶۰ درصد 

زمان فعالیت کاهش دهند.

ادارات و بانک ها موظف به کاهش ۶۰ درصدی مصرف برق شدند

شهرداری بندر چابهار

 فراخوان عمومی فراخوان عمومی  ) نوبت اول() نوبت اول(

مصوبه شماره ۵۲۲   ۱ بند  باستناد  دارد  نظر  در  بندر چابهار  شهرداری 
مورخ ۱۵/۰۷/۱۴۰۲ شورای اسلامی شهر چابهار نسبت به سرمایه گذاری با 
موضوع مشارکت در ساخت و بهره برداری از مجتمع تجاری چابهار واقع در 
روبه روی شهرداری) آتش نشانی سابق( به روش مشارکت مدنی اقدام نماید.

مهلت  لغایت ۱٤٠٣/٠٥/٢٣  تاریخ ۱۳/١٤٠٣/٠٥  از  واجد شرایط  متقاضیان 
بنام   ۳۱۰۰۰۰۰۰۲۵۰۰۳ حساب  به  ریال  مبلغ۱/۰۰۰/۰۰۰   واریز  با  دارند 

شهرداری بندر چابهار نزد بانک ملی جهت دریافت اسناد و آگاهی از شرایط
نمایند  اقدام  شهرداری  حقوقی  واحد  به  حضوری  بصورت  آن  خصوصی 
تاریخ  از  دوم  آگهی  چاپ  از  پس  فیزیکی  بصورت  پیشنهادات  ارائه  مهلت   .

١٤٠٣/٠٥/۲۰ لغایت ١٤٠٣/٠٦/٠١ میباشد.
طی  که  میباشد  ریال   ۵۰,۵۰۰,۰۰۰,۰۰۰ مبلغ  فراخوان  در  شرکت  سپرده 

ضمانتنامه بانکی معتبر در قبال شهرداری چابهار یا طی
فیش واریزی بحساب ۳۱۰۰۰۰۱۶۲۹۰۰۱ سپرده شهرداری چابهار نزد بانک 

ملی واریز گردد.
شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است.

داده  اثر  ترتیب  سپرده  فاقد  و  ناخوانا   ، مشروط   ، مخدوش  پیشنهادات  به 
نمیشود.

قرارداد نگهداری و در صورتی  تا زمان عقد  ، دوم و سوم  اول  نفرات  سپرده 
که برنده از تاریخ افتتاح پاکات ظرف مدت ۷ روز جهت عقد قرارداد مراجعه 
ننماید سپرده وی به نفع شهرداری ضبط و با نفر بعدی قرارداد منعقد میگردد 

و الباقی پس از افتتاح پاکات عودت داده میشود.
جلسه افتتاح پاکات مورخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۳ در محل سالن کنفرانس شهرداری 

بندر چابهار میباشد.
پیشنهادات باید در سه پاکت الف : فیش سپرده شرکت در فراخوان - فیش 

خرید استاد ب ) اسناد و مدارک ، اساسنامه شرکت
، آخرین تغییرات هیئت مدیره و تصویر شناسنامه و کارت ملی اعضاء هیئت 

مدیره و مدیر عامل برای اشخاص حقوقی ،
شرایط  و  قرارداد  نمونه  امضاء   ، حقیقی  اشخاص  برای  سجلی  مشخصات 

خصوصی و کلیه مدارک موجود در اسناد ( ج : ) برگ
پیشنهادات با امضاء کلیه پاکات مهر و موم به حراست شهرداری تحویل گردد.
دولت  کارکنان  مداخله  منع  قانون  مشمول  که  مینمایند  اقرار  متقاضیان 

نمیباشند .
سرمایه گذاری که علاوه بر داشتن شروط لازم توانایی فنی و مالی در مقابل 

هزینه های اجرای پروژه ،
درصد مشارکت بیشتری برای شهرداری را پیشنهاد دهد برنده اعلام میگردد.

جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره های ذیل تماس حاصل نمایید:
واحد حقوقی

۰۵۴-۳۵۳۲۳۷۸۰
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۵/۱۳
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۵/۲۰

شهرداری شهر قدس در نظر داردنسبت به اجرای پروژه کمربندی زیتون )پل( از طریق مناقصه 
عمومی اقدام نماید .

 برآورد اولیه : مبلغ اولیه برآورد انجام كارحدود ۱۵۳/۸۴۶/۰۰۰/۰۰۰ ریال بدون احتساب ۱۰ % مالیات 
بر ارزش افزوده میباشد.

 مدت اجرای پروژه:  6 ماه.
تضمین شركت در مناقصه:  ۷/۶۹۲/۳۰۰/۰۰۰ریال  می باشد که به صورت واریز نقدی یا ضمانتنامه معتبر 

بانکی مورد پذیرش خواهد بود.
 ارائه هر نوع چك اعم از بانكي یا تضمیني و یا سایر موارد مشابه به عنوان ضمانت نامه، به هیچ عنوان 

قابل قبول نمي باشد.
 پرداخت تضمین شركت در مناقصه بصورت نقدي از طریق شماره حساب ۰۱۰۵۷۰۸۳۲۷۰۰۳ نزد 

بانک ملی بنام شهرداری شهر قدس 
 مناقصه گران می بایستی ضمانتنامه شرکت در مناقصه را پیش از پایان مدت تحویل پیشنهادات به 

امور قرارداد های شهرداری قدس تحویل نمایند. 
 قیمت اسناد و نحوه واریز وجه :

شماره  حساب  به  كه  باشد  مي  ریال(  میلیون  )هشت  ریال   ۸/۰۰۰/۰۰۰ مناقصه  اسناد  قیمت 
۰۱۰۵۷۰۸۲۹۸۰۰۰ به نام شهرداری شهر قدس نزد بانک ملی و بصورت الکترونیکی از طریق سامانه 

تدارکات دولت به نشانی www.setadiran.ir  قابل پرداخت می باشد.
  مهلت خرید اسناد :

شروع خرید اسناد مناقصه از مورخ  ۱۴۰۳/۰۵/۲۰ لغایت ۱۴۰۳/۰۵/۲۳ بوده و  اسناد و مدارك مناقصه 
ظرف مهلت مندرج  در سامانه تدارکات دولت به نشانی www.setadiran.ir  قابل دریافت می باشد.

 مهلت تحویل و مدت اعتبار پيشنهادات :
مهلت تحویل ضمانتنامه تاساعت ۱۳ مورخ ۱۴۰۳/۶/۵ و آخرین مهلت بارگذاری اسناد تا ساعت ۱۳ 

همانروز از طریق بارگذاری در سامانه تدارکات دولت www.setadiran.ir  می باشد
 مجوز مورد نیاز جهت شركت در مناقصه :

 شرکتهای دارای رتبه ۴راه و باند و سایر شرایط مندرج در اسناد و دفترچه شناخت پروژه   پرداخت هزینه 
آگهی مناقصه بعهده برنده می باشد .

  شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است .
 در صورت بروز هرگونه تناقض در موارد مندرج در آگهی با سامانه ستاد ملاک عمل سامانه ستاد 

خواهد بود 
  سایر شرایط در اسناد مناقصه قید شده است .

 تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/05/13
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/20

 آگهی   فراخوان مناقصه عمومی آگهی   فراخوان مناقصه عمومی

روابط عمومی شهرداری شهر قدس

نوبت اول



هنیه؛ الگوی واقعی برای مبارزان قرن ۲۱

ایستادگی تا پای جان

نماز رهبر انقلاب بر پیکر هنیه

مردم ایران خون خواه شهید هنیه شدند

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rشنبه      ۱3 مرداد ۱403    شماره ۱648

معاون اول رئیس جمهور:
  با ظریف و قائم پناه راه خدمت به مردم

 هموارتر می شود
 معاون اول رییــس جمهوری تاکید کرد: در دولــت وفاق ملی با کمک 
محمد جواد ظریف و محمد جعفر قائم پناه راه خدمت  به مردم هموارتر 

می شود.
محمد رضا عارف در حســاب کاربری خود در شــبکه اجتماعی ایکس 
نوشــت: انتصاب برادران بزرگوارم محمد جــواد ظریف و محمد جعفر 
قائم پناه به ســمت معاون راهبردی و معاون اجرایی رئیس جمهور که 
هر دو از مدیران توانا، عالــم، دردمند و صاحب نام هســتند را تبریک 

می گویم.
عارف تاکید کرد: در دولت وفاق ملی بــا کمک این دو برادر گرانقدر، راه 

خدمت  به مردم نجیب ایران هموارتر خواهد شد.
دکتر مسعود پزشکیان رئیس جمهور در احکامی جداگانه محمد جواد 
ظریف و محمد جعفر قائم پناه را به ترتیب به عنــوان معاون راهبردی 
رئیس جمهوری و معاون اجرایی و سرپرســت نهاد ریاست جمهوری 

منصوب کرد.

باقری: 
به عواقب تداوم جنایات سبعانه رژیم اشغالگر 

هشدار دادم
 سرپرست وزارت امور خارجه در یکی از شــبکه های اجتماعی نوشت: 
ضمن محکومیت شــدید اقدام تروریســتی رژیم صهیونیســتی در 
به شهادت رساندن اســماعیل هنیه، نســبت به عواقب تداوم جنایات 

سبعانه رژیم اشغالگر هشدار دادم.
»علی باقری« در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: 
در تماس های تلفنی با وزیران امور خارجه قطر، عربســتان ســعودی، 
ترکیه، مصر، عمان، اردن، روسیه، الجزایر و دبیرکل سازمان ملل متحد 
و مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا، ضمن محکومیت شدید اقدام 
تروریستی رژیم صهیونیستی در به شــهادت رساندن اسماعیل هنیه، 

نسبت به عواقب تداوم جنایات سبعانه رژیم اشغالگر هشدار دادم.
باقری افزود: همچنین در این گفت وگوها درخواست برگزاری نشست 
اضطراری وزیران امور خارجه ســازمان همکاری اسلامی را به منظور 
بررســی و محکومیت این اقدام بزدلانه و تروریستی رژیم صهیونیستی 
و پاسخگو ســاختن این رژیم در قبال جنایات ارتکابی مطرح کردم که 

مورد استقبال قرار گرفت.
 روابط عمومی کل سپاه پاســداران انقلاب اسلامی روز چهارشنبه )۱۰ 
مــرداد ۱۴۰۳( در اطلاعیه ای اعلام کرد: اســماعیل هنیه رئیس دفتر 
سیاســی حماس و یکی از محافظان وی در اثر اصابت قرار گرفتن محل 

اقامت آنان در تهران به شهادت رسیدند.

در گفت وگوی تلفنی با وزیر امور خارجه اردن؛
باقری: رژیم صهیونیستی صلح و امنیت منطقه 

را به مخاطره انداخته است
 سرپرســت وزارت امور خارجه گفت: اگر جلوی جنایتکاران تروریست 
گرفته نشود، صلح و امنیت منطقه ای و بین المللی را به طور جدی دچار 

مخاطره می کنند.

»علی باقری« ر ادامــه رایرنی های تلفنی خود با وزیــران امور خارجه 
کشــورهای اســلامی، تلفنی با »ایمن الصفدی« معاون نخست وزیر 
و وزیر امــور خارجــه اردن در خصوص تبعات اقدام تروریســتی رژیم 
صهیونیستی در به شــهادت رساندن اســماعیل هنیه رایزنی و تبادل 

نظر کرد.
باقری با تشــکر از حضور نماینده دولت اردن در مراسم تحلیف رئیس 
جمهور کشــورمان، با اشــاره به اینکه رژیــم صهیونیســتی با تجاوز 
تروریســتی در هدف قرار دادن رئیس دفتر سیاسی حماس در تهران، 
ضمن نقض مقررات بین المللی، خط قرمز مهمی را زیر پا گذاشــت و به 
همین جهت بی تردید جمهوری اســلامی ایران قانون و عدالت را بدون 

هیچ تسامحی درباره این رژیم بدنام و جنایتکار اجرا خواهد کرد.
سرپرســت وزارت امــور خارجه تصریح کــرد: طی ۱۰ ماه گذشــته 
صهیونیســت ها غزه را به خاک و خون کشــیده  و اکنون دایره جنایات 
خــود را به بیــروت و تهــران و یمن گســترش داده انــد و اگر جلوی 
جنایتکاران تروریســت گرفته نشــود، صلــح و امنیــت منطقه ای و 

بین المللی را به طور جدی دچار مخاطره می کنند.
باقری همچنین با اشــاره به پیشــنهاد ایران برای برگزاری نشســت 
اضطراری وزرای خارجه ســازمان همکاری اسلامی، خواستار حمایت 
اردن از این پیشنهاد شــد.ایمن الصفدی وزیر خارجه اردن نیز از ابتکار 
جمهوری اسلامی ایران در برگزاری نشســت فوری سازمان همکاری 
اســلامی برای مقابله با اقدامات تروریستی رژیم صهیونیستی حمایت 
کرد.الصفــدری جنایت رژیم صهیونیســتی در ترور اســماعیل هنیه 
در خاک ایــران و نقض حاکمیت ملی و تمامیت ســرزمینی جمهوری 

اسلامی ایران را محکوم کرد.
وی همچنین افزایش تنش در منطقه را خواســت رژیم صهیونیستی 
خواند و بر ضرورت تلاش برای جلوگیری از گســترش دامنه جنگ در 

منطقه تاکید کرد.

وز توحش رژیم  آمارهای تکان دهنده از ۳۰۰ ر
صهیونیستی در غزه

داده های آماری نشــان می دهد رژیم صهیونیستی طی ۳۰۰ روزی که 
از جنگ غزه می گذرد از هیچ توحشی علیه فلسطینیان فروگذار نکرده 
اســت. به نقل از الجزیره، در حالی از جنگ غزه ۳۰۰ روز می گذرد که با 
تشدید توحش رژیم صهیونیستی در منطقه اکنون هیچ آینده روشنی 
برای به نتیجه رســیدن مذاکرات این رژیم با جنبش حماس و استقرار 

آتش بس در این باریکه دیده نمی شود.
داده های آماری نشــان می دهد طی ۳۰۰ روز اخیر بیــش از ۴۰ هزار 
فلسطینی در این جنگ جان خود را از دست داده است که از این میان، 
۱۶ هزار تن از آنها را کودکان تشــکیل می دهند. این در حالی است که 
برآورد می شود بیش از ۱۰ هزار فلســطینی اکنون زیر آوارها مانده اند 
و با پایــان جنگ و آغاز عملیــات آواربرداری در نهایت بایــد آنها را نیز 
به شمار شــهدا اضافه کرد.در حال حاضر، ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار نفر از 
جمعیت غزه که تقریباً شــامل تمامی جمعیت این باریکه می شــود از 
بحران نبود امنیــت غذایی رنج می برند. اکنــون تنها بخش کوچکی از 
نیازهای غذایی مردم تأمین می شود به طوری که براساس اعلام برنامه 
جهانی غذا ۹۰ درصد از فلســطینیان در این باریکه برای ۲۴ ساعت یا 

بیشتر غذایی برای خوردن ندارند.

تریبون

 معاون راهبردی رئیس جمهور در پاســخ به انتقادها 
نوشت: قرار نداشــتم در این دولت مسئولیتی را قبول 
کنم ولی نگرانی، دلخوری و اصــرار هم میهنان به ویژه 
در فضای مجازی باعث شــد که ناگزیر شوم آن نگاه را 

قدری تغییر دهم.
 محمدجواد ظریف در شبکه های اجتماعی در پاسخ به 
یک کاربر نوشت: سلام بر شــما. از تذکر مشفقانه شما 

سپاسگزارم.
وی افزود: قرار نداشتم در این دولت مسئولیتی را قبول 
کنم. ولی نگرانی، دلخوری و اصرار هم میهنان بزرگوار، 
به ویژه در فضای مجازی، در چند روز گذشــته باعث 
شد که ناگزیر شوم آن نگاه را قدری تغییر دهم؛ ولی در 

حد رسمیت یافتن یک مسئولیت مشورتی 
که بارها گفته بودم در خدمت رئیس جمهور 

عزیز خواهم بود.
معاون راهبردی رئیس جمهــور بیان کرد: 
پیشنهاد بیشتر دوســتان پذیرفتن معاونت 
سیاســی رئیس جمهور بود. اما آن ســمت 
از یک ســو مســئولیتی اجرایی بــود، و از 

ســوی دیگر باعث تداخل در وظایف و شائبه تضعیف 
وزارت خانه های سیاسی می شــد که آن را به مصلحت 

ندانستم.
ظریف عنوان کرد: بر این اســاس، پیــش نویس حکم 
معاونت راهبــردی رئیس جمهور بــا چند هدف تهیه 

شــد و با امضای تفقدآمیز ریاست جمهوری 
رسمیت یافت.

 وی افزود: نخســت اینکه هیچ دیوانسالاری 
و ســازوکار جدیدی درست نشــود و باری 
بر بودجه دولت و ســفره مردم نباشد و دوم 
اینکه هیچ تداخلی در کار دستگاه ها ایجاد 

نشود.
 معاون راهبردی رئیس جمهور ادامه داد: ســوم اینکه 
هیچ دســتگاهی تضعیف نشــود و چهارم اینکه حلقه 
وصل دولت با مــردم، اندیشــکده ها و نهادهای مدنی 

نظارتی همچون کمند باشد.
 ظریف خاطرنشــان کرد: پنجم اینکه با توجه به اصرار 

آقای پزشــکیان و تاکیدات بنده در دوران انتخابات و 
نیز در ســه هفته ریاست بر شــورای راهبری مبنی بر 
استفاده از فکر نو و توان مندی های جدید )که امیدوارم 
و می کوشم با درایت و شــجاعت دکتر پزشکیان عزیز 
حاصلش در ترکیب هیات دولت کام مردم را شــیرین  
کند( از یک سو و ضرورت بهره گیری از تجربه انباشته 
مدیران با تجربه چهل ســال گذشــته از سوی دیگر، 
مسئولیت جدید بتواند جایگاهی رسمی برای این مهم 

ایجاد کند.
وی اظهار کرد: ضمن تشکر از تذکر سازنده جنابعالی، 
 امیدوارم در این مسیر بنده را از راهنمایی خود محروم 

نفرمایید.

دولت

خریدار  هر مصیبتی که ممکن بود بر سر 
یک مبارز و رهبر سیاســی بیاید، در حیات 
هنیــه روی داد، امــا نه تنهــا ذره ای عقب 
نشــینی از او مشاهده نشــد؛ بلکه با عزمی 

قاطعانه تر به راه خود ادامه داد.
 شهادت اســماعیل عبد السلام احمد هنیه 
مشهور به اسماعیل هنیه و ملقب به ابوالعبد 
رئیس دفتر سیاسی جنبش حماس، نقطه 
عطفی در تاریخ مبارزان فلســطینی است. 
مردی که حتی تولد او در روز ۲۳ مه ســال 
فلســطینی  آوارگان  اردوگاه  در   ۱۹۶۳
الشــاطئ غزه، تحــت تأثیر ظلم و ســتم 
صهیونیست ها بود؛ تمام حیات خود را وقف 
مبارزه کرد و جان ارزشمند خود را از غزه تا 
تهران بر دســت گرفت تا تاریخ، گواه مسیر 
طولانی او برای احقــاق حقوق ملت مظلوم 
فلسین باشــد. بگذارید از رهبری یاد کنیم 
که از حبس و شــکنجه و تبعید تا شهادت 
فرزند و نوه و اعضای خانواده، هر نوع مرارتی 
را به جان کشــید ولی هیچگاه دچار تردید 
نشــد. مردی که مرور حیات او، راه را برای 
مبارزین قرن ۲۱ روشــن می کند و او را در 
قامت معلمی نشان می دهد که نه تنها برای 
فلسطین و جهان اسلام، بلکه خطاب به همه 
بشــریت، حرف های بســیاری برای گفتن 

دارد.
اسماعیل هنیه، نخســتین رهبر فلسطین 
نیســت که در راه آرمان مــردم خود جان 
می ســپارد امــا در زندگانی ۶۱ ســاله او، 
اتفاقات شــگرفی روی داده که نام و یاد او را 

در تاریخ جاودانــه خواهد کرد. چرا که مرور 
حیات پربرکت او نشــان می دهد؛ هر تلخی 
و مصیبتی که ممکن بود بر ســر یک مبارز 
و رهبر سیاســی بیاید، در حیــات ابو عبد 
روی داد، ولی نه تنهــا ذره ای عدول و پا پس 
کشیدن از او مشاهده نشــد؛ بلکه با عزمی 

قاطعانه تر به راه خود ادامه داد.

 حیاتِ اسماعیل، کلکسیونی
 از مصائب و صبر

طی سالیان گذشته، ماشین تبلیغاتی رژیم 
صهیونیســتی و قلم به مزدهــای این رژیم 
در منطقه و جهــان، میلیون ها دلار صرف 
کرده تا بر پاکی و شــکوه نام اسماعیل هنیه 
سایه بیاندازد. طرح ادعاهای واهی و پوچی 
همچون دستیابی او به ثروت و مکنت از راه 
قاچــاق کالا از تونل و از مصر بــه غزه، بازی 
رسانه ای پلیدی بود که برای لکه دار کردن 
نام او بــه راه افتــاد. ولی از آنجایــی که او و 
اعضای خانواده پرجمعیتش، همواره مانند 
مردم عادی غزه می زیســتند؛ هیچ افترایی 

نتوانست از بزرگی و محبوبیت او بکاهد.
آنان که حیــات هنیه را بررســی کرده اند؛ 
خوب می دانند بر ســر او چه بلاهایی آمده 
و برای رســیدن به جایگاه رهبری سیاسی 
حماس، چه مســیر درازی را طــی کرده و 
کفایت و توانایــی خود را با ســلاح ایمان و 
شــرافت انقلابی، بر همگان اثبــات کرده 

است.
اســماعیل هنیه، حتی پیش از آنکه به دنیا 

بیاید، وارث رنجی عظیم بود. رنجی ناشــی 
از رویدادهای تلخ پس از جنگ جهانی دوم، 
اعــلام موجودیت نکبتی به نام اســرائیل و 
آغاز یک مثنوی طولانــی از آوارگی، تبعید، 
شــکنجه و نادیــده گرفتن حقــوق مات 
فلسطین. خانواده اســماعیل هنیه به زور از 
روستای جوره در عسقلان، از دیار و موطن 
آبا و اجدادی خود بیرون رانده شدند و او نیز 
مانند صدها و بلکه هزاران کودک آن دوران، 
در اردوگاه بــه دنیا آمــد و همزمانی تولد تا 
شهادت اســماعیل هنیه یعنی یک روزگار 
طولانی ۶۱ ساله، عبارت است از یک مبارزه 
دور و دراز بین فلسطینیان و صهیونیست ها 
که بدون تردید، بالاتریــن نقطه عطف آن، 
همانا عملیــات طوفان الاقصی اســت که 
همچون تحقیر تاریخی صهیونیســم، تمام 
اریکه ســاختگی و پوشــالی صهیونیسم را 

دچار از هم پاشیدگی و سردرگمی کرد.
حالا حتــی تحلیلگران یهــودی نیز به این 
موضوع اذعان دارند که رژیم صهیونیستی 
فعلــی، هیچــگاه نخواهد توانســت همان 
قدرت قبل از عملیات طوفان الاقصی باشد 
و اینجاســت که شهادت و آســمانی شدنِ 
اسماعیل و همرزم او، اهمیت تاریخی خود 
را نشــان می دهد. مردی که از روز تولد در 
اردوگاه تــا رســیدن به ۶۱ ســالگی، تمام 
حیات خــود را وقف مبارزه کــرده، نباید به 
دستمزد و پاداشــی پایین تر از شهادت قانع 

شود.
تولد در تبعید و شــرایط دشــوار، ســپری 

کردن دوران کودکی در ســالیان ســخت 
آوارگی، آغــاز مبــارزه در دوران نوجوانی، 
تجربــه حبــس و شــکنجه در جوانی در 
چندین نوبت، تحمل رنج وافر سرسپردگی 
بخشــی از جریانات سیاســی فلسطین و 
تلاش برای بازگرداندن آنهــا به راه مبارزه، 
جان به در بــردن از چندیــن توطئه ترور، 
شــهادت فرزندان، نوه ها و اعضای خانواده، 
همــه و همه نشــان دهنده این اســت که 
اسماعیل هنیه همچون پولادی آب دیده، 
انواع و اقسام مصائب و مشــکلات را تجربه 
کرد و بلایی نمانــد که بر ســر او و اعضای 
خانواده اش نیاید. امــا او تمام این رویدادها 

را تاب آورد.
جهــانِ قــرنِ ۲۱ از یــاد نخواهــد برد؛ 
آنچه کــه در عملیــات تروریســتی رژیم 
صهیونیســتی علیــه خانــواده هنیه در 
روز عیــد روی داد و به یک بــاره، تصاویر 
شــهادت و پیکر خونین چنــد فرزند و نوه 
هنیه را پیش چشــم جهانیــان به نمایش 

گذاشــته شــد، رویدادی نبود که برای هر 
رهبر، سیاســتمدار و مبارزی قابل تحمل 
باشد. حتی در شرایطی طبیعی در زیست 
و حیــات سیاســتمداران جهــان، انتظار 
می رود که فرد مصیبــت دیده، مدتی را در 
انزوا، ســوگواری و اندوه مفطر سپری کند. 
اما اســماعیل هنیه، تنها چند ساعت پس 
از آن مصیبت عظیم، بــا آن چهره معنوی 
و همیشــه آرام، در برابر دوربین رسانه ها 
ایســتاد و خطاب به دشمن خود اعلام کرد 
که ذره ای از مواضع پیشــین خــود کوتاه 
نیامده است. اینجاست که باید، جهانیان به 
احترام مردی سر پا بایستند و تعظیم کنند 
که جوانی، خانواده، گوهرِ جان و تمام توان 
و عمر خود را صرف آرمان فلســطین کرد و 
طوفانِ بلا و مصیبــت او را از پای درنیاورد و 
جانِ عزیزش را در همان مــاوا و خانه ای به 
جان آفرین تســلیم کرد که از روز پیروزی 
انقلاب اســلامی ایران بدین سو، همواره در 

کنار اسماعیل و همرزمان او بوده است.

خریدار  ســخنگوی ارتش رژیم صهیونیستی مدعی 
شد این رژیم در شــب سه شــنبه تنها اقدام به عملیات 

هوایی علیه فرمانده حزب الله کرده است.
 به نقل از الجزیره، گرچه تمامی شــواهد حاکی از دست 
داشــتن رژیم صهیونیستی در ترور اســماعیل هنیه، از 
رهبران برجســته حماس در تهران است اما مقامات تل 

آویو از بیم پاسخ ایران تاکنون دخالت در این مسئله را به 
طور رسمی تأیید نکرده اند.

بر این اســاس، دنیل هاگاری، ســخنگوی ارتش رژیم 
صهیونیستی امروز اعلام کرد: ما در شب سه شنبه به جز 
حمله هوایی برای ترور فواد شــکر، فرمانده حزب الله در 

بیروت، در هیچ جای دیگر عملیات انجام ندادیم.

هاگاری در این زمینه مدعی شــد: ما تنها در شــب سه 
شنبه طی یک عملیات دقیق فواد شکر را در بیروت ترور 
کردیم. به جز این موضوع، ارتش اســرائیل هیچ عملیات 
هوایی، حمله موشکی و یا پهپادی در آن شب در سرتاسر 

خاورمیانه انجام نداد.
 من دیگر نمی توانم توضیحات بیشــتری از آنچه گفتم 

درباره این موضوع ارائه کنم.
آکســیوس به نقل از منابع آگاه از بمب گذاری در فرآیند 

ترور اسماعیل هنیه در تهران خبر داده بود. 
با این حال، مقامات وزارت دفاع آمریکا )پنتاگون( به این 
جمع بندی رسیده اند که تل آویو پشت پرده این موضوع 

بوده است.

پاسخ ظریف به انتقادها: قرار نداشتم در این دولت مسئولیتی قبول کنم؛ نگرانی هم میهنان نگاهم را تغییر داد

خریدار  در پی شــهادت اسماعیل هنیه، 
رهبر جنبــش مقاومت اســلامی حماس، 
مراســم تشــییع پیکر این فرمانده محور 
مقاومت صبح روز )پنج شــنبه( از دانشگاه 

تهران به سمت چهار راه نواب برگزار شد.
در پی شــهادت اســماعیل هنیــه، رهبر 
جنبش مقاومت اســلامی حماس، مراسم 
تشــییع پیکر این فرمانده محــور مقاومت 
صبح روز )پنج شــنبه( از دانشــگاه تهران 

برگزار شد.
بامــداد روز )چهارشــنبه( محــل اقامت 
اســماعیل هنیه در تهران مورد اصابت قرار 
گرفت و در پی این حادثه ایشان و یک نفر از 

محافظین وی به شهادت رسیدند.
این مراســم از ســاعت ۸ صبح در دانشگاه 
تهران با حضور مردم و مقامات و مسئولان 
آغاز شد. تشــییع پیکر این شهید سرافراز 
پــس از اقامه نمــاز، از دانشــگاه تهران به 
ســمت میدان آزادی تا چهــار راه نواب در 
میان اجتماع عظیمی از مردم ایران برگزار 

شد.

پنجشنبه ۱۲:۰۴
حســن کاظمــی قمی، ســفیر ایــران در 
افغانستان: خون شهید»هنیه« نویددهنده 

پیروزی زودهنگام مردم غزه است

پنجشنبه ۱۲:۰۲
یک مــادر بــه همــراه فرزندان خــود در 
گفت وگو با مهر: ترور، مشی همیشگی رژیم 

سفاک صهیونیستی است

پنجشنبه ۱۱:۵۶
یکی از شــرکت کنندگان در مراسم: ملت 

ایران از خون شهیدان نخواهد گذشت

پنجشنبه ۱۱:۴۳

داغ ابراهیم بر دل ماند و اسماعیل رفت...
پنجشنبه ۱۱:۲۵

کودکان حاضر در مراسم تشییع: آمده ایم تا 
از اسرائیلی ها انتقام بگیریم

پنجشنبه ۱۱:۲۲
پیکر شهدای مقاومت در ایســتگاه پایانی 

وداع با تهرانی ها

پنجشنبه ۱۱:۰۴
پیکر شهید هنیه در بین جمعیت به حوالی 

تقاطع نواب رسید

پنجشنبه ۱۱:۰۰
تصویر شــهید اســماعیل هنیه در روزنامه 
تهران تایمز بر دســتان مردم در مراســم 

تشییع

پنجشنبه ۱۰:۵۳
اشــک های پزشــکیان در مراســم اقامه 
نماز رهبر انقــلاب بر پیکــر مجاهد بزرگ 
فلسطینی شهید اســماعیل هنیه و محافظ 

ایشان

پنجشنبه ۱۰:۴۹
زاکانی: رژیم صهیونیســتی حتما سیلی 
محکم تــر از وعــده صــادق را خواهد 

خورد
علیرضا زاکانی در حاشــیه مراسم تشییع 
پیکــر شــهید اســماعیل هنیــه: رژیــم 
صهیونیستی حتماً سیلی محکم تر از وعده 
صادق را خواهد خورد. این شهادت معنادار 
در خاک جمهوری اســلامی، شروع مرحله 
جدیدی از نابودی رژیم اســرائیل را فراهم 

خواهد کرد.

پنجشنبه ۱۰:۴۸
سعید جلیلی: ملت ایران امروز پیام خود را 
با ایســتادگی پای آرمان های خود به خوبی 

نشان داد

پنجشنبه ۱۰:۳۲
کودک حاضر در مراسم تشییع: هر کدام از 

ما یک قاسم سلیمانی هستیم
کــودک حاضــر در مراســم تشــییع در 
گفت وگو بامهر گفت: ما بــه خونخواهی از 
اســماعیل هنیه به زودی از اسرائیل انتقام 
ســختی خواهیم گرفت. هر کدام از ما یک 
قاسم ســلیمانی هســتیم و به زودی رژیم 

صهیونیستی سرنگون خواهد شد.

پنجشنبه ۱۰:۲۰
شهید القدس در میان ملت ملت

پنجشنبه ۱۰:۰۷
یکی از شــرکت کننــدگان: ابولهب آن قدر 
توطئه نکن! شیر جلوی شیر می کشی، بچه 

شیرها هستند

پنجشنبه ۱۰:۰۰
یکی از حاضران در تشــییع شــهید هنیه: 
جبهه مقاومت، سراسر کشورهای اسلامی 
است یکی از شرکت کنندگان در مراسم در 
گفت وگو با مهر گفت: بعد از هر اســماعیل 
هنیه و قاسم سلیمانی و هر سردار مقاومت 
دیگری، اســم و راهشــان ادامــه می یابد. 
همان طور کــه بعد از شــهید ســلیمانی 

راهشان پویاتر شد. 
اســرائیل رو به اضمحلال اســت و مطمئن 
باشد پاســخ ترور مهمان عزیز ما را خواهد 
گرفت. جبهه مقاومت، سراســر کشورهای 
اسلامی است و ان شــاءالله اســرائیل را از 

صحنه محو خواهیم کرد.

پنجشنبه ۰۹:۵۸
یکــی از شــرکت کننــدگان در تشــییع: 

اسرائیل منتظر انتقام باشد
یکی از شــرکت کنندگان در مراسم تشییع 
شهید هنیه به خبرنگار مهر گفت: اسرائیل 
منتظر انتقام باشد. ما پای کار نظام و گوش 
به فرمــان مقــام معظم رهبری هســتیم. 
اســرائیل با این ترورها به جایی نمی رسد و 

فقط آرزوی شهدا را اجابت می کند.

پنجشنبه ۰۹:۵۶
ســمیه رفیعی: مــردم ایــران دســت از 

خونخواهی شهید هنیه نخواهند کشید
ســمیه رفیعی رئیس فراکســیون محیط 
زیســت مجلس: مردم ایــران در هر کجای 
دنیــا، دســت از خونخواهی شــهید هنیه 

نخواهند کشید.

وت، عملیات هوایی دیگری انجام نداده است ور بیر مقام صهیونیست: تل آویو به جز تر



کارشناسان نوسانات بازار ارز را زودگذر می دانند

ورها؛ از شهادت سردار سلیمانی تا اسماعیل هنیه واکنش هیجانی بازار دلار به تر
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حذف ارز ترجیحی شکست خورد؟
یک کارشــناس اقتصادی گفت: حذف ارز ترجیحی عمــلًا امکانپذیر 
نیست چراکه دولت توانایی اجرای سیاســت های جبرانی و حمایتی را 

ندارد و شوک های اقتصادی را نیز به دنبال خواهد داشت.
مرتضی افقه اقتصاددان و اســتاد دانشگاه گفت: بنده هم مانند بسیاری 
از کارشناسان معتقدم که ارز ترجیحی نباشد اما در شرایط فعلی به نظر 
می رســد که حذف این ارز عملًا امکانپذیر نیســت چون دولت توانایی 
اجرای سیاســت های جبرانی و حمایتی را ندارد و شوک های اقتصادی 

را نیز به دنبال دارد.
وی با بیان اینکه شرایط فعلی اقتصاد ایران با هیچ دورانی در این زمینه 
قابل مقایسه نیست و فقط سیاســت گذار را دچار اشتباه می کند افزود: 

ما امروز با تحریم هایی مواجه هستیم که هفت سال طول کشیده است.
این اقتصاددان یادآور شد: طرح جراحی اقتصادی با توصیه ی یک سری 
افرادِ اقتصادخوانده اما اقتصاد نفهمیده در سه نوبت تجویز شده و در هر 
سه نوبت یعنی در دوران ریاســت جمهوری آقای رفسنجانی و احمدی 

نژاد و شهید رئیسی شکست خورد.
افقه با بیان اینکه ارز تک نرخی در شــرایط کنونی امکانپذیر نیســت و 
این مهم منوط به رونق اقتصادی و عدم تحریم و برقراری روابط مالی با 
دنیا است تصریح کرد: اگر این شــرایط ایجاد شود نظام تک نرخی خود 
به خود ایجاد می شــود بنابراین اینکه می گویند بایــد ارز را تک نرخی 
کنیم امکانپذیر نیست.وی رانت را یک سیاســت لازم و ضروری برای 
کاهش نابرابری در همه کشــورهای دنیا به ویژه در کشورهای در حال 
توسعه عنوان کرد و گفت: دولت زمانی می تواند ارز را تک نرخی کند که 
ارز نفتی و غیرنفتی به اندازه کافی وارد کشــور شود و بانک مرکزی هم 

بتواند سیاست گذاری کند.
استاد دانشــگاه معتقد اســت ســاختار ناکارآمد دولتی و به طور کلی 
ساختار نارکارآمد حاکمیتی باعث می شــود این موضوع در هر دولتی 

تحقق پیدا نکند و در نهایت هم لطمه ی آن به توده ی مردم وارد شود.
افقه مطرح کرد: دولت کمبود بودجه دارد امــا راهکار آن هم حذف ارز 
ترجیحی نیست؛ در حال حاضر کاهش درآمد ارزی نفتی منجر به خلأ 
در درآمد دولت شده و لذا دولت به جای پیدا کردن جایگزین برای خلأ 
درآمدی خود باید هزینه های اضافــی و ردیف های زائد بودجه را حذف 

کند.

 تعداد فروشنده از خریدار بیشتر است
و وند کاهشی قیمت خودر تداوم ر

با توجه به اینکه کابینه دولت چهاردهم هنوز تشکیل نشده پیش بینی 
می شود که قیمت خودرو تا پایان تابســتان دچار رکود سنگین شود و 

تعداد فروشندگان از خریداران بیشتر باشد.

بررســی بازار خودرو نشــان می دهد که همچون هفته های قبل، این 
هفته نیز قیمت ها در این بازار در بخــش خودروهای داخلی و مونتاژی 
و حتی در بخش خودروهــای وارداتی در حال ریــزش البته به صورت 
قطره چکانی ست.به اعتقاد فعالان بازار خودرو، با توجه به اینکه کابینه 
دولت چهاردهم هنوز تشــکیل نشده پیش بینی می شــود که قیمت 
خودرو تا پایان تابستان دچار رکود سنگین شود و تعداد فروشندگان از 

خریداران بیشتر باشد.
در حال حاضر مصرف کنندگان همچنان چشــم انتظار تعیین تکلیف 
بازار خودرو هســتند چراکه هم قیمت ها روند کاهشی به خود گرفته و 
هم انتشار اخبار مربوط به واردات خودروهای کارکرده توانسته اثر قابل 

توجهی بر داد و ستدها در بازار بگذارد.

سخنگوی شورای رقابت:
و باید مانند سال های قبل  وضعیت واردات خودر

از ۱۳۹۷ شود
ســخنگوی شــورای رقابت گفت: قطعاً واردات باید به سال های قبل از 
۱۳۹۷ برگردد چراکه واردات خودرو به میزان کافــی، بازار را متعادل 

می کند و به صنعت خودروسازی داخلی نیز کمک خواهد کرد.
 سپهر دادجو توکلی سخنگوی شــورای رقابت گفت: یکی از نهادهایی 
که به شدت تأکید داشــت صنعت خودروسازی برای رقابت پذیر شدن 
و رشــد بهتر باید واردات را به مجموعه ســبد خود اضافه کند، شورای 
رقابت بود.وی به مصوبه ۶۱۷ شــورای رقابت در آبان ماه سال گذشته 
به منظور تسهیل و رفع بروکراســی واردات خودرو به کشور اشاره کرد 
و افزود: شــورای رقابت، این موضوع را به ســازمان حمایت ســپرد که 

مستقیماً توسط این سازمان انجام شود و تأخیری ایجاد نشود.
ســخنگوی شــورای رقابت با انتقاد از وضعیت موجود واردات خودرو 
گفت: اگرچه اقدامات خوبی انجام شــده و نمی توان انکار کرد اما به هر 
ترتیب این مقدار واردات، نیاز بازار ما را جوابگو نیســت و قطعاً واردات 
باید به ســال های قبل از ۱۳۹۷ برگردد چراکه واردات خودرو به میزان 
کافی، بازار را متعادل می کنــد و به صنعت خودروســازی داخلی نیز 

کمک خواهد کرد.
دادجو توکلی در مصاحبه با رادیو در مورد اینکه آیا شــورای رقابت در 
قیمت گذاری خالــت می کند یا خیر عنوان کرد: مــا در قیمت گذاری 
خودروسازی باید طبق دستورالعمل هیأت تعیین قیمت کالا مربوط به 
سال گذشته عمل کنیم. در حقیقت، سازمان حمایت از مصرف کننده 
برای کمپانی ها و افراد واردکننده این کار را انجام می دهد و هیچ منعی 

هم برای این قضیه از طرف شورای رقابت وجود ندارد.

وزیر صمت تاکید کرد؛
وابط تجاری ایران و بنگلادش  توسعه ر

 با بهره گیری از ظرفیت ها
وزیر صنعت، معدن و تجارت، فعال ســازی ظرفیت هــای موجود، این 
امکان را فراهم می ســازد تا جمهوری اسلامی ایران و بنگلادش بتوانند 

به اهداف تجارتی بزرگ دست پیدا کنند.
عباس علی آبادی در جریان دیدار با حســن الاســلام تیتو وزیر مشاور 
بنگلادش، گفت: ملت های ایران و بنگلادش به عنوان ۲ ملت دوســت 
و مســتقل برای افزایش قدرت و رفاه خود، نیازمند توسعه همه جانبه و 
به ویژه توسعه احداث ساختمان ها و تأسیسات زیر بنایی هستند و این 

می تواند یک زمینه همکاری بلند مدت و گسترده را فراهم سازد.
وی افزود: ایــران ظرفیت های مهمــی در زمینه تولید انــواع مصالح 
و تجهیــزات ســاختمانی دارد و در واقــع جمهوری اســلامی یکی از 
بزرگترین تولید کننــدگان و صادرکنندگان در این عرصه محســوب 
می شــود.به گفته وزیر صنعــت، معدن و تجارت ایــران، ظرفیت های 
همکاری بــرای ۲ کشــور در زمینه های دیگر نظیر کشــاورزی و مواد 
غذایی، توریسم، صنایع دارویی و پزشــکی، ورزشی، دانشگاهی و سایر 

زمینه ها وجود دارد.

بازار

دبیر انجمن زغال سنگ گفت: متاسفانه از ابتدای سال 
صادرکنندگان باید ارز حاصل از صادرات خود را با نرخ 
نیمایی به دولت واگذار کنند، این وضعیت بســیاری از 
صادرکنندگان زغال ســنگ را بــا زیان های هنگفتی 
مواجه ســاخته و بســیاری از آن ها را مجبور به توقف 
فعالیــت و تعطیلی واحدهای تولیدی کرده اســت؛ به 
طوری که با کاهش ۸۰ درصدی تولید زغال ســنگ در 
کشور روبرو هستیم و به زودی معادن ما رو به تعطیلی 

خواهند رفت.
ایران با دارا بودن ذخایر عظیم زغال ســنگ، پتانسیل 
بالایی برای تولید این ماده معدنــی  دارد. با این حال، 
در ســال های اخیر به دلیل عوامــل مختلفی از جمله 
افزایش هزینه های تولید و بخشــنامه های صادراتی، 
شــاهد کاهش قابل توجهــی در تولید زغال ســنگ 

بوده ایم.
ســعید صمدی، دبیر انجمن زغال سنگ در خصوص 

میزان تولیــد این ماده معدنی بــه خبرنگار 
اقتصاد آنلاین گفت: سالانه در کشور حدود 
یک میلیــون و ۸۰۰ هزار تن زغال ســنگ 
تولید  می شود که به طور میانگین، هر فصل 

۴۰۰ تا ۴۵۰ تن را پوشش می دهد.
وی ادامه داد: به دلیل ارزان بودن و دسترس 
بودن این مــاده معدنی، با تقاضای شــدید 

روبرو هســتیم، اما ظرفیــت تولیدی کشــور جوابگو 
نمی باشد و مجبور به واردات سالانه یک و نیم میلیون 
تن زغال سنگ و کک از کشــورهایی همچون روسیه، 

ترکیه، اندونزی و استرالیا هستیم.
دبیــر انجمن زغال ســنگ افزود: حوزه زغال ســنگ 
شرایط خوبی نداشته و چون اساســا مصرف چندانی 
ندارد، این کالا صادرات محور اســت؛ بــه نحوی که به 
صورت عمومــی ۸۵ درصــد تولیدات زغال ســنگ 
حرارتی وارد بازارهای صادراتی می شــود که ارزآوری 

خوبی برای کشور رقم می زند.
صمدی تصریح کرد: متاسفانه از ابتدای سال 
طبق بخشــنامه دولت، صادرکنندگان باید 
ارز حاصل از صادرات خود را با نرخ نیمایی به 
دولت واگذار کنند که این امر عملا صادرات 
زغال ســنگ را غیراقتصادی کرده است؛ به 
نحوی که اگرچه هزینه هــای تولید به دلیل 
افزایش قیمت حدود ۳۰ تا ۴۰ درصد رشــد داشته، اما 
صادرکنندگان مجبور هســتند که ارز خــود را با نرخ 

بسیار پایین به دولت بفروشند.
وی اظهــار داشــت: ایــن وضعیــت، بســیاری از 
صادرکنندگان زغال ســنگ را بــا زیان های هنگفتی 
مواجه ســاخته و توقف فعالیــت و تعطیلی واحدهای 
تولیدی را رقم زده است؛ به طوری که تاکنون با کاهش 
۸۰ درصدی تولید زغال سنگ در کشور روبرو هستیم 

و به زودی معادن ما رو به تعطیلی خواهند رفت.

رئیس انجمن زغال ســنگ درخصوص پیشنهاداتی به 
دولت چهاردهم در قالب کمک به وضعیت زغال سنگ 
کشــور نیز گفت: دولت باید در صادرات زغال  ســنگ 
حرارتــی تجدیدنظر کرده و دســت صادرکنندگان را 

بگیرد.
صمدی تصریــح کرد: بــرای افزایش تولیــد داخلی 
زغال ســنگ متالوژی و کاهش وابســتگی به واردات، 
باید به ســمت قیمت گــذاری واقعی ایــن محصول 
حرکت کرده و بــا تعییــن قیمت های واقعــی برای 
زغال ســنگ متالوژی، زمینه ای را فراهــم کنیم که 
انگیزه تولیدکنندگان داخلی و ســرمایه گذاری در این 
بخش تقویت شــود.وی اظهار داشــت: این امر نه تنها 
به خودکفایی در تامین ایــن ماده اولیه کمک می کند، 
بلکه منجر به کاهش هزینه های تولید در صنایع پایین 
دســتی مانند فولاد و افزایش رقابــت پذیری آن ها در 

بازارهای جهانی خواهد شد. 

چهره

آرمان زارعی  یک روز پس از آنکه مراسم 
تحلیف چهاردهمین رئیس جمهور منتخب 
ایران در بهارستان برگزار شد، خاورمیانه با 
یک شوک سنگین روبرو شد. رسانه ها اعلام 
کردند اسماعیل هنیه به شــهادت رسیده 
است. شهید اســماعیل  هنیه، رئیس دفتر 
سیاســی حماس بود که برای شــرکت در 
این مراســم در تهران حضور داشت، پس از 
برگزاری این مراسم در یکی از اقامتگاه های 
ویژه جانبازان در شــمال تهــران با اصابت 
پرتابه ای به شهادت رسید. بررسی ها نشان 
می دهد به دنبال این اتفــاق بازار ارز تهران 
بار دیگر هیجانی شد و برخی از معامله گران 
با برجســته کردن ســیگنال های منفی به 

دنبال ماهیگیری از آب گل آلود بودند.
در همین راســتا قیمت دلار که در جریان 
معاملات نقدی روز سه شــنبه  هفته جاری 
با ۵۹ هزار و ۲۵۰ تومان بســته شده بود روز 
چهارشنبه در معاملات فردایی تا محدوده 
۶۰ هــزار و ۷۰۰ تومان بالا رفــت و نقدی 
آن در کانال های تلگرامــی ۶۰ هزار و ۳۰۰ 
تومان اعلام شد. در آخرین روز نیمه کاری 
هفته نیز دلار همچنــان در کانال ۶۰ هزار 

تومان مستقر است.
گفتنی اســت با نوســانی شــدن قیمت ها 
کارشناسان اقتصادی توصیه می کردند که 
در چنین شرایطی مردم از ورود هیجانی به 
بازار خودداری کنند چرا که تجربه نشــان 
داده پــس از کاهش التهابات تــب دلار نیز 
فروکش خواهد کرد.در همین رابطه ســید 
کمال ســید علی، معاون ارزی اسبق بانک 
مرکزی در گفتگو با ایســنا گفتــه بود این 
افزایش نرخ ارز موقتی اســت و مردم در این 

شرایط باید آرامش خود را حفظ کنند.
البته بررسی های خبرآنلاین نیز از نوسانات 
ارزی تهران در سال های اخیر حکایت از آن 
دارد که هر زمان که ســیگنال های منفی از 
جمله ترور به بازار مخابره شــده قیمت دلار 
تحت تأثیر موج روانی این موضوع به صورت 
مقطعی افزایشــی شــده و پــس از مدت 

کوتاهی به حالت قبل برگشته است.

مروری بر تجربه مواجهه ی بازار ارز با بحران 
نشــان از آن دارد که سیاســتگذار همواره 
شوک ارزی ناشی از حادثه را در مدت زمان 

کوتاهی مدیریت کرده است.
لازم به یادآوری اســت کــه در ۱۳ دی ماه 
سال ۱۳۹۸ بود که ســردار قاسم سلیمانی، 
فرمانده ســپاه قدس در فــرودگاه بغداد به 
همراه ابومهــدی مهنــدس از فرماندهان 
حشدالشــعبی به شهادت رســید، قیمت 
دلار پس از ایــن حادثه تروریســتی از ۱۲ 
هزار و ۹۶۰ تومان تــا ۱۳ هزار و ۳۹۰ تومان 
بالا رفــت و پس از حمله موشــکی ایران به 
عین الاســد نزولی شــد و به محدوده قبلی 

بازگشت.

واکنش بازار ارز به شهادت محسن 
فخری زاده

این پایان ماجرا نیســت و نگاهــی به روند 
شــاخص ارزی تهران در زمان ترور محسن 
فخــری زاده، معاون وزیر دفــاع جمهوری 
اسلامی ایران و دانشمند ارشد کشؤرمان نیز 

گویای این مدعاســت.درآن زمان نرخ دلار 
از محدوده ۲۴ هــزار و ۵۰۰ تومان تا حدود 
۲۶ هزار و ۱۲۰ تومان گران شد. بااین حال 
قیمت دلار یک مــاه پس از ایــن عملیات 
تروریســتی در تاریخ ۳۰ دی ماه تا محدوده 

۲۰ هزار و ۵۰۰ تومان پایین آمد.

واکنش بازار ارز به حمله تروریستی به 
شاه چراغ

همچنین در عصر ۴ آبان ســال ۱۴۰۱ بود 
که خبر حمله تروریستی به حرم شاه چراغ 
شیراز فضای رسانه های داخل و خارج را پر 

کرد و موجب اندوه مردم ایران شد.
قیمــت دلار در این تاریــخ در محدوده ۳۲ 
هــزار و ۹۰۰ تومان قرار داشــت؛ اما پس از 
چند روز به محدوده ۳۶ هزار و ۹۰۰ تومان 
نیز رســید. پس از آن دلار دیگر کف قیمتی 
قبلی را تجربه نکــرد و پس از اســتراحت 
یک ماهــه در نیمــه دوم آذرماه بــه روند 
صعودی خود که پس از درگذشــت مهسا 

امینی ایجاد شده بود ادامه داد.

همچنین در تاریخ ۲۲ مرداد ۱۴۰۲ حادثه 
تلخ ترور حرم شــاه چراغ بار دیگر تکرار شد 
و قیمت دلار از محــدوده ۴۸ هزار و ۹۰۰ تا 
محدوده ۴۹ هزار و ۵۵۰ بــالا رفت و پس از 
آن فروریخت و حتی توانســت به پایین تر از 

محدوده قیمتی روز ترور نفوذ کند.

واکنش بازار ارز به شهادت
 سید رضی موسوی

در چهــارم دی مــاه ســال گذشــته هم 
ســیدرضی موســوی یکی از مقامات ارشد 
سپاه پاسداران در محدوده سیده زینب در 
دمشق، پایتخت سوریه توسط اسرائیل طی 
یک حمله موشکی به شهادت رسید. قیمت 
دلار در روز پس از این حادثه کاهش یافت؛ 
ولــی در ادامه کمتر از یــک درصد افزایش 

یافت.

اثر جنگ حماس و اسراییل روی 
قیمت ارز

رفتار هیجانــی و مقطعی بازیگــران دلار 

در واکنش بــه اخبــار مختص بــه ترور و 
انفجــار نبــوده و اســکناس آمریکایی به 
اخبار جنگی هم واکنش صعودی داشــته 
اســت، مثال ملموســی که می تــوان زد 
جنگ غزه و اسرائیل اســت. در ۱۵ مهرماه 
سال گذشته شروع شــد و نرخ دلار در این 
روز بین ۵۰ هزار تا ۵۰ هــزار و ۴۰۰ تومان 
معامله شــد؛ اما با تشدیدشدن درگیری ها 
در ۱۷ مهرماه نرخ دلار بــه ۵۳ هزار و ۵۰۰ 
تومان رسیده بود. بااین حال پس از مدتی با 
فروکش کردن هیجان جنگ غزه و اقدامات 
نهاد سیاســت گذار در جهــت کنترل نرخ 
دلار، اسکناس آمریکایی اصلاح شد و حتی 

تا نیمه کانال ۵۰ هزار تومان پایین آمد.

صعود هیجانی قیمت ارز پس از حادثه 
ترروریستی کرمان

از ســوی دیگر پس از حادثه تروریســتی 
گلزار شــهدای کرمــان در دی ماه ســال 
گذشــته دلالان ارزی با تقویت موج روانی 
و برجســته کردن ســیگنال های منفــی 
قیمت دلار را به صــورت هیجانی به بیش از 
۵۱ هزار تومان رســاندند؛ اما پس از مدتی 

عقب نشینی کرد.

جو روانی عملیات وعده صادق
 در بازار ارز

در کنار تمام موارد یاد شــده نیمه شب ۲۵ 
فروردین ۱۴۰۳ بــود که عملیــات وعده 
صادق توســط ایران علیه اســرائیل انجام 
شد. بررسی ها نشــان می دهد در آن روزها 
هم نرخ دلار به صورت مقطعی و هیجانی به 
مرز ۷۰ هزار تومان رســید؛ اما به مرور زمان 
عقب نشینی کرد و به کانال ۵۰ هزار تومان 

برگشت.
مروری بــر این تجربیات نشــان از زودگذر 
بودن و هیجانی بودن رشد بهای ارز در بازار 
دارد . پیش بینی کارشناسان نیز نشان از آن 
دارد که بازار ارز در حال بازیابی خود اســت 
و سیاســتگذار قدرت مدیریــت این فضا را 

داراست.

کاهش 80 درصدی تولید زغال سنگ در کشور

 منشا ارز، بهانه بانک مرکزی برای قفل زدن بر ورود اتومبیل های کارکرده

وهای کارکرده نقاط کور آیین نامه واردات خودر
خریدار  یک کارشــناس حوزه صنعت و 
بازار خودرو با بیان ایــن که ابلاغ آیین نامه 
واردات خودروهای دســت دوم توســط 
دولت ســیزدهم بیشــتر شــبیه به مزاح 
رســانه ای بود، گفــت: بهتر اســت دولت 
چهاردهم بــه دنبــال افزایــش واردات 
خودروهای نو باشــد تا ایــن که یک طرح 
دیگری دوباره روی میز گذاشــته شود که 
هزار و یک مشــکل داشته باشــد و باعث 
نوســان بازار خودرو و گرفتــاری مصرف 
کننده شود و صرفا فرصتی برای ایجاد یک 

رانت موقتی برای عده ای شود.
مســیح فرزانه، کارشــناس صنعت و بازار 
خــودرو درخصــوص روندی کــه دولت 
ســیزدهم برای ابــلاغ آیین نامــه واردات 
خودروهای کارکــرده در پیــش گرفت و 
ســپس واکنشــی که بانک مرکزی به این 
آیین نامه داشــت، گفت: ابــلاغ آیین نامه 
واردات خودروهــای دســت دوم و اعلان 
آغاز واردات این خودروها بیشــتر شبیه به 
مزاح رســانه ای بود که توســط سخنگوی 
دولت ســیزدهم مطــرح شــد، آیین نامه 
جدیدی نیست و در واقع ماده ۱۱ آیین نامه 
ســاماندهی صنعت خودرو است که تقریبا 
یک ســال و یک ماه پیــش مصوبه مجلس 
شورای اسلامی را گرفت و در این مدت هم 
روی میــز مدیران دولت بــود و در مورد آن 

هیچ فعالیتی صورت نگرفت.
فرزانه افزود: مســئله بعدی هم این اســت 
که اســتفاده از تیترهای رسانه ای با عنوان 
آغاز واردات خودروهای کارکرده و ســپس 
توقــف واردات خودروهــای کارکرده در 

چند روز گذشته کاملا شیطنت بوده، اصلا 
وارداتی رخ نداده بود کــه بخواهد متوقف 
شــود، نه خانی آمده و نه خانی رفته و این 
گونه اطلاع رسانی ها صرف این که می تواند 
باعث نوسان در بازار شــود و جامعه و بازار 
را دچار گرفتاری و آشــفتگی کند که این 
اتفاق هم افتاده است، هیچ حاصل دیگری 

ندارد.
وی ادامه داد: وقتی یک هفته مانده به پایان 
فعالیت دولت ســیزدهم، ســخنگوی این 
دولت ابلاغ آیین نامــه خودروهای کارکرده 
را مطرح می کند، یک ســوال پیش می آید، 
آیا می شــود برای آیین نامه ای که طی یک 
سال و یک ماه گذشته هیچ فعالیتی درباره 
آن صورت نگرفته اســت، طــی یک هفته 
کاری کرد؟ آن هم آیین نامــه ای که دارای 
چندین نقطه کــور و ابهام بســیار مهم به 
ویژه در بحث تامین منشا ارزی است و هیچ 
تعرفه مشــخصی داخلش اعلام نشــده، به 
اضافه این که دستورالعمل اجرایی بابت این 
آیین نامه وجود ندارد و صحبت از آن از سوی 
ســخنگوی دولت، آیا غیر از خبردرمانی و 
آرزوفروشی اســت و آیا غیر از این است که 
این نگاه وجود داشته که بازار خودرو با شلی 
و رکود بیشــتری تحویل دولت چهاردهم 

شود؟
این کارشناس صنعت و بازار خودرو تصریح 
کرد: علاوه بر این، دولت سیزدهم یک هفته 
مانده به پایــان دوره فعالیت خود از واردات 
خودروهای کارکــرده صحبت کــرد، آیا 
واردات خودروهای نو موفقیت آمیز بود که 
صحبت از واردات کارکرده ها مطرح شــد؟ 

جدا از وعــده واردات ۲۰۰ هزار دســتگاه 
خودرو در خــرداد ۱۴۰۲، آقای علی آبادی 
در مهر ۱۴۰۲ گفتند که تا پایان ســال ۶۰ 
هزار دستگاه وارد می شود، در حالی که در 
پایان این سال ۱۱ هزار دســتگاه وارد شد 
و در سه ماهه ابتدایی امســال هم نزدیک 
به ۱۰ هزار دســتگاه خودرو وارد کشــور 
شــده اســت، من اصلا به بحث ترخیص و 
شــماره گذاری و ورود خودرو به بــازار را 
نمی کنم، امــا بخش قابــل ملاحظه ای از 
خودروهــای وارداتــی چینی اســت و دو 
خودروساز دولتی ما در صدر واردکننده ها 

هستند.
فرزانه اظهار کرد: مســئله بعدی این است 
که اگر واردات خودرو موفــق بود، در بحث 
تنظیم گــری بازار خودرو کمــک می کرد، 
در حالی کــه خرید نرمال تریــن خودروی 
وارداتی با حاشــیه ســود ســامانه تا یک 
میلیارد تومان بــوده، بنابراین عملا واردات 
خودروهای نــو به دلیل این کــه آیین نامه 

محدودیت های بســیاری داشــت، موفق 
نبوده است.

وی اضافه کرد: طرح واردات خودروهای نو 
تقریبا از شهریور ۱۴۰۲ تا الان با هزار و یک 
مشــکل، کندی و توقف پیش رفته اســت، 
اگر اولویتی از دیدی سیاست گذاران کلان 
کشــور درخصوص واردات خــودرو وجود 
داشته باشد که به نظر من وجود ندارد، بهتر 
اســت که درازمدت و در تیراژ بالا به واردات 
خودروهای نو توجه و اهمیت بیشتری داده 
شود و تخصیص ارز تســهیل شود. در حوزه 
خودروهای نو نتوانسته ایم جواب نیاز بازار را 
بدهیم و در تنظیم گری بازار موفق نبوده ایم 
و حــالا می خواهیم طــرح جدیــدی را با 
ابهامات فراوان آن هم در زمانی که دولت در 
حال تحویل سکان مدیریت به دولت جدید 
بود، مطرح و فقط برای مردم ســردرگرمی 

ایجاد شود که متاسفانه شده است.
این کارشناس صنعت و بازار خودرو گفت: 
مورد بعــدی هم این اســت که در ســال 
۱۴۰۲، بیش از ۱۵ میلیــارد دلار ناترازی 
ارزی داشــتیم، این عدد در ســال ۱۴۰۳ 
هم ادامه دار بوده و گفته می شــود که این 
عدد به نزدیک ۲۰ میلیارد دلار هم رسیده 
اســت. ناترازی ارزی زمانی شکل می گیرد 
که میزان واردات خیلی بیشتر از صادرات 
باشــد و عملا ارز بیشــتری از کشور خارج 

شود. 
از دیــد مــن در اقتصــاد سیاســی مــا 
سیاســت گذاران، واردات خــودرو را در 
اولویــت نمی بیننــد و این در میــزان ارز 
تخصیصی به واردات خودرو مشهود است. 

در ســال ۱۴۰۲ ارز تخصیصی به خودرو و 
نیرومحرکه و تمام زیرشــاخه های آن ۸.۵ 
میلیــارد دلار بوده اســت کــه از این عدد 
نزدیک به ۳.۵ میلیارد دلار به مونتاژکاران 
چینی اختصاص یافتــه و نزدیک به ۲۰۰ 
میلیون دلار بــرای واردات خــودرو بوده 

است.
فرزانه افزود: با کنار هم گذاشتن این اعداد و 
نگاه کلان سیاســتگذار به این حوزه و توجه 
به ذی نفعانی که در این بــازار حضور دارند، 
من به واردات خودروهای کارکرده در دولت 
آقای پزشــکیان امیدی ندارم. اگر هم تمام 
این موانع رفع شــود، در این آیین نامه کاملا 
مبهم که دســتورالعمل اجرایی هم ندارد، 
نهایتا می توان به صــورت محدود و موقت و 
ضغیف تر از خودروهای نو، خودرو کارکرده 
وارد کرد که تا اینجا هیچ ســازوکاری برای 
اهلیت ســنجی کیلومتر و قطعات استوک و 
ســلامت این خودروها و بحث برون سپاری 

ارزی آن تعریف نشده است.
این کارشــناس حوزه صنعت و بازار خودرو 
تاکید کرد: بهتر اســت همیــت، جدیت و 
کمــک سیاســت گذاران و وزرا در دولــت 
چهاردهــم بــه ســمت افزایــش واردات 
خودروهای نو و تسهیل این روند و تخصیص 
بیشتر ارز باشــد تا این که یک طرح دیگری 
دوباره روی میز گذاشــته شــود که هزار و 
یک مشکل داشته باشد و باعث نوسان بازار 
خودرو و گرفتــاری مصرف کننده در بخش 
تامین قطعات وخدمات شــده و البته صرفا 
فرصتی برای ایجاد یــک رانت موقتی برای 

عده ای شود.
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ودگاه ها برای برگزاری عملیات  آمادگی فر
اربعین حسینی

مدیرعامل شرکت فرودگاه ها گفت: با برنامه ریزی های انجام شده تمام 
فرودگاه های بین المللی و مرز هوایی کشــور برای انجام عملیات بزرگ 

عاشقان اباعبدالله الحسین )ع( آماده شده است.
 رضا نخجوانی مدیرعامل شــرکت فرودگاه ها و ناوبــری هوایی ایران 
در جلســه ســتاد اربعین گفت: با برنامه ریزی های انجام شــده تمام 
فرودگاه های بین المللی و مرز هوایی کشــور بــرای انجام این عملیات 

بزرگ عاشقان اباعبدالله الحسین )ع( آماده شده است.
وی افــزود: عملیات اربعین حســینی یک مراســم بــزرگ اعتقادی 
مسلمانان و شیعیان جهان است و زائران امام حسین علیه السلام انتظار 
دارند که ما در فرودگاه های کشــور خدمات مناســبی را به آن ها ارائه 

دهیم.
معاون وزیر راه و شهرسازی خاطرنشان کرد: با تلاش تمام همکاران ما 
در فرودگاه های کشور سال گذشته عملیات اربعین حسینی با موفقیت 
انجام شد و امســال پیش بینی شده اســت که تعداد پروازها و زائرین 

نسبت به سال گذشته افزایش قابل توجهی داشته باشند.
نخجوانی گفت: در ایام اربعین حســینی سال گذشــته همکاران ما در 
بخش فرودگاهی کشور کار بزرگی انجام دادند و روابط عمومی شرکت 
فرودگاه ها با برگزاری مراســم آئینــی، برپایی خیمه ها و فضاســازی 
پایانه های فرودگاهی بسترهای لازم برای انجام این مأموریت بزرگ را 
به خوبی فراهم کرد.معاون وزیر راه و شهرســازی افزود: امسال هرگونه 
سیاستگذاری در خصوص اقدامات اربعین حســینی در فرودگاه های 
کشور با نظارت ستاد اربعین شــرکت فرودگاه ها انجام می شود و برای 
هرچه باشکوه برگزار شدن این مراسم اعتقادی، اعتبارات کافی نیز در 

اختیار مدیران فرودگاه های کشور قرار می گیرد.
مدیرعامل شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران بیان کرد: نگاه ما 
در فرودگاه ها به زائران حســینی یک نگاه ویژه و خاص است و در واقع 
این فرصتی اســت تا بتوانیم با ارائه خدمات فرودگاهی به زائران عزیز از 
این فضای متفاوت مبتنی بر اعتقاد و عشق به امام حسین )ع( حداکثر 

استفاده را ببریم.
نخجوانی گفت: با افزایش فضای ترمینالی شرایط و بسترهای لازم برای 
افزایش پروازها و تعداد زائران حسینی در برخی از فرودگاه های کشور 

از جمله فرودگاه های کرمانشاه، اهواز و ایلام فراهم شده است.

 پیش بینی واردات ۲۰۰ دستگاه اتوبوس پیش
 از آغاز سفرهای اربعین

رییس ســتاد مدیریت حمل و نقل و ســوخت کشــور گفت: براساس 
پیش بینی ها در صورت همکاری ارگان هــای مربوطه مراحل واردات 

۲۰۰ دستگاه اتوبوس پیش از آغاز سفرهای انجام می شود.
علیرضــا احمدی فینی رئیس ســتاد مدیریت حمل و نقل و ســوخت 
کشــور در خصوص چرایی عدم واردات ۲ هزار دستگاه اتوبوس، گفت: 
در راستای واردات ۲ هزار دستگاه اتوبوس در تاریخ )۱۷ مهر ماه( آئین 
نامه اجرایی ابلاغ شــد؛ بنا بود تا طبق مصوبه هیأت وزیران صادر کرده 

بودند، روند تأیید و تشخیص در سازمان راهدار طی شود.

رئیس ستاد مدیریت حمل و نقل و ســوخت کشور در ادامه تاکید کرد: 
همچنین قرار شد تا مراحل دیگر مانند شناســایی کالا، تخصیص ارز، 
تأمین ارز و تاییدیه نهایی در وزارت صنعت، معدن و تجارت طی شــود. 
در سازمان راهداری مرحله ای پس از تأیید شناسایی کالا و تأیید اولیه 
ارزی که با عنوان محدودیت ثبت ســفارش ســابقه محسوب می شود 
که پس از این ســازمان راهداری به عنوان متولــی وارد چرخه واردات 

اتوبوس ها می شود.
وی خاطرنشان کرد: مرحله تاییدیه فنی اتوبوس های وارداتی برعهده 
سازمان راهداری اســت که این ســازمان مراحل تاییدیه فنی ۲ هزار 
دستگاه را طی کرده و به وزارت صمت اعلام شده است اما سال گذشته 
در فرآیند واردات اتوبوس ها، دســتگاه های مربوطــه اقداماتی انجام 

ندادند به همین دلیل این وعده به ثمر ننشست.
احمدی فینی افــزود: مراحلی که در راســتای واردات اتوبوس برعهده 
سازمان راهداری بود، تمام انجام شــده و برخی از شرکت های مربوطه 
در مراحل تخصیص ارز برای واردات هســتند و تا به امروز ۲۲ دستگاه 
ناوگان اتوبوس از دو هزار دســتگاه تصویب شــده از گمرکات کشــور 
ترخیص شــده و ۱۵۰ دســتگاه دیگر در مراحل نهایی ثبت سفارش 
هســتند.این مقام صنفی در ادامه تاکید کرد: بر اســاس پیش بینی ها 
انتظار می رود با همکاری ارگان های مربوطه تا پیش از آغاز ســفرهای 

اربعین ۲۰۰ دستگاه اتوبوس از گمرکات کشور ترخیص شود.
به گزارش مهر، منابــع ارزی مورد نیــاز این واردات ۲ هزار دســتگاه 
اتوبوس، از ســوی بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایرانی تعیین و ابلاغ 
می شود و از سوی دیگر ناوگان جاده ای کشــور با کمبود جدی روبه رو 
است و آمار اتوبوس های بین شهری نسبت به ســال گذشته میانگین 
نصف شده که دولت باید نسبت به این روند اقدامات جدی را در دستور 

کار قرار دهد.

هیچ دانش آموزی نباید از تحصیل باز بماند
مدیرکل ارزیابی عملکرد و پاســخگویی به شــکایات وزارت آموزش و 
پرورش تاکید کرد کــه هیچ دانش آموزی نبایــد از چرخه تحصیل باز 

بماند.
سید مجتبی هاشمی، با بیان اینکه حضور مدارس در محلات به عنوان 
یک ضرورت اســت گفت: تصور اینکه هر جایی به صورت سیســتمی 
جمعیت هســت مدرســه نیز وجود دارد اشتباه اســت به دلیل آنکه 

زیرساخت ها با جمعیت مطابقت ندارد.
وی با بیان اینکه در بسیاری از مکان ها عواملی مانند نزدیک و دور بودن 
مدرسه برای خانواده ها بسیار اهمیت دارد افزود: مهاجرت ها، جابجایی 
جمعیت، عمر مدارس )مدارسی که عمر اســتفاده از آن ها زیاد بوده و 
استفاده مجدد از آن امکانپذیر نیســت(، خارج بودن مدرسه از جریان 
خدمت دهی و عدم تامین زمین از جمله مســائلی زیرساختی شرایط 

مطابقت جمعیت و مدرسه است.
مدیرکل ارزیابی عملکرد و پاســخگویی به شــکایات وزارت آموزش و 
پرورش با بیان اینکه بایــد کاری کرد که هیــچ دانش آموزی از چرخه 
تحصیل بازنماند، ادامه داد: در سطح منطقه ستادی تحت عنوان ستاد 
ثبت نام برای تنظیم گری تشکیل شده که اگر مکانی یا محله ای امکانات 
لازم را برای ارائه خدمت ندارد، شــرایط به گونه ای هدایت شــود که به 

بهترین شکل مانند ایجاد کلاس جدید به کار خود ادامه دهد.
هاشمی با بیان اینکه گاهی در یک مدرسه امکان ایجاد فضای فیزیکی 
وجود دارد ولی مدیر مدرسه امکان تشکیل کلاس را ندارد گفت: مدیر 
مدرســه باید به اداره پیشــنهاد تامین کند چرا که برای تامین نیروی 

انسانی باید هماهنگی ایجاد شود.

دیوار

فرماندار دشــت آزادگان با بیان اینکه تا امروز نزدیک 
به ۴۶ هزار تردد از مرز به ثبت رســیده که از این تعداد 
نزدیک به ۲۰ هزار نفر از اتباع خارجی هســتند، گفت: 
تمهیدات لازم برای خدمت رسانی به زوار حسینی در 

مرز چذابه فراهم شده است.
رســتم عیدی پور با بیان اینکه در راســتای ایجاد رفاه 
برای زائران در مرز چذابه، امســال در حــوزه افزایش 
ظرفیت توقفگاه های خــودرو اقدامات خوبی شــده 
اســت، اظهار کرد: تا دوشــنبه هفته آینده، آسفالت 
مسیر تکمیل می شود. همچنین ظرفیت توقفگاه های 

خودرو بین ۳۵ هزار تا ۴۰ هزار است.
وی ادامــه داد: در زمینه افزایش ظرفیت سرمایشــی 
برای زائران، از ابتــدای مواکب ســایبان ها به صورت 
کامل در حال نصب هســتند. امســال نزدیک به ۱۰۰ 
کولر صنعتی به گنجایش ســامانه های سرمایشی در 
مسیرهای پیاده رو اضافه شــد. از ورودی پایانه چذابه 

تا شــیب عراق نیز همین امکانات گسترش 
یافتند. ضمــن آنکه ســایه بان ها به گونه ای 
توســعه یافتند که حتی تــردد خودروهای 

سنگین از زیر آنها ممکن است.
فرماندار دشت آزادگان با بیان اینکه با کمک 
نیکوکاران، امسال کارخانه یخ در مرز چذابه 
راه اندازی شد، گفت: از دیروز نصب تجهیزات 

آغاز شده اســت و از هفته آینده تولید و توزیع یخ برای 
مواکب شروع می شود. همچنین ســه سردخانه سیار 
در چند نقطه متفاوت مســتقر می شوند تا آب خنک را 
در اختیار زائران قرار دهند.عیدی پور با اشاره به اینکه 
توقفگاه اتوبوس ها امسال مجهزتر شده است و آسفالت 
آن تا یکشــنبه تکمیل می شــود، بیان کرد: یک مکان 
آســایش برای راننده ها راه اندازی و تســهیل در تردد 
زائرانی که خودرو ندارند، انجام شــده است. فرماندار 
دشت آزادگان گفت: پارســال فقط اتباع افغانستان و 

پاکســتان از مرز چذابه عبور می کردند، اما 
امسال اتباع کشورهای جمهوری آذربایجان، 
تاجیکستان و ســایر کشورهایی که در حوزه 
شــمالی ایران قرار دارنــد، اختصاصا از مرز 
چذابه تردد می کنند.او اظهار کرد: آســفالت 
و روکــش دوم پل ســابله )مســیر ارتباط 
سوسنگرد با بســتان( تا یکشنبه هفته آینده 
براساس قول مدیرکل مسکن و شهرسازی خوزستان 
انجام می شــود و این مســیر زیر بار ترافیک می رود. 
بخش دیگری نیز از پل بستان تا پارکینگ به طول سه 
کیلومتر خط دوم آن آســفالت شــده و یک کیلومتر و 
۷۰۰ متر آن نیز در حال پایه گذاری اســت و تا قبل از 

اربعین آسفالتش به پایان می رسد.
وی با تاکید بــر اینکــه در بحث راه، مشــکل زیادی 
نیست، افزود: یکی از مسیرهای که تردد به مرز چذابه 
عبدالخان به ســمت کرخه بــود و پارســال به خاطر 

شانه های جاده، مشــکلاتی در مســیر ایجاد شد که 
الان شانه ســازی بخش زیادی از آن انجام شده است تا 
مشکلات دوره قبل نباشــد. گروه ثابت امداد و نجات را 
در مسیر عبدالخان مســتقر خواهیم کرد و ضمن آنکه 
از ابتدای شهر سوســنگرد تا مرز چذابه نزدیک به ۱۵ 

گروه امداد و نجات در مسیر مستقرند.
عیدی پور گفت: پارســال جمع بندی ترددها تا ۸۰۰ 
هزار نفر رسید و امســال نیز تا امروز نزدیک به ۴۶ هزار 
تردد به ثبت رسیده است که از این تعداد نزدیک به ۲۰ 
هزار از اتباع خارجی هســتند. درباره تردد کامیون ها 
و حوزه تجاری، نگاه اســتاندار تعطیل نشــدن بخش 
تجاری اســت، بنابراین بــا رایزنی با مالــکان اراضی 
همجوار پایانه و توافق های ضمنی قرار اســت از مسیر 
اراضی همجوار با پایانه تردد انجام شود تا حوزه تجاری 
فعال باشد، البته مشروط به آن اســت که کشور عراق 

نیز آن را تعطیل نکند.

اربعین

خریدار  یک کارشــناس با برشــمردن 
چالش های عمــده در برخورد با ســرقت 
گفــت: طولانــی بــودن روند رســیدگی 
به ســرقت، وجــود دســتگاه های متعدد 
تصمیم گیــر، هزینه های بالای شــکایت 
و تعــداد ادارات قضایــی از جملــه ایــن 

چالش هاست.
محمدرضا طورانی با اشاره به پدیده سرقت 
در کشور و اقدامات انجام شــده برای مها و 
مقابله با آن گفت: ســرقت یکی از مفاهیمی 
اســت که باید از نظر اجتماعی و اقتصادی 
به آن پرداخته شــود. در ســرقت هــا ما با 
این مســئله مواجهیم که نهادهای دولتی 
بســیاری در این زمینه مســئولیت دارند 
و بودجه خوبــی نیز دریافــت می کنند اما 
ما برخــورد علمی و عملی خوبــی را در این 

زمینه نمی بینیم. 
وی افزود: متاســفانه ما شــاهد هستیم که 
تنها  قوه قضائیه و پلیس به مســئله سرقت 
ورود کــرده و ســایر نهــاد از وظایف خود 
شــانه خالی می کنند؛ درحالی که سرقت 
موضوعی است که جنبه های های مختلف 
اجتماعی، علمی و اقتصــادی دارد که اتفاقا 
پلیس با دســتگاه قضایی به تنهایی متولی 

آن نیست.
این مــدرس دانشــگاه با تاکید بــر اینکه 
باید به ســرقت به صورت علمی نگاه کرد؛ 
اظهارکرد: درحال حاضر تعدادی سمینار 
علمی برگزار می شــود و تعداد رساله های 
ارشد و پزشــکی دراین باره نیز کم نیست 
امــا تنهــا در کتابخانه های دانشــگاه ها 
خــاک می خورند و از آنها اســتفاده عملی 

نمی شود.
طورانی درباره نقــش موضوعات اقتصادی 
در وقوع ســرقت گفت: همه نهادها باید در 
برابر ســرقت، به وظایف خــود عمل کنند. 
قطعا عوامل اقتصادی یکی از مسائلی است 

که باعث می شود میزان سرقت ها کاهش یا 
افزایش یابد. اگر مشکلات اقتصادی توسط 
نهادهای مربوطه رفع یا کنترل شــود قطعا 

میزان سرقت ها کاهش می یابد.
وی افزود: عــلاوه بر مشــکلات اقتصادی، 
برخــی موضوعات اجتماعی نیــز می تواند 
باعث افزایش سرقت شود که اگر در این باره 
نیز نهادهای مربوطه دســت به کار شوند؛ 

سرقت ها کاهش می یابد. 
طورانی با اشــاره به فضای مجازی گفت: در 
ســال های اخیر شاهد هســتیم که سرقت 
شــیوه های مختلفی پیدا کرده اســت. در 
گذشــته ســرقت فقط به صورت حضوری 
و فیزیکی رخ مــی داد اما مدتی اســت که 
سرقت های بســیاری در فضای مجازی رخ 
می دهد کــه بعضی از آنها خیلی بیشــتر از 

سرقت های فیزیکی آسیب زا هستند. 

پیشنهاد برای انتشار عمومی
 هویت سارقان

وی افزود: مــن معتقدم ایجــاد یک بانک 
اطلاعاتی دقیق از ســارقین و سابقه داران 
در حوزه های مختلــف می تواند در کاهش 
میزان جرائــم تاثیرگذار باشــد. این بانک 
اطلاعاتی اگــر در اختیار عمــوم مردم قرار 
گیرد، فضای امن این افــراد از بین می رود و 
شــاید عده ای از آنان به خاطر ترس از آبرو 
در خانواده و فامیل و همسایه نیز، دیگر این 

اقدامات مجرمانه را انجام ندهند.

چالش های مقابله با سرقت در کشور
این مدرس دانشگاه با اشــاره به مشکلاتی 
که در زمینه سرقت در کشور ما وجود دارد؛ 
ادامه داد: اولین مشکل از نظر من این است 
که در کشــور ما نهادهای مختلف بسیاری 

هســتند که در زمینه ســرقت تصمیم ساز 
و تصمیم گیر هســتند که این مســئله نیز 
ناهماهنگی های بســیاری را در زمینه های 
شناســایی، دســتگیری، برخورد قضائی، 
بازگشت به جامعه و... ایجاد می کند. دومین 
مشکل، طولانی بودن و زمان بر بودن؛ روند 
قضائی اســت. به این معنا که اگر سارقین به 
موقع نیز توسط پلیس دستگیر شوند؛ روند 

دریافت حکم آنان از دادگاه طولانی است.
وی افــزود: ســومین مشــکل مربــوط به 
مالباختگان اســت. روند زمان بــر احکام 
قضائی برای مالباختگان طاقت فرسا است 
به صورتــی که در ســرقت های خرد برخی 
افراد به دنبال شــکایت نمی رونــد و از خیر 
آن مــی گذرنــد. همچنین روند شــکایت 
نیز هزینه های زیادی دارد که این مســئله 
نیز باعــث انصراف مالباختگان از شــکایت 

می شــود. این مدرس دانشــگاه ادامه داد: 
چهارمین مشــکلی که در حــال حاضر در 
کشور ما در زمینه سرقت وجود دارد؛ تعدد 
ادارات پلیس و قضائی اســت. به این صورت 
که افــراد نمی دانند در صــورت نیاز برای 
کدام جرم به کــدام اداره و دادگاه مراجعه 
کنند که همین مســئله مشکلات زیادی را 
ایجاد می کند در حالیکه مــی توان با ایجاد 
یک سامانه ملی و مشــخص، این مشکلات 

را رفع کرد. 

نحوه برخورد با سارقان تغییر کند
طورانی با اشاره به نحوه برخورد با مجرمان 
گفت: به نظر من روش برخورد با ســارقان 
نیز باید متفاوت تر از امروزه باشــد. ما شاهد 
هســتیم که برخی ســرقت ها از جلوی در 
فروشــگاه های زنجیــره ای رخ می دهد و 
عده ای اقلام خوراکی مــی دزدند یا برخی 
ســرقت ها زیر یک میلیون تومان دارند که 
مشخص اســت به خاطر مشــکل مالی این 
اتفاقات رقم می خورد. اما شــاهد هســتیم 
که برخی افراد نیز، سرقت شغل آنها شده و 
بارها تکرار می کنند.وی افزود: متاسفانه در 
این میان شاهد هستیم که برخی از سارقان 
دست به اعمال خشونت آمیز نیز می زنند و 
با زورگیری و چاقو کشی اموال شهروندان را 
به ســرقت می برند. به همین دلیل باید یک 
بار برای همیشــه، نحوه برخورد با سارقان 

درجه بندی شده و تغییر یابد.
این مدرس دانشــگاه ادامه داد: ســرقت، 
علاوه بــر اینکه باعث مشــکلات اقتصادی 
می شود؛ باعث می شود امید و اعتماد نیز در 
یک جامعه از بین برود که این مسئله بسیار 
خطرناک اســت و باید برای آن فکری کرد. 
در واقع باید به ســرقت نگاهــی اجتماعی، 
اقتصادی، سیاسی، حقوقی و علمی داشته 

باشیم.

خریدار  رییس سازمان ثبت احوال کشور 
با تاکید بر لــزوم تعویض شناســنامه های 
قدیمی گفت: با اینکه هنوز بازه زمانی برای 
اجبار تعویض تعریف نشده است اما توصیه 
می شود افراد هرچه سریع تر جهت تعویض 

شناسنامه های قدیمی اقدام کنند.
 تعویض شناســنامه های قدیمی در ایران 
یکی از پروژه های مهم و گسترده ای است که 
با هدف به روزرسانی و بهبود دقت اطلاعات 
هویتی افراد اجرا می شــود. شناسنامه های 
قدیمی جلد قرمز که در بســیاری از موارد 
به دلیل گــذر زمان و اســتفاده مکرر دچار 
فرسودگی و آســیب های مختلف شده اند، 
نیاز به جایگزینی دارند. این اقدام به منظور 
جلوگیری از مشــکلات احتمالــی در ارائه 
خدمات دولتی و عمومی و همچنین افزایش 
امنیت اطلاعات شخصی شهروندان ایرانی 

صورت می گیرد.
در حقیقت یکــی از دلایــل اصلی تعویض 
شناســنامه های قدیمی، ارتقاء امنیت این 
مــدارک اســت. شناســنامه های جدید با 
اســتفاده از فناوری های نوین و ویژگی های 
امنیتــی پیشــرفته تر مانند اســتفاده از 
کاغذهای مخصــوص و هولوگرام ها تولید 
می شــوند. این ویژگی ها باعث می شــود تا 
امکان جعل و تقلــب در این مدارک کاهش 
یابد و از ایــن طریق هویت افراد به شــکل 

بهتری حفاظت خواهد شد.
فرآیند تعویــض شناســنامه های قدیمی 
نیازمنــد ارائه مدارک و اطلاعــات دقیق از 
سوی متقاضیان اســت. افراد باید با مراجعه 
به دفاتر ثبت احوال، مدارک شناسایی فعلی 
خود را به همــراه مدارک مــورد نیاز دیگر 
مانند کارت ملی، عکــس جدید و فرم های 
مخصــوص ارائه دهنــد. پس از بررســی و 
تأیید اطلاعات، شناسنامه جدید صادر و به 

متقاضی تحویل داده می شود. 
یکــی از چالش هــای اصلــی در تعویض 
شناســنامه های قدیمی، افزایش حجم کار 
و تعداد متقاضیان اســت. ایــن امر ممکن 
است باعث تأخیر در ارائه خدمات و طولانی 
شــدن مدت زمــان انتظار بــرای دریافت 
شناســنامه های جدید شــود. بــه همین 
دلیل، ســازمان ثبت احوال تــلاش کرده 
اســت تا با افزایش تعداد دفاتر و استفاده از 
سیســتم های الکترونیکــی و آنلاین، این 

فرآیند را تسهیل و سرعت بخشد.
در نهایت، تعویض شناســنامه های قدیمی 
یک اقدام ضروری و موثــر در جهت بهبود 
خدمات هویتی و امنیت اطلاعات شخصی 
در کشور محسوب می شود. این اقدام نه تنها 
به کاهش مشکلات ناشی از شناسنامه های 
فرسوده و آســیب دیده کمک می کند، بلکه 
با اســتفاده از فناوری هــای جدید، دقت و 

امنیت این مدارک را افزایش می دهد. از این 
رو، تشویق افراد به تعویض شناسنامه های 
قدیمی و همکاری در این فرآیند، می تواند 
به بهبود نظــام ثبت احوال کشــور کمک 
شــایانی کند.شناســنامه های جدیــد که 
در اندازه و شکل شــبیه »گذرنامه« است، 
بر اســاس گروه ســنی زیر ۱۵ سال و بالای 
۱۵ ســال به ترتیب بــا رنگ های ســبز و 
قهوه ای صادر می شود. سازمان ثبت احوال 
در فاز اول این طرح برای نــوزادان اقدام به 
صدور شناســنامه های رایانــه ای کرد این 
شناســنامه ها با جلدی به رنگ سبز و بدون 
فضای عکس صــادر می شــود. همچنین 
ثبت احوال در این مرحله برای آن دســته از 
متقاضیانی که با رسیدن به سن ۱۵ سالگی 
بــرای عکس دار کــردن شناســنامه خود 
مراجعه کنند نیز شناســنامه هایی با جلد 

قهوه ای صادر می کند.
شناســنامه های جدیــد از نظــر اطلاعات 
منــدرج تفاوتی بــا شناســنامه های قبلی 
ندارند و تنهــا فضایی برای ثبــت کد ملی 
دارد کــه در شناســنامه های قبلی وجود 
نــدارد. ارتقای ضریــب ایمنــی و امنیتی 
شناســنامه ها و درج مشــخصات سجلی و 
هویتی افراد به صورت ماشینی از مهمترین 
ویژگی های شناســنامه های جدید اســت 
و وجــود لمینیــت و الصاق هولوگــرام در 

صفحه اول شناسنامه های رایانه ای از دیگر 
ویژگی های این شناسنامه ها است.

هاشــم کارگر رییس ســازمان ثبت احوال 
کشــور در گفت وگــو بــا ایســنا، درباره 
اجبــاری بــودن تعویض شناســنامه های 
قدیمی می گوید: ســالانه حدود ۳میلیون 
و ۵۰۰هزار تا ۴ میلیون شناســنامه جدید 
صادر می شود؛ اما امکان دارد این شناسنامه 
ها درخواست های تکراری هم باشند یعنی 
مثلا مواردی که فــرد قصد عکس دار کردن 
شناســنامه را دارد و یا شناسنامه مخدوش 
یا مفقود شده اســت.وی درباره تعیین بازه 

زمانی برای تعویض شناسنامه ها نیز گفت: 
قطعا الزام برای جدید کردن شناســنامه ها 
وجــود دارد، در حالی که بــازه زمانی برای 
آن تعریف نشــده اســت؛ توصیه این است 
که افراد هرچه ســریع تر مراجعــه کنند و 
شناســنامه های جدیــد را دریافت کنند 
چرا که باعث می شود در کشــور راحت تر 
خدمات دریافت کنند و مشــکلی برای آنها 
ایجاد نشود و از سوی دیگر پایگاه اطلاعاتی 
سازمان ثبت احوال نیز کامل تر شده و برای 
ارائه خدمات الکترونیک به شــهروندان نیز 

کار تسهیل می شود.

خریدار  رئیس کل سازمان نظام پزشکی ایران با اشاره 
به قانون جوانی جمعیت در مورد بیمه ها گفت: بیمه های 

ما عمق ندارند.
محمد رئیس زاده، درباره اجرایی نشــدن مصوبه اعطای 
نظام پزشکی به متخصصین بیولوژی تولید مثل، گفت: 
در نظام پزشــکی رشــته های مختلفی وجود دارد و این 

بخش ها هر یک در انتخابات نظام پزشــکی و مجمع آن 
ســهمیه مشــخصی دارند و اینکه متخصصان بیولوژی 
تولید مثل در کدام یکــی از گروه ها قرار بگیرند، می تواند 
در فرآیند انتخابات نظام پزشــکی اثرگذار باشــد و لازم 
اســت با دقت توسط شــورای عالی نظام پزشکی تعیین 

تکلیف شود.

وی ادامه داد: شــورای عالی نظام پزشکی هنوز به جمع 
بندی نرســیده که بــه متخصصان جنین شناســی و 
بیولوژی تولید مثل در ذیل کدام رشــته شــماره نظام 
بدهیم. کار اصلی انجام شده ولی اینکه جزو کدام گروه ها 

باشند در اختیار شورای عالی است.
رئیس کل سازمان نظام پزشــکی ایران با اشاره به قانون 

جوانی جمعیت در مورد بیمه ها گفت: بیمه های ما عمق 
ندارند. جمعیت بســیار زیادی درگیر مشــکل ناباروری 
هستند و اگر مشکلات آنها را به صورت جدی نبینیم آثار 

و تبعات آن بیشتر می شود.
وی تاکید کرد: اینکه علم روز دنیا و بهترین تجهیزات در 

خدمت مردم باشد، حق مردم ما است. 

تمهیدات لازم برای خدمت رسانی به زائران در مرز چذابه فراهم است

وری هستند رییس زاده عنوان کرد؛جمعیت زیادی در کشور درگیر نابار
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بزرگ مردانی،  کارشناس سینما  دومین ســاخته سینمایی مهران 
مدیری، بیــش از آن که تابع الگوریتم های ســینمایی باشــد، به یک 
ذوق زدگی در نمایش یک بحــران فردی که تلاش می شــود آن را به 
دغدغه ای اجتماعی بســط دهد، شبیه است. از ســوژه و طرح داستان 
شروع می کنیم که به واســطه بافت ســاختاری و هارمونی مضمونی، 
شدیدا محتاج نوآوری های روایی است. اشکال اما از زمانی آغاز می شود 
که می بینیم در فرآیند اشاعه داستان، نگاه جزءنگر، قابلیت های خود را 

به کلیت اثر تحمیل نمی کند.
فیلم، افتتاحیه خوبی دارد. خیلی زود، چالش خود را با مخاطب در میان 
می گذارد اما این دگردیسی از شوخ وشــنگی و پرواز به آینده ای روشن 
به اضمحلال و تعلیق، چندان مخاطب را نمی گیــرد. فیلمنامه تلاش 
بســیاری کرده تا با مختصات ســبک زندگی نوین امروزی جوان ها به 
بحث نگاه کند اما برخی اهمال کاری ها در پروسه روایی علی الخصوص 
پس از موضوع پنهان کردن ســارا، نشــان می دهد که نویســندگان، 
وسواس و ژرف نگری های نســل امروز در تحلیل یک موضوع را نادیده 
انگاشته و صرفا یک نگاه کلی دهه چهلی را به جامعه امروز وصله زده اند.

اینکه سارا، مدام موقعیت خود را برای آدم های متفاوت توضیح می دهد، 
ســبب آزار مخاطب می شــود. نداشــتن قصه در آن لحظات طولانی و 
قطبیت دادن صرف به سارا سبب شد تا ریتم به شکل کندی پیش برود و 

داستان برای این لحظات مهم، تفکر پیش برنده ای نداشته باشد.
ضربه بزرگ فیلم از بابت نارسایی و کم مایه بودن تعلیق است. تعلیق در 
این فیلم، ذاتی است و ناشی از پارادایم های فیلمنامه نیست بلکه صرف 
آمدن پلیس و نیروهای امنیتی و البته به خطر افتادن موضوع مسافرت 
سارا اســت که تمام بار تعلیق را به دوش کشــیده و نمی تواند به شکلی 
مویرگی در فضای کار رخنه کند. این حال و هوا، مخاطب را به یاد فیلم 
آواز قو می اندازد. نویسندگان و کارگردان در شرایطی کاراکترهای خود 
را در چنین موقعیتی قرار می دهند که گمان یک اثر اجتماعی انتقادی 
را در سر دارند اما آنچه از فحوای این اثر درک می شود، گرفتاری جوانان 
در اثر یک اشتباه کودکانه اســت که می تواند تبعاتی بزرگ را برای آنها 
در پی داشته باشد بنابراین ســازندگان و صاحبان اثر حتی نتوانسته اند 

در کلیت ماجرا، به آن چیزی که مدنظرشان بود، دست یابند.
این رویکرد پس از ورود پلیس و چرخش اطلاعاتی کلیشه ای در دوسوم 
انتهایی قصه، شــکل آزاردهنده ای پیدا کرد. اینکه سارا، مدام موقعیت 
خود را برای آدم های متفــاوت توضیح می دهد، ســبب آزار مخاطب 
می شــود. نداشــتن قصه در آن لحظات طولانی و قطبیت دادن صرف 
به سارا سبب شــد تا ریتم به شــکل کندی پیش برود و داستان برای 
این لحظات مهم و حیاتی، تفکر پیش برنده ای نداشته باشد؛ این چنین 
است که فیلم در لحظات حساســی چون آمدن کلیدساز، بیشتر به یک 
موقعیت کمیک طعنه می زند تا بیم و امیدهای متاثر فرار از یک چالش 
بزرگ.مهران مدیری حالا با دومین ساخته سینمایی اش نشان داده که 
کارگردانی در خدمت درام نیســت. گرچه حرف و حدیث های بسیاری 
راجع کارهای کمیک و جنگ هایی که طی این سال ها ساخته نیز وجود 
دارد. مدیری در طول دو دهه گذشته، به چهره پرکاری تبدیل شده که 
فقط می ســازد و گویی برایش اهمیت ندارد که این کارها، چه بازخورد 
و ماندگاری ای دارند. حداقل آن که می توانست ۷ سال پس از ساعت ۵ 
عصر، یک گام رو به جلو برداشــته و در کمترین سطح، بیان شعارین آن 
فیلم را اینجا نیز تکرار کند اما ســاعت ۶ صبح، آشکارا و مسلما، چندین 
گام عقب تر از فیلم قبلی مدیری اســت و نمی توانــد انتظارات حداقلی 

مخاطب را تامین کند.

یادداشت

علیرضا کنگرلو  ســوگواره »مهمان عزیز 
ایران« به مناسبت شهادت اسماعیل هنیه 
و به همت اهالی هنر و اندیشــه پنجشــنبه 
یازدهم مرداد در ســالن سوره حوزه هنری 

انقلاب اسلامی برگزار شد.
ســوگواره »مهمان عزیز ایران« به مناسبت 
شــهادت اســماعیل هنیه و به همت اهالی 
هنر و اندیشــه پنجشــنبه یازدهم مرداد 
ماه با حضــور حمیدرضــا جعفریان رئیس 
سازمان ســینمایی ســوره، خانواده شهید 
محمدمهدی حاج رحیمــی، علیرضا قزوه 
و ... در ســالن ســوره حوزه هنری انقلاب 

اسلامی برگزار شد.
این مراسم با قرائت آیاتی چند از قرآن کریم، 
پخش ســرود ملی و پخش کلیپــی از مقام 
معظم رهبری و اســماعیل هنیه آغاز شد و 
پس از اجرای آغازین مجری برنامه، حسام 
آرین قطعه »نقاب« را بــه صورت زنده اجرا 

کرد.
در ادامه این برنامــه و پس از خواندن بخش 
هایــی از »مقتــل لهوف« توســط مجری 
برنامه، همســر شــهید محمدمهدی حاج 
رحیمی با حضور پشت تریبون گفت: جبهه 
مقاومت روزهای سرنوشــت سازی را پشت 
ســر می گذارد و شــتاب وقایع از همیشه 
بیشــتر و نشــانه زوال رژیم کــودک کش 
صهیونیســتی اســت؛ تاریخ گواه می دهد 
ترور همــواره ابزار گروهک هــای ضعیف و 
زبون بوده و هیچ جوانمــردی رقیب خود را 
از پشت خنجر نمی زند. مســیر ترور مسیر 
کسانی اســت که در نبرد رو در رو شکست 

خورده اند.
وی افزود: فلســطینیان غیــور در علمیات 
تاریخی طوفان القصی نبــردی رو در رو را با 
صهیونیست آغاز می کنند و پاسخ اسرائیلی 

ها کشــتن غیر نظامیان و کــودکان، ترور، 
حمله به بیمارســتان و ســفارتخانه است. 
دشــمن اســماعیل هنیه مرد مقاومت را 
ناجوانمرادانه تــرور می کنــد، امروز همه 
جغرافیای مقاومت داغدار هنیه اســت و ما 
همه یک ملت هستیم؛ ملت حضرت محمد 
)ص( که در کنــار هم می جنگیــم و جان 
می دهیم. شهادت حاج قاسم عزیز در عراق 
و ســردار حاج رحیمی در کنســولگری در 
دمشق همه نشــانگر صدای یک ملت و یک 
طنین اســت که نابودی رژیم صهیونیستی 
را وعده می دهد.همسر شهید حاج رحیمی 
در پایان و به نمایندگی از خانواده شــهدای 
مدافع حرم عنوان کرد: ما همچنان بر همان 
عهد قدیمی هســتیم و تا روز فتح بزرگ پا 

به رکاب فرمانده ایــن جبهه آیت الله خامنه 
ای به جهاد تاریخی خــود ادامه  می دهیم و 
یقین داریم وعده خدا نزدیک است و انتقام 

بزرگ در راه است.
در ادامه این برنامه سید حسین شهرستانی، 
پژوهشگر گفت: وظیفه ما در ایران به عنوان 
اهالی هنر و اندیشه این است که این حرکت 
فراگیر و مبارزه ای را که در منطقه درگیر آن 
شــده ایم، حمایت کنیم و تبیین کنیم. این 
مسئولیت ما است و ایرانی بودن و مسلمان 
بودن ما مســئولیت ایجاد می کند چرا که از 
زمان عزیمــت فریدون به بیــت المقدس 
برای پاکســازی ضحاک، ایران مسئولیت 
این منطقه را برعهده داشــته اســت؛ ایران 
ســرزمینی در میان ســرزمین ها نیســت 

مرزی میان مرزها نیست و مسئولیت داشته 
و پس از انقلاب اسلامی ایران این مسئولیت 
به یک خط تاریخی تبدیل شــده است.پس 
از این علی داوودی به شــعرخوانی پرداخت 
که بخشــی از شــعر او به این شــرح است: 
»الصلاه ای عاشــقان وقت رجزخوانی شده 
است/ در منای عشق اسماعیل قربانی شده 
است، جان فدای عشق کردن شیوه دیرین 
ماســت/ ما نخواهیم از نفس افتاد این آیین 
ماســت، راویان فتح طوفان الاقصی ایم ما/ 

مرگ فرعونیم ما ایمان موساییم ما و ...«
در بخش بعدی از این ســوگوار گروه سرود 
نوجوانان »احســان« به صورت زنده اجرا و 

سرودخوانی داشتند.
در ادامه محمد وحید زاده پژوهشــگر هنر 

و تاریخ فلســطین بــه معرفــی ۴ هنرمند 
فلســطینی پرداخت و یادآور شد: سلیمان 
منصور بــه عنــوان تاریخ هنر فلســطین 
محســوب می شــود و هنرمندی مسیحی 
اســت که با کارهای هنری اش مبارزه می 
کند. او در کرانه باختــری زندگی می کند. 
ســجاد الخطیب دیگر هنرمند فلسطینی 
ساکن اردن است. آثار او در جاهای مختلفی 
به نمایش در آمده و سخنرانی های بسیاری 
راجع به فلســطین دارد. مریم مرام علی در 
اردن زندگی و تــلاش می کند حس عمیق 
خود از حــال هوای برانگیزاننــده را منتقل 

کند.
وی بــا معرفــی علــی الجــروان الصخره 
مسئول فرهنگی اولین اتحادیه هنرمندان 

فلسطینی این بخش را به پایان برد.
در بخش پایانی این برنامــه علیرضا قزوه با 
حضور روی صحنه به بازخوانی شــعری که 
حدود ۱۴ سال پیش درباره اسماعیل هنیه 
ســروده بود، پرداخت و بعــد از آن آخرین 
سروده خود در وصف شهید اسماعیل هنیه 
خواند.مشروح متن این ســروده را در ادامه 

می خوانید:
 شبیه حاج قاسم بودی، اسماعیل ما بودی

تو را قابیلیان کشتند تو هابیل ما بودی
ســراپای وجــودت عطــر قرآن داشــت 

اسماعیل!
شهادت را کدامین آیه از تنزیل ما بودی؟

سلام الله، بازوی رشید مردم غزه!
شما بازوی برحق خدا، سجیل ما بودی

فلسطینی چه فرقی می کند با قوم ایرانی
تو ای یوسف ترین ای ایلیا از ایل ما بودی

بخوان قرآن بخوان، بی ســر بخوان این بار 
اسماعیل!

که صوت عرشی و بارانی ترتیل ما بودی

فیلم کوتاه »حیوان دو پا؛ گوســفند« ساخته مهرداد 
کبیری در بخش مسابقه سی و پنجمین دوره جشنواره  
بین المللی فیلم کوتاه ســائو پائولو حضــور دارد. فیلم 
کوتاه »حیوان دو پا؛ گوسفند« ساخته مهرداد کبیری 

در ســومین حضور جهانی خود به بخش مسابقه سی و 
پنجمین دوره جشــنواره بین المللی فیلم کوتاه سائو 

پائولو راه یافت.
جشــنواره بین المللی فیلم کوتاه ســائو پائولو یکی از 

مهم ترین و بزرگ ترین رویدادهای جهانی اســت که با 
هدف ترویج تبادل بیشتر بین تولیدات امریکای لاتین 
و بین المللی قصــد دارد فیلم هایی را به نمایش بگذارد 
که به توســعه فیلم کوتاه در حوزه زیبایی شناســی، 

شکل خاص و نحوه تولید آن کمک می کند.
این جشــنواره از تاریخ ۲۲ آگوســت تا ۱ سپتامبر )۱ 
تا ۱۱ شهریور( در شهر ســائو پایئولوی برزیل برگزار 

می شود.

ود در سومین حضور جهانی؛»گوسفند« به برزیل می ر

متن آگهی مزایده
آگهی مزایده مال غیر منقول پرونده اجرایی کلاسه ۱۴۰۳۰۰۱۰۹ 

به موجب پرونده اجرایی شماره ۱۴۰۳۰۰۱۰۹ و به استناد سند قرارداد بانکی ۱۰۰۴۱۲۵۸۳۴۰۶۶۲۴۵۲ مورخ ۱۴۰۳/۰۲/۲۸ له بانک رفاه کارگران و علیه حوریه رستاد و سمیرا عرب و شرکت 
کار نیرو مدیر و حبیب اله عرب ، بستانکار جهت وصول طلب خود به میزان ۵۶/۰۵۶/۳۰۲/۶۹۱ ریال )محاسبه به روز تا تاریخ مزایده( و نیم عشر دولتی و سایر هزینه های قانونی متعلقه مبادرت 
به صدور اجرائیه نموده که پرونده در اداره دوم اجرای ثبت تهران تشکیل و سپس به جهت قرارگیری مال مورد بازداشت در حوزه ثبتی ساوجبلاغ نسبت به اعطای نیابت به اجرای ثبت ساوجبلاغ 
اقدام گردیده است . مورد مزایده عبارتست از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی نوع ملک طلق با کاربری به پلاک ثبتی ۵۸۸۵ فرعی از ۳۶۷ اصلی ، مفروز و مجزا شده از ۷۹ فرعی از اصلی مذکور، 
قطعه ۹۵ واقع در حوزه ثبت ملک ساوجبلاغ استان البرز به مساحت ۱۰۰۰ متر مربع به نشانی : استان البرز شهرستان ساوجبلاغ جاده قدیم کرج - هشتگرد جاده ملک آباد روستای اقدسیه بلوار 
نسترن سرو غربی خیابان سمت راست میدان احداثی واقع شده و مختصات یو تی ام یک نقطه از حدود مرکز ملک به شرح : ۴۸۳۲۰۱ و ۳۹۷۰۰۹۸ منطقه ۳۹ میباشد وضعیت ثبتی ملک : یک 
قطعه زمین مزروعی نوع ملک طلق با کاربری به پلاک ثبتی ۵۸۸۵ فرعی از ۳۶۷ اصلی، مفروز و مجزا شده از ۷۹ فرعی از اصلی مذکور، قطعه ۹۵ واقع در حوزه ثبت ملک ساوجبلاغ استان البرز به 
مساحت ۱۰۰۰ متر مربع ، متن ملک شماره پنج هزار و هشتصد و هشتاد و پنج فرعی از سیصد و شصت و هفت اصلی مفروز و مجزی شده از شماره هفتاد و نه فرعی قطعه نود و پنج تفکیکی واقع 
در ناحیه ساوجبلاغ حوزه ثبتی ساوجبلاغ استان البرز به مساحت )۱۰۰۰( یک هزار متر مربع با حدود اربعه : شمالا پی است بطول )۰۰/۲۰( بیست متر به خیابان به عرض ده متر شرقا بی است 
بطول )۵۰/۰۰( پنجاه متر به قطعه نود و شش تفکیکی جنوبا بی است بطول ۰۰ / ۲۰( بیست متر به قطعه یکصد تفکیکی غربا پی است بطول )۰۰/۵۰ پنجاه متر به قطعه نود و چهار تفکیکی با 
مالکیت حوریه / رستاد فرزند محمد شماره شناسنامه ۴۷۳ تاریخ تولد ۱۳۴۱/۰۱/۲۵ صادره از تهران دارای شماره ملی ۰۰۴۶۵۱۳۷۰۱ با جز سهم ۶ از کل سهم ۶ بعنوان مالک شش دانگ عرصه 
و اعیان با شماره مستند مالکیت ۸۰۸۷۰ تاریخ ۱۳۷۲/۰۹/۲۲ موضوع سند مالکیت اصلی بشماره جایی ۱۱۷۶۳۹ سری د سال ۹۴ با شماره دفتر الکترونیکی ۱۳۹۵۲۰۳۳۱۰۱۲۰۰۷۷۴۹ ثبت 
گردیده است. نظریه کارشناس رسمی دادگستری در زمان بازدید وضعیت موجود ملک مورد نظر در چهار دیواری آجری با روکش سیمان به ارتفاع حدود ۱/۲۰ متر محصور و در ضلع شمال آن 
دروازه فلزی ماشین رو نصب گردیده است در یوم بازدید در عرصه آن حدود ۱۰۰ اصله اشجار مثمر از گونه های مختلف از جمله سیب زردالو آلبالو گوجه سبز گیلاس گردو انگور و ... با پراکنش 
مناسب و معدودی اشجار غیر مثمر و زینتی ملاحظه و احصاء گردید همچنین در عرصه ملک یک استخر ذخیره آب و یک باب اتاقک ساخته شده با مصالح دیوار جری و سقف با سازه سبک و 
شیبدار به عنوان محل استراحت و انباری ملاحظه شد. آب مورد نیاز ابیاری اشجار از سهمیه آب چاه عمیق دهیاری اقدسیه تأمین میگردد. در زمان بازدید ملک در تصرف مالک بود . ارزش روز 
ششدانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی ۳۶۷/۵۸۸۵ ، در صورت عدم وجود موانع قانونی و حقوقی منع بیع و صرف نظر از موضوعیت هرگونه دستور العمل قضائی و اجرائی مبنی بر ممنوعیت نقل و 

انتقال مالکیت نداشتن معارض مالکیت به هر نوع و عدم بدهی و تعهد به اشخاص حقیقی و حقوقی و غیره برابر ۴۵/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال چهار میلیارد و پانصد میلیون تومان تعیین
و اعلام می گردد. مزایده ششدانگ پلاک ثبتی ۵۸۸۵ فرعی از ۳۶۷ اصلی، مفروز و مجزا شده از ۷۹ فرعی از اصلی مذکور ، قطعه ۹۵ در روز شنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۵/۲۷ ساعت ۹ الی ۱۲ ظهر در 
محل اداره ثبت اسناد و املاک ساوجبلاغ ، واحد اجرا بنشانی ساوجبلاغ هشتگرد بلوار امام خامنه ای شهرک اداری با قیمت پایه شروع و به بالاترین پیشنهاد واگذار می گردد . شرکت در جلسه 
مزایده منوط به پرداخت ۱۰ )ده( درصد از مبلغ پایه کارشناسی به حساب سپرده ثبت و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است. لذا خریدار و با خریداران میبایست تا قبل از شروع 
مزایده اصل فیش واریزی مبلغ و دیمه ده درصد به نام خود را به همراه درخواست کتبی به این واحد اجرا تسلیم و ثبت نمایند. ضمناً برنده مزایده مکلف است مایه التفاوت مبلغ فروش را ظرف 
مدت ۵ روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به نفع دولت 
در حساب خزانه واریز خواهد شد. در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید میگردد. ضمناً بدهی های مربوط به آب برق، گاز ، اعم از حق انشعاب و اشتراک و مصرف و 
نیز بدهی مالیاتی، عوارض شهرداری و سایر هزینه های مربوط به مورد مزایده که رقم قطعی آنها برای این اداره معلوم نشده است بعهده برنده مزایده است و تنظیم سند انتقال موکول به ارائه مقاصا 
حسابهای دارایی و شهرداری و .... خواهد بود و با توجه به اعلام بستانکار در خصوص بیمه پلاک ثبتی اطلاعی در دسترس نمی باشد. این اگهی پس از تائید فرایند مزایده و ارسال در سایت آگهی 

های سازمان ثبت قرار خواهد گرفت که به منزله انتشار آگهی در روزنامه کثیر الانتشار محلی است.

مفقودی
کلیه مدارک)اصل سند کمپانی،شناسنامه و کارت( سواری پژو 
تیپ جی ال ایکس مدل ۱۳۸۰ به شماره شهربانی ایران۹۸ – 
۹۲۳ م ۲۴ به شماره موتور ۲۲۵۲۸۰۰۰۹۶۴ به شماره شاسی 
۸۰۳۰۰۹۱۶ به نام محمد سعید فاطمی زاده مفقود گردیده از 

درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
برگ سبز وسند وپلاک سواری رنو سفران ۲۵۰۰ رنگ سفید صدفی 
متالیک مدل ۲۰۱۵به شماره موتور ۲ZVA۶۰۴N۰۱۱۴۲۴وشاسی 
VF۱ABLAB۵BFC۲۷۸۳۲۰وشهربانی ایران ۹۹_۵۹۳ط ۲۷ 
 به نام محمد علی دهقانی  میبدی مفقود واز درجه اعتبار ساقط 

میباشد                                                                       یزد

آگهی موضوع ماده۳ قانون و ماده ۱۳ ایین تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۲۴۰۰۹۰۰۲۰۲۰ مورخ۱۴۰۳/۳/۱۵  هیات موضوع  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی بوشهرتصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  اقای کاظم خوشنود  فرزند محمد   به شماره شناسنامه 
۱۸۲ صادره از بوشهر  به شماره ملی۳۵۰۱۲۰۹۷۴۶   درششدانگ یکباب ساختمان      به مساحت ۹۸ متر  مربع  پلاک ۲۱فرعی از ۹۰۵ 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک اصلی واقع در بخش دو  بوشهر خریداری از مالک  رسمی  گردیده است . لذا به منظور اطلاع عمومی 
مراتب در دو نوبت به فاصله۱۵ روز  آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.م الف ۶۴۱
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۵/۱۳ 

تاریخ انتشارنوبت دوم : ۱۴۰۳/۵/۲۸                 
شکراله سعادتی  رئيس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان بوشهر 

آگهی موضوع ماده۳ قانون و ماده ۱۳ ایین تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۲۴۰۰۹۰۰۲۵۳۶ مورخ ۱۴۰۳/۴/۷ هیات موضوع  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی بوشهرتصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  اقای سیفعلی رستمی   فرزند عباسقلی   به شماره 
شناسنامه۷۶۸  صادره از هشترود  به شماره ملی۱۶۰۰۳۵۳۰۷۱   درششدانگ یکباب ساختمان      به مساحت ۳۷۳/۹۵  متر  مربع  
پلاک ۵۱فرعی از۲۳۰۹  اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۲۳۰۹/۴۰اصلی واقع در بخش دو  بوشهر خریداری از مالک  رسمی  گردیده 
است . لذا به منظور اطلاع عمومی مراتب در دو نوبت به فاصله۱۵ روز  آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.م الف ۶۴۴
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۵/۱۳ 

تاریخ انتشارنوبت دوم : ۱۴۰۳/۵/۲۸                 
شکراله سعادتی  رئيس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان بوشهر

شماره مزایده: ۱۴۰۳۰۴۳۰۳۱۲۴۰۰۰۰۶۷ تاریخ ثبت: ۱۴۰۳/۰۴/۲۲
تاریخ واقعی انجام مزایده: ۱۴۰۳/۰۵/۲۱

 آگهی مزایده مال غیر منقول اسناد رهنی (
متن آگهی مزایده

پرونده اجرائی کلاسه ۱۴۰۳۰۰۴۸۴ علیه آقای اکبر فکری عموقین و زهرا یداله فرد له بانک مسکن شعبه 
بسیج اردبیل جهت

وصول طلب موضوع سند رهنی و شرطی شماره ۵۰۸۲۴ - ۲۱/۰۹/۱۳۰۱ دفتر اسناد رسمی شماره ۶۳ 
اردبیل تشکیل یافته

وطبق مقررات یک قطعه آپارتمان مسکونی به پلاک ثبتی )۶۷۷۹ شش هزار و هفت صد و هفتاد و نه ( 
فرعی از ۸۶ هشتاد و

شش اصلی ، مفروز و مجزا شده از ۶۷۷۶ )شش هزار و هفتصد و هفتاد و شش ( فرعی از اصلی مذکور ، 
قطعه ۳ در

طبقه ۳ و واقع در بخش ۳ ناحیه ۰۰ حوزه ثبت ملک منطقه دو اردبیل به مساحت ۸۸/۰۶ متر مربع با 
احتساب تراس مسقف در

ضلع جنوبی به مساحت ۱/۵ متر مربع با مالکیت خانم زهرا یداله فرد فرزند میخوش شماره شناسنامه 
۱۰۸۷ تاریخ تولد

۰۲/۰۴/۱۳۶۴ صادره از اردبیل دارای شماره ملی ۱۴۶۷۰۸۲۳۴۱ با جز سهم ۳ از کل سهم ۶ بعنوان مالک 
سه دانگ مشاع از

شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۵۰۸۱۸ تاریخ ۲۱/۰۹/۱۴۰۱ دفترخانه اسناد رسمی 
شماره ۶۳ شهر اردبیل

استان اردبیل موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چایی ۷۷۸۸۸۲ سری ه  سال ۰۰ با شماره دفتر الکترونیکی
۱۴۰۱۲۰۳۰۳۰۱۰۰۱۴۲۰۷ و آقای اکبر فکری عموقین فرزند آیدینعلی شماره شناسنامه ۱۴۵۰۲۹۲۶۰۷ 

تاریخ تولد ۲۰/۰۵/۱۳۶۹
صادره از اردبیل دارای شماره ملی ۱۴۵۰۲۹۲۶۰۷ با جز سهم ۳ از کل سهم ۶ بعنوان مالک سه دانگ 

مشاع از شش دانگ
عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۵۰۸۱۸ تاریخ ۲۱/۰۹/۱۴۰۱ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۶۳ 

شهر اردبیل ، موضوع
الکترونیکی  دفتر  شماره  با   ۰۰ سال  ه  سری   ۷۷۸۹۰۰ چاپی  بشماره  اصلی  مالکیت  سند 

۱۴۰۱۲۰۳۰۳۰۱۰۰۱۴۲۰۶ به آدرس
اردبیل کارشناسان میدان شفا کوچه الهیه ۵ قطعه ۱۰۲۶ طبقه ۳ در رهن بانک مسکن شعبه بسیج اردبیل 

قرار گرفته است.
حدود ملک مورد رهن عبارتست از شمالًا بطول ۱۰ متر دیوار و پنجره است به فضای حیاط اشترکی بطول 

۱۰ متر دیواریست به
فضای قطعه ۱۰۲۷ جنوباً بطول ۱۰ متر پنجره دیواریست به فضای حیاط اشتراکی جنوبی با احتساب 

تراس مسقف به مساحت
۱/۵۰ متر مربع در این حد است غربا اول بطول ۳.۷۵ متر دیواریست به فضای قطعه ۱۰۲۵ دوم از غرب 

به شرق بطول ۴/۰۵ متر سوم
غربی بطول ۲/۹۵ متر درب ورود در این جز است چهارم از شرق به غرب بطول ۴/۰۵ متر هر سه جزء 

دیواریست به راه پله اشتراکی
پنجم غربی بطول ۳/۳۰ متر دیواریست به فضای قطعه ۱۰۲۵ فرعی برابر اعلام کارشناسان منتخب، ملک 

فوق واقع در طبقه
سوم از یک ساختمان چهار واحدی مسکونی پیلوت پارکینگ + چهار طبقه هر طبقه یک واحد مسکونی 

که بالغ بر ۱۵ سال
پیش به صورت اسکلت بتن آرمه نمای جنوبی سنگی مرمریت و نمای جنوبی سنگی مرمریت و نمای 

شمالی سیمانی بدون
آسانسور دارای یک هال پذیرایی دو اتاق خواب آشپزخانه طرح این حمام بهداشتی مجزا و دارای امکانات 

سیستم گرمایشی
بخاری کابینت آشپزخانه ام دی اف پوشش کف پذیرایی سرامیک و پوشش کف اتاق خوابها پنجره ها 

آلومینیومی پوشش سقف
گچ در قسمت پذیرایی گچبری شده پوشش دیوارها گچ سفید واحد دارای انشعابات مستقل گاز و برق و 

آب بوده و واحد مذکور
به مبلغ بیست و چهار میلیارد ریال )۲۴/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰( ارزیابی و قطعی گردیده است. مزایده ششدانگ 

پلاک مزبور از ساعت
۹ الی ۱۲ مورخه بیست و یکم مرداد ماه سال یکهزار و چهارصد و سه روز یکشنبه در اداره اجرای اسناد 

رسمی اردبیل واقع در
بزرگراه شهداء مابین میدان قدس و ججین برگزار می گردد. مزایده ششدانگ ملک فوق از مبلغ بیست و 

چهار میلیارد ریال
)۲۴/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته میشود و طبق ماده ۱۳۶ اصلاح آئین 

نامه اجرا شرکت در
مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ پایه کارشناسی توسط کلیه شرکت کنندگان حتی بستانکار( 
بدون استثناء و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده می باشد. برنده مزایده مکلف است ما به 
التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید در صورتی که 
ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند مبلغ واریزی اولیه قابل استرداد نبوده و 
به حساب خزانه واریز خواهد شد. لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب برق گاز اعم از حق 
انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی های مالیاتی و 
عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده 
مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد، وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده 
مسترد خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول می گردد در ضمن طالبین می توانند تا روز مزایده 

جهت بازدید محلی به اداره اجرای اسناد رسمی اردبیل مراجعه نمایند
مهری کشفی مقدم
 رئيس اداره اجرای اسناد رسمی اردبيل

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحيه یک

 هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون  و ماده ۱۳ آئین نامه 
ثبتی تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  واراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
 برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۶۰۰۱۰۰۲۰۶۲ مورخ ۱۴۰۳/۰۲/۳۱ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم محمد سالار آبادی  فرزند  علی حسین 
بشماره شناسنامه و شماره ملی ۳۸۳۰۱۷۶۰۶۶ صادره از کامیاران مبنی بر صدور سند مالکیت   نسبت 
به ششدانگ  یک قطعه زمین مزروعی به آدرس کرمانشاه  دهستان بیلوار روستای هجوم آباد به مساحت 
۹۶۴۴/۳۱ متر مربع واقع در پلاک ۲۵۳ اصلی )روستای هجوم آباد ( واقع در بخش یک حومه کرمانشاه 
خریداری از مالک رسمی مشاعی آقای محمود سالار آبادی به صورت مع الواسطه به متقاضی محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز اگهی می شوددرصورتی اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشندمی توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس ازاخذ رسید،ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع  قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقصای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت  صادر خواهد شد. م الف/۱۶۵۶
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
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وع رادیو اربعین دبیر شورای معارف معاونت صدا خبر داد؛ شر
خریدار  دبیر شورای تخصصی معارف معاونت 
صدا از تدارک ویژه شــبکه هــای رادیویی در ماه 

صفر خبر داد.
به نقل از روابــط عمومی معاونت صدا، مســعود 
کاویانــی مدیــر رادیو معــارف و دبیر شــورای 
تخصصی معارف معاونت صدا به تشــریح برنامه 

های رادیویی شبکه های رادیویی پرداخت.
کاویانــی با بیــان اینکه شــبکه هــای رادیویی 
بر اســاس ســند راهبردی برنامه ســازی در ماه 
صفر بیــش از ۱۸۷ عنوان برنامــه در محورهای 
موضوعی تــدارک دیــده انــد، گفــت: عمده 
موضوعات برنامه ســازی بر اســاس راهبردهای 
۵ گانه برنامه ســازی بر محورهای شعار اربعین، 
جهاد تبیین، سبک زندگی اسلامی با الگوگیری 
از زندگی ائمه )ع( و عشــق، محبــت و دلدادگی 
مسلمانان و ســایر ادیان به حضرات معصومین و 

لزوم هم گرایی و وحدت بر اســاس سیره و سنت 
اهل بیت )ع( تدوین شده است.

دبیر شورای تخصصی معارف معاونت صدا درباره 
تنوع در ســاختار برنامه ها بیان کرد: هر شبکه بر 
اســاس ماموریت و رویکردهای خود به مناسبت 
های ماه صفر می پردازد. شــبکه های رادیویی با 
۱۲۲۸ ویژه برنامه به صورت زنــده و تولیدی در 
قالب های جذاب، برنامه های معارف اســلامی را 
بر اساس الگوی مناســبت ها نشر و گسترش می 

دهند.
مدیر رادیو معارف درباره تدارک شــبکه ها برای 
اربعین حســینی گفت: شــبکه های رادیویی با 
ویژه برنامــه هایی چون »پیــام اربعین« و »پیام 
حســینی« از رادیو آوا و رادیو پیام، »حســینیه 
ایران« رادیو ایران، »ملت امام حسین )ع(« رادیو 
معارف، »در مسیر بهشــت« رادیو اقتصاد، »باغ 

فیض« رادیو تهــران، »با تو حالــم خوبه« رادیو 
جوان، »ســفرت ســلامت زائر« رادیو سلامت، 
»مشــتاق دیدار« رادیو صبا، »ســفرنامه عشق« 
رادیــو فرهنگ، »مهیــا« رادیو قــرآن، »حلما« 
رادیو نمایش، »منازل العشــاق« رادیو گفت وگو، 
»موکب پهلوانان حسینی« رادیو ورزش، هم صدا 

با زائران اربعین خواهند بود.
وی از مهمترین اقدامات هر ســاله معاونت را، 
راه اندازی رادیو اربعین دانســت و ادامه داد: از 
افتخارات رسانه ملی در راستای ترویج معارف 
حسینی و تســهیل گری برای اطلاع رسانی 
و مطالبه گری در خصوص ایــن واقعه عظیم 
راه اندازی رادیو اربعین اســت. ایــن رادیو به 
صورت ۲۴ ساعته از اول صفر افتتاح می شود 
و تا پایان صفر برنامه هــای مختلفی را تدارک 

دیده است.
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میدان

بعــد از کش وقوس هــای فراوان ســرانجام رســماً 
از الکســیس گندوز بــه عنــوان دروازه بــان جدید 
پرســپولیس رونمایی شــد و او با قراردادی ۳ ساله به 

جمع سرخ پوشان پیوست.
 علیرضا بیرانونــد با وجود آنکه تحت قرارداد باشــگاه 
پرســپولیس بود، به دلیل عدم دریافت مطالبات خود، 
قراردادش با سرخ پوشــان پایتخت را فســخ کرد و در 
انتقالی جنجالی به تراکتور پیوســت؛ انتقالی که هنوز 
پرونده آن در کمیته تعیین وضعیت باز است و همگان 

برای تعیین تکلیف نهایی وضعیــت انتقال بیرانوند به 
تراکتور چشم انتظار رأی این کمیته هستند. برخلاف 
فصل گذشــته، پرسپولیســی ها بعد از اقدام جنجالی 

علیرضا بیرانوند به سراغ انتخاب جانشین او رفتند.
سرخ پوشــان پایتخت در وهله نخســت به دنبال آن 
بودند تا جانشــین بیرانوند را از میان گزینه هایی مانند 
حسین پورحمیدی و محمدرضا اخباری انتخاب کنند 
اما با وجود رایزنی های انجام شــده، انتخاب دروازه بان 
داخلی منتفی شــد و مذاکرات بــرای انتخاب بهترین 
گزینه خارجی در مسیر جانشــینی بیرانوند آغاز شد. 
در طول یک ماه اخیر نام چهره هــای مختلفی مطرح 
شد و سرانجام بعد از بررسی های انجام شده، الکسیس 
گندوز به عنوان گزینه نهایی از ســوی مدیران باشگاه 

پرسپولیس انتخاب شد.

رضایت نامه ای که سرانجام صادر شد
گندوز در شــرایطی بــه گزینه اصلی حضــور در خط 
دروازه پرســپولیس تبدیل شــد که ایــن دروازه بان 
فرانســوی-الجزایری تحت قرارداد باشــگاه بلویزداد 
الجزایر بود. سرخ پوشــان در طول ۲ هفته اخیر تلاش 

زیادی برای دریافت رضایت نامه الکسیس گندوز انجام 
دادند و سرانجام بعد از کش وقوس های فراوان، باشگاه 
الجزایری شــامگاه چهارشــنبه خبــر جدایی گندوز 
را اعلام کرد و ایــن دروازه بان ۲۸ ســاله هم در پیامی 
اینســتاگرامی از هواداران تیم خود خداحافظی کرد تا 

مقدمات انتقال او به پرسپولیس فراهم شود.

 گندوز با امضای قراردادی سه ساله
 در پرسپولیس

مدیران باشگاه پرســپولیس بعد از نهایی شدن فرآیند 
صدور رضایت نامه گندوز از ســوی باشگاه الجزایری، 
دور پایانی مذاکــرات با این دروازه بــان باتجربه را هم 

پیش بردند. 
سرانجام در شرایطی که کاروان تیم پرسپولیس و البته 
کاروان تیم بلویزداد در کشــور ترکیــه حضور دارند، 
قرارداد انتقال الکســیس گندوز به جمع سرخ پوشان 
پایتخت نهایی شــد و او با قراردادی ۳ ســاله به جمع 
شــاگردان خوان کارلوس گاریدو پیوست تا در فصل 
پیش رو کارش را در جمع سرخ پوشــان پایتخت دنبال 
کند. با اعلام رسمی باشگاه پرســپولیس، گندوز پس 

از امضای قرارداد بلافاصله در ترکیــه به اردوی جمع 
سرخ پوشان ملحق شد تا کار خود را در جمع شاگردان 

گاریدو آغاز نماید.

دروازه بان جدید پرسپولیس، ستاره لیگ 
ملت های آفریقا!

الکسیس گندوز در شرایطی امشب رسماً پرسپولیسی 
شــد که او تجربه بازی در تیم های ســن اتین ب و پائو 
فرانســه و همچنین تیم های الجر و بلویزداد الجزایر را 
در کارنامه اش دارد. دروازه بان ۲۸ ســاله و فرانسوی-

الجزایری تجربه انجام ۱۵۲ بازی در عرصه باشــگاهی 
را دارد که ۷۴ کلین شــیت و البتــه ۱۲۴ گل خورده 
در کارنامه او دیده می شــود. گنــدوز در حالی تجربه 
بازی بــرای تیم ملــی الجزایــر را دارد کــه در لیگ 
ملت های آفریقا هیــچ گلی در جریان بــازی دریافت 
نکرد و ســرانجام همراه با تیم ملی کشــورش به مقام 
نایب قهرمانی این رقابت ها رسید. همچنین در کارنامه 
گندوز یــک قهرمانــی در رقابت های لیــگ حرفه ای 
الجزایر و یــک قهرمانی در جام حذفی این کشــور به 

چشم می آید.

پرسپولیس

سپهر ســتاری  در شــرایطی که مدت 
زیادی تا شــروع فصــل جدید لیــگ برتر 
نمانــده، وضعیــت میزبانــی اســتقلال و 

پرسپولیس مشخص نیست.
 کمتر از ۲ هفته تا شــروع مســابقات فصل 
جدید لیگ برتر باقی مانده و تیم ها مشغول 
آماده سازی خود هســتند. در شرایطی که 
فدراسیون فوتبال از مدت ها قبل ورزشگاه 
تختی را به عنوان میزبان دیدارهای خانگی 
استقلال و پرسپولیس در هفته های ابتدایی 
لیگ برتر معرفی کرده بود، این ورزشــگاه 
در آستانه شــروع لیگ بیست وچهارم اصلا 
شــرایط مطلوبی ندارد و آمــاده برگزاری 
مســابقات نیســت. از طرفی کار بازسازی 
ورزشگاه آزادی هم با ســرعت کمی پیش 
می رود و اســتقلال و پرسپولیس در آستانه 
شــروع لیگ برتر، هنوز ورزشــگاهی برای 
میزبانــی از رقبای خود ندارنــد. این اتفاق 
درحالی رخ داده کــه هر ۲ باشــگاه اواخر 
تابســتان باید در لیگ نخبگان آســیا هم 
شــرکت کنند و مشخص نیســت چگونه 
می خواهنــد در تهــران میزبــان رقبای 

ثروتمند آسیایی شان باشند.

ورزشگاه تختی برای لیگ برتر هم 
آماده نیست!

فدراســیون فوتبال ابتدا ورزشگاه تختی را 
برای میزبانی چند بازی نخست استقلال و 
پرســپولیس در لیگ بیست وچهارم در نظر 
داشت ولی در ادامه اعلام شد این ورزشگاه 
تا پایان فصل میزبان اکثر دیدارهای خانگی 
این ۲ تیم خواهد بود و تنهــا در چند بازی 
مهم مثل دربی و دیدار با سپاهان و تراکتور 
در کنار بازی هــای لیگ نخبگان آســیا از 
ورزشگاه تختی استفاده می شود. با این حال 
به نظر می رسد ورزشــگاه تختی حتی برای 
دیدارهای معمولی استقلال و پرسپولیس 

هم آماده نیســت و اصلا شــرایط برگزاری 
مســابقه را ندارد. تصاویر منتشرشــده از 
این ورزشــگاه نشــان می دهد چمن اصلا 
وضعیت مطلوبی ندارد و نیمکت ها و ورودی 
و جایگاه های ورزشــگاه تختــی هم آماده 
برگزاری مسابقه نیســتند. با توجه به اینکه 
کمتر از ۲ هفته تا شــروع لیگ برتر فرصت 
مانده، بســیار بعید اســت که فدراســیون 
فوتبــال بتواند ورزشــگاه تختــی را آماده 
برگزاری مســابقه کند و این ورزشــگاه کار 
زیادی برای تبدیل شــدن به یــک میزبان 

مطلوب دارد!
در شــرایطی کــه ورزشــگاه تختی حتی 
آمادگی برگزاری مســابقات لیــگ برتر را 
هم ندارد، شــایعاتی مبنی بر اســتفاده از 
این ورزشــگاه برای میزبانی از اســتقلال و 
پرســپولیس در لیگ نخبگان هم به گوش 

رسیده که البته با این شــرایط AFC قطعا 
تختی را بــرای این موضــوع تایید نخواهد 
کرد و فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ باید 

چاره دیگری بیاندیشند.

آزادی هم فعلا به مسابقات نمی رسد
ورزشــگاه آزادی کــه در ســال های اخیر 
همیشــه میزبان تیــم ملی، اســتقلال و 
پرسپولیس بوده و حتی دیدارهای آسیایی 
نســاجی در فصل گذشــته را هم میزبانی 
کــرده، این روزهــا اصلا شــرایط مطلوبی 
ندارد. در شرایطی که قرار بود شهریور سال 
گذشته کار بازسازی ورزشگاه آزادی انجام 
شــود، این موضوع هنوز به اتمام نرسیده و 
در حال حاضر بخش های از این ورزشــگاه 
شــرایط مطلوبی ندارد. فدراسیون فوتبال 
در تلاش است تا ورزشــگاه آزادی را آماده 

میزبانی کند ولی این اتفــاق حداقل تا ۱۵ 
شــهریور که نخســتین بازی تیم ملی در 
مقدماتی جام جهانی برگزار می شــود، رخ 

نخواهد داد.
فدراســیون فوتبــال از قبــل ورزشــگاه 
نقش جهان را بــرای میزبانــی از تیم ملی 
در نخســتین بازی خود مقابل قرقیزستان 
معرفی کرده و حتی ممکن است دیدارهای 
بعدی تیم ملی هم در جایــی غیر از آزادی 
برگزار شود. در واقع تیم ملی هم با معضلی 
مشابه با استقلال و پرسپولیس مواجه است 
ولی حداقل ورزشــگاه نقش جهــان به داد 
فدراسیون فوتبال رســیده تا میزبانی ایران 

از دست نرود.
در شرایطی که شهر تهران به عنوان پایتخت 
ایران حتی یک ورزشــگاه در حــد و اندازه 
میزبانی از مســابقات داخلــی و بین المللی 

ندارد، حالا ســرخابی ها به دنبــال میزبانی 
در شهرهای دیگر ایران هستند و مشهد به 
گزینه اول آن ها تبدیل شــده است. پس از 
سقوط شهرخودرو، مشــهد دیگر تیمی در 
ســطح اول و حتی دوم فوتبال ایران ندارد 
و ورزشــگاه امام رضا )ع( که از نظر امکانات 
شــرایط فوق العاده خوبی دارد، حالا گزینه 
اصلی استقلال و پرسپولیس برای میزبانی 
در لیگ برتر اســت. اخیرا باشگاه استقلال 
با درخواســت جــواد نکونــام تلاش های 
خود برای میزبانی در مشــهد را آغاز کرده 
ولی به نظر می رســد پرسپولیسی ها حتی 
پیش از اســتقلال اقداماتــی در این زمینه 
داشــته اند. دبیــر هیئت فوتبال مشــهد 
دیروز )پنج شــنبه( اعلام کرد هر ۲ باشگاه 
صحبت هایی در این خصوص انجام داده اند 
ولی درخواســت رسمی ارســال نکرده اند 
و پس از ارسال درخواســت، شورای تامین 
اســتان خراســان رضوی، در این خصوص 

تصمیم گیری خواهد کرد.

باز هم کار به دقیقه 90 کشیده شد
در شرایطی که استقلال و پرسپولیس برای 
میزبانی دیدارهایشــان با یک چالش جدی 
مواجه شــده اند، ســوال مهم از فدراسیون 
فوتبال و ســازمان لیگ این اســت که چرا 
کار بازســازی ورزشــگاه تختی از ســال 
گذشته آغاز نشــد؟ ورزشگاه آزادی با توجه 
بــه میزبانی مســابقات مختلف تــا همین 
خردادماه درگیر بــود و امکان بازســازی 
در آن وجود نداشــت ولی ورزشگاه تختی 
سال هاســت که میزبانی هیچ مســابقه ای 
را بــر عهده نــدارد و اگر فدراســیون کمی 
زودتر به فکر می افتاد، این ورزشگاه اکنون 
می توانســت با شــرایطی مطلــوب آماده 
برگزاری دیدارهــای خانگی اســتقلال و 

پرسپولیس شود.

پایان چشم انتظاری ها برای معرفی جانشین بیرانوند؛ گندوز رسماً پرسپولیسی شد

 بی مدالیِ قابل پیش بینی!

عملکرد ورزش ایران در هفته اول المپیک
خریــدار  کاروان ورزش ایــران که با ۴۰ 
ورزشکار در سی و ســومین دوره بازی های 
المپیک شرکت کرده هفته اول این بازی ها 
را در شرایطی پشت ســر گذاشت که طبق 
پیش بینی ها موفق به کســب مدالی نشده 

است.
هفته نخست از سی و ســومین دوره بازی 
های المپیک به پایان رســید و در حالی که 
تیم ملی شمشــیربازی تا یک قدمی مدال 
رفته بود اما با دو شکســت در مرحله نیمه 
نهایی و رده بندی از رســیدن به این اتفاق 
مهم و تاریخــی بازماند تا کورســوی امید 
کاروان ایران برای رسیدن به مدال خاموش 

شود.
پیش بینی هــا در مــورد ورزش ایران که با 
۴۰ ورزشکار شــامل ۲۹ ورزشکار مرد و ۱۱ 
ورزشکار زن المپیک ۲۰۲۴ پاریس شرکت 
کرده است هم همین بود که برخی رشته ها 
قابلیت و توانایی کسب مدال در این رویداد 
بزرگ را ندارند اما چند ورزشــکار توانستند 
امیدواری ها برای کســب مــدال را پررنگ 

کنند.

ژیمناستیک همچنان امیدوار
تنها نماینده ژیمناســتیک ایران که پس از 
چند دهه توانســت این رشــته در المپیک 
صاحب ســهمیه کند در رقابتی ســخت و 
نفســگیر در مرحله مقدماتی عنوان هشتم 
گروه را به خــود اختصــاص داد و در پرش 
خرک راهی مرحله فینال شد. مهدی الفتی 
باید روز یکشــنبه در این مرحله با حریفان 

رقابت کند تــا شــاید در غافلگیری ورزش 
ایران به مدال برسد. هر چند که کار مهدی 
الفنی برای این موفقیت بزرگ بسیار سخت 

و کمی از انتظار است.

شمشیربازی؛ شیرینی پیروزی بزرگ 
تکمیل نشد

ملی پوشان شمشــیربازی ایران هرچند در 
مبارزات انفرادی نمایش خوبی نداشــتند و 
خیلی زود از دور مسابقات کنار رفتند اما در 
بخش تیمی یک پیروزی بزرگ برابر آمریکا 
کسب کردند و به مرحله نیمه نهایی صعود 
کردند اما در دو دیــداری که باید به پیروزی 
می رســیدند تا تاریخی ترین مــدال ایران 
در رشــته های تیمی را به دســت بیاورند 
کم آوردند و با شکســت برابر مجارستان و 
فرانســه عنوان چهارم را به خود اختصاص 

دادند.
محمد فتوحــی، محمــد رهبــری، علی 
پاکدامــن و فــرزاد باهر ارس چهــار ملی 
پوش شمشــیربازی ایران در سی و سومین 
دوره بازی هــای المپیک بودنــد که تا یک 
قدمی مدال هم پیش رفتنــد اما در نهایت 
نتوانستند طلســم بی مدال را بشکنند و با 

عنوان چهارمی به کار خود پایان دادند.

تیراندازی؛ انتظار نمایش بهتر از حذف 
شدگان

ملی پوشــان تیراندازی ایــران هم هر چند 
قابل پیش بینی بود بــه موفقیتی نخواهند 
رسید اما رقابت خود را پشت سر گذاشتند و 

از دور مسابقات کنار رفتند.
هانیه رستمیان در تپانچه ۱۰ متر در جایگاه 
بیســت و دوم جدول مقدماتی ایستاد و از 
دور مســابقات کنار رفت. فاطمه امینی در 
رتبه بیســت و دوم قرار گرفت و از رسیدن 
به فینال بازماند. شــرمینه چهل امیرانی در 
رتبه یادزدهــم قرار گرفت و از رســیدن به 

فینال بازماند.
محمد بیرانوند هــم در تیراندازی به اهداف 
پروازی نتوانســت به موفقیتی برســد و با 
وجود این که جوانترین عضو کاروان ورزش 
ایران بود و در جایگاه بیســت و چهارم قرار 
گرفت اما از ســوی فدراســیون جهانی به 

دلیل جوان بودن مورد تجلیل قرار گرفت.

تنیس روی میز؛ حذف زودهنگام 
پرچمدار و برادران

ســه تنیســور ایران در المپیک سی و سوم 
نتوانســتند انتظــارات را بــرآورده کنند و 
خیلی زود از دور مســابقات کنار رفتند. ندا 
شهســواری که پرچمــدار کاروان ورزش 
ایران بود در مســابقه اول خود برابر نماینده 
فرانســه شکســت خورد و از دور مسابقات 

کنار رفت.
نیما عالمیان هم در اولین مســابقه خود به 
همین سرنوشــت گرفتار شد و خیلی زود با 
مسابقات وداع کرد. اما نوشــاد عالمیان در 
مسابقه اول خود نماینده نیجریه را شکست 
داد اما در دومین بازی برابر حریف ژاپنی تن 

به شکست داد و حذف شد.
این در حالــی بود که انتظــار می رفت ملی 

پوشــان تنیس روی میز ایــران بتوانند به 
مراحل بالاتری صعود کنند و نمایش بهتری 
را در بازی های المپیک داشــته باشــند اما 

خیلی زود از دور بازی ها کنار رفتند.

شنا و انتظار برای روزهای بهتر
شــنای ایران برای حضور در المپیک سی و 
سوم فقط یک سهمیه داشــت که آن هم از 
طریــق وایلدکارت به دســت آورده بود. در 
چنین شــرایطی نمی توان انتظار داشــت 
که ملی پوش جــوان از گروهش صعود کند 
یا جایگاه بالایی را به خــود اختصاص دهد. 
ســامیار عبدلی کــه نمایش قابــل قبولی 
نداشت و رکورد خودش را هم نزد، با عنوان 

چهل و هشتم به کار خود پایان داد.

قایق هایی که غرق نشدند!
ملی پوشان قایقرانی ایران که توسط یکی از 
باتجربه ترین های خود حاشیه هایی را هم 
برای کاروان ورزش کشور به وجود آوردند، 
در میدان مســابقه هم عملکرد قابل قبولی 

نداشتند و عناوین انتهایی جدول مسابقات 
را به خود اختصاص دادند.

مهســا جاور که از باتجربه های این رشــته 
هســت به خاطر لباس کاروان ورزش کشور 
ویدئوهایی منتشــر کرد که چند روز سوژه 
اول ورزش بود و مــورد انتقادات زیادی قرار 
گرفت. او در شــرایطی چنین اقدامی انجام 

داد که در اوج مسابقات بود!
با این حال مهســا جاور و زینب نوروزی در 
روئینگ دو نفره با عنوان شــانزدهمی گروه 
خود به موفقیتی نرسیدند و از دور مسابقات 
کنار رفتند. فاطمه مجلل هــم که در گروه 
های مقدماتی به موفقیتی نرسید باید برای 
مقام های نوزدهم تا بیست و چهارم مسابقه 
دهد.تنها ملی پوش تیراندازی با کمان ایران 
پس از آن که در مســابقه اول خود حریفی 
از ویتنام را شکســت داد در دیدار دوم برابر 
حریف ترکیه ای نتیجه را واگــذار کرد تا از 
دور مســابقات کنار برود. با این حال مبینا 
فلاح با این پیروزی توانست این رشته را در 

المپیک صاحب اولین برد خود کند.

 معادلات پیچیده خط دفاعی پرسپولیس
پرایز در راه است؟  در فصل جدید؛ سور

به نظر می رســد هنوز خوان کارلوس گاریدو درباره چگونگی چینش 
آرایش زوج خط دفاعی تیمش به جمع بندی نهایی نرسیده است.

پرسپولیســی ها در بازار تابســتانه چهره های مهمی از جمله علیرضا 
بیرانوند، وحدت هنانوف، علی نعمتی، دانیال اسماعیلی فر، عبدالکریم 
حسن و مهدی ترابی را از دســت دادند. با این وجود بازخوانی فهرست 
سرخ پوشان پایتخت نشــان می دهد که نقطه قوت پرسپولیس در بازار 
نقل وانتقالات تابستانه، حفظ ســاختار دفاعی اش بوده و سرخ پوشان 
پایتخت توانســته اند مهره های کلیدی تیم شان در پست دفاع میانی را 

حفظ کنند و با آن ها ادامه همکاری داشته باشند.
محمدحسین کنعانی زادگان در کنار مرتضی پورعلی گنجی، گیورگی 
گولســیانی و فرشــاد فرجی ۴ مدافع میانی پرســپولیس محســوب 
می شــوند که به جز کنعانــی زادگان، ۳ بازیکن دیگــر در پایان فصل 
۰۳-۱۴۰۲ قراردادشان با سرخ پوشــان پایتخت به پایان رسید. با این 
وجود مدیران باشگاه پرســپولیس بعد از کش وقوس های فراوان موفق 
شــدند با هر ۳ بازیکن برای ادامه همکاری به توافق برســند و قرارداد 
پورعلی گنجی، فرجی و سپس گولســیانی با پرسپولیس تمدید شد تا 
یکی از دغدغه های شــیرین خوان کارلوس گاریدو، چگونگی چینش 

زوج خط دفاعی سرخ پوشان پایتخت باشد.

تثبیت جایگاه کنعانی زادگان در ترکیب سرخ ها
گاریدو از زمــان پذیرش هدایت پرســپولیس در ســودای آن بوده تا 
آرایش بازی سرخ پوشــان پایتخــت را تغییر بدهد و گفته می شــود 
احتمالاً در فصل پیش رو، پرسپولیســی ها با آرایش ۲-۴-۴ کارشــان 
را پیش خواهند بــرد. در این میــان، آخرین خبرها درباره ســاختار 
دفاعی پرســپولیس، تمایل ویژه سرمربی اســپانیایی به سبک بازی 
محمدحســین کنعانی زادگان اســت و با توجه به عملکرد مثبت این 
مدافع باتجربه در تمرینات پرسپولیس، به نظر می رسد که جایگاه او در 

ترکیب اولیه سرخ پوشان پایتخت در فصل پیش رو تثبیت شده است.

فرجی در نقش رقیب جدی 2 مدافع باتجربه!
سرمربی اسپانیایی سرخ پوشــان برای چینش زوج خط دفاعی تیمش 
سعی داشته از حضور فرشــاد فرجی، مرتضی پورعلی گنجی و گیورگی 
گولسیانی در کنار محمدحسین کنعانی زادگان استفاده کند تا گزینه 
ایده آل را کشف کند. در این میان گفته می شــود که گاریدو با توجه به 
اینکه دوران مصدومیت طولانی مــدت پورعلی گنجی به تازگی خاتمه 
یافته، قصد ندارد روی این مدافع باتجربه ریسک کند و براساس آخرین 
خبرها، آمادگی جســمانی و فنی گولســیانی هم هنوز با سطح ایده آل 

مدنظر گاریدو فاصله دارد!

در انتظار یک سورپرایز غیرمنتظره
ســهیل صحرایی هم جزو مدافعــان میانی پرســپولیس برای فصل 
پیش رو محسوب می شــود که البته این مدافع جوان از حداقل شانس 
برای حضور در ترکیب سرخ پوشــان برخوردار اســت. بــا این وجود 
آخرین خبرها از اردوی پرســپولیس حکایــت از آن دارد که احتمالاً 
در هفته های ابتدایی فصل جدید لیگ برتر، گاریدو به ســراغ استفاده 
از زوج کنعانــی زادگان و فرجی خواهد رفــت و احتمالاً پورعلی گنجی 
و گولســیانی رفته رفته به ترکیب سرخ پوشان پایتخت اضافه می شوند 
که حضور احتمالی فرشــاد فرجــی در ترکیب اولیه پرســپولیس در 
هفته های آغازین فصل جدید لیگ برتر می توانــد اتفاق غیرمنتظره و 

جالب توجهی باشد!

 کاکوتا در ترکیه، دعوا در تهران؛ پای ایفمارک
 در میان است

با وجود حضور وینگر کنگویی در اردوی اســتقلال، همچنان خبری از 
رسمی شدن قرارداد او با آبی پوشان پایتخت نیست.

 استقلالی ها در بازار نقل وانتقالات تابســتانه تا به امروز ۶ خرید رسمی 
داشته اند و بعد از توافق با سامان فلاح، رامین رضاییان، میلاد زکی پور، 
محمدحسین اســلامی، علیرضا کوشــکی و آلمدین زیلیکیچ، تقلای 
آبی پوشــان در بازار تابســتانه ادامه دارد. گائل کاکوتا، وینگر ســابق 
چلسی که در فصل گذشــته در تیم آمیان فرانسه حضور داشت، یکی از 
اهداف نقل وانتقالاتی آبی ها محسوب می شــود که در طول هفته اخیر 
مذاکرات با این وینگر باتجربه و ۳۳ ساله به شکل جدی تری پیش رفت.

توافق استقلال و آمیان برای انتقال کاکوتا
جواد نکونام با وجود در اختیار داشــتن مهره هایــی مانند جلال الدین 
ماشــاریپوف و مهرداد محمــدی و البتــه جذب علیرضا کوشــکی، 
محمدحسین اســلامی و آلمدین زیلیکیچ، تاکید ویژه ای بر همکاری 
با گائل کاکوتا داشت و همین مسئله باعث شــد تا مذاکرات به صورت 
فشــرده با او انجام شــود. در مســیر جدایی این وینگر باتجربه از تیم 
فرانسوی، تفاهم نامه ای ۳ جانبه میان باشــگاه های استقلال و آمیان و 
کاکوتا تنظیم شد و گام نخست در مسیر انتقال این وینگر کنگویی برای 

حضور او در جمع آبی پوشان پایتخت برداشته شد.

پول به حساب ستاره کنگویی نشست، گائل در ارزروم
آبی ها بعد از توافق با باشــگاه فرانســوی برای جدایی گائــل کاکوتا، 
مذاکرات برای جلب رضایت ستاره فرانسوی را در شرایطی پیش بردند 
که سرانجام کاکوتا نســبت به حضور در استقلال چراغ سبز نشان داد و 
این ستاره ۳۳ ساله در آستانه پیوستن به جمع آبی پوشان پایتخت قرار 
گرفت. با توجه به اردوی آبی ها در کشور ترکیه، قرار است بر این شد که 
بعد از پرداخت قسط اول قرارداد کاکوتا این وینگر کنگویی عازم ارزروم 
شود که مبلغ مدنظر گائل کاکوتا به حســاب او نشست و این وینگر ۳۳ 

ساله عازم کشور ترکیه شد.

عدم ترجمه مدارک پزشکی دردسرساز شد!
مدیران باشگاه استقلال امیدوار بودند که پیش از برپایی اردوی ترکیه 
انتقال کاکوتا نهایی شــود تا او در تهران تست های پزشکی را پشت سر 
بگذارد اما این اتفاق رخ نداد و  قرار اســت بعد از نهایی شدن تست های 
پزشــکی، قرارداد ایــن بازیکن به امضا برســد. کاکوتا کــه این روزها 
در اردوی اســتقلال حضور دارد، روز گذشته تســت های پزشکی را در 
کشور ترکیه پشت سر گذاشــت اما مدارک پزشکی او در شرایطی برای 
ایفمارک ایران ارسال شــد که مدارک ترجمه نشده بود و همین مسئله 

دردسرساز شد!
آبی پوشان معتقدند که با توجه به ســبقه بازی گائل کاکوتا، او مشکل 
پزشکی ندارد اما در نقطه مقابل، مســئولان ایفمارک تا هنگام دریافت 
اسناد و مدارک ترجمه شده پزشکی، چراغ سبز خود را در زمینه جذب 

کاکوتا نشان نخواهند داد. 



قزوین-مریم نقدی  مدیرعامــل نیروگاه 
شهید رجایی قزوین گفت: این نیروگاه، ۳ و نیم 
در صد برق کل کشــور را تامین می کند و تلاش 
سخت و شــبانه روزی کارکنان این مجموعه در 

صورت عدم همکاری مردم، بی نتیجه می ماند.
موتاب هــا مدیرعامــل نیروگاه شــهید رجایی 
قزوین گفت: تیرماه امســال ۳/۱ درجه سانتی 
گراد بــه طور متوســط دمــای هوای کشــور 
افزایش یافتــه و نیروگاه شــهید رجایی قزوین 
و نیروگاه هــای حرارتی دیگر را بــا محدودیت 
مواجــه می کنــد و روی عملکرد تاسیســات و 

تجهیزات این مجموعه ها تاثیر می گذارد. 
وی افزود: در دما های بــالای ۳۴ درجه به ازای 
هر یک درجه افزایش دمــا، هزار و ۸۰۰ مگا وات 

بار اضافه به شبکه وارد می شود.
به گفتــه مدیرعامل نیــروگاه شــهیدرجایی 

قزوین، نیروگاه های حرارتی با آمادگی کامل به 
استقبال تابســتان رفتند و ۶ هزار نفر کارکنان 
نیروگاه ها در دما و رطوبت بسیار بالا مشغول به 
کار و تعمیر هســتند و با آماده باش کامل ۹۴ در 

صد برق کشور را تامین می کنند.
موتاب ها با اشــاره به ســختی و حساسیت کار 
در نیروگاه ها گفت: ماه قبل در نیروگاه شــهید 
رجایی یکــی از کارمنــدان فــداکار در دمای 
بالای صد درجه البته با رعایت نــکات ایمنی و 
لباس ضد حریق توانســت مشــکل فنی یکی از 
قســمت ها را ظرف نیم ســاعت مرتفع کند در 
حالیکه رفع نشــدن این مشکل می توانست برق 
۳۰۰ هزار مشــترک را به مدت ۵ ســاعت قطع 

کند.
وی در ادامه گفــت: ۱۷ برنامــه تعمیراتی این 
نیروگاه توســط نیرو های داخلی انجام می شود 

و ۱۰۰ درصد قطعات مکانیکی هم به طور کامل 
ساخت داخل است و بی نیاز و خود کفا هستیم و 
رتبه یک کشور را در این زمینه بدست آورده ایم 
و به همین دلیل سالانه ۳۵ میلیارد تومان صرفه 

جویی ارزی داریم. 
مدیرعامل نیــروگاه شــهیدرجایی تاکید کرد: 
نیروگاه شــهید رجایی، ۳ و نیم در صد برق کل 
کشور و برق ســه میلیون نفر را در کشور تامین 
می کنــد و تلاش ســخت و شــبانه روزی ما در 
نیروگاه شــهید رجایی در صورت عدم همکاری 
هم اســتانی ها در خصوص مصرف درست، بی 

نتیجه می ماند.
مدیرعامــل نیــروگاه شــهیدرجایی از مردم 
خواست: وســایل پر مصرف را به هیچ وجه بین 
ســاعت ۱۱ صبح تا ساعت ۲۳ شــب استفاده 

نکنند تا بتوانیم از پیک تابستان عبور کنیم.

گرگان-مهناز محمدزمانی برگزاری مسابقات ورزشی 
داخلی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران ویژه بانوان 

به میزبانی منطقه گلستان
مسابقات ورزشــی داخلی شــرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ایــران ویژه بانــوان بــه میزبانی شــرکت ملی پخش 
فرآورده هــای نفتی منطقه جلســه هماهنگــی و توجیهی 
مسابقات ورزشی بانوان با حضور سرپرستان تیمهای اعزامی 

و کارشناسان هیاتهای ورزشی
مسابقات ورزشــی داخلی شــرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ایــران ویژه بانــوان بــه میزبانی شــرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی منطقه گلستان آغاز شد. جلسه هماهنگی 
و توجیهی مســابقات ورزشــی بانوان با حضور سرپرســتان 
تیمهای اعزامی و کارشناســان هیاتهای ورزشــی اســتان 

گلستان در سالن اجتماعات ستاد منطقه برگزار شد.
در این جلســه پس از خیر مقدم رئیس امــوراداری منطقه، 
مطالب فنی مسابقات توسط داوران و کارشناسان تربیت بدنی 
استان گلستان و شهرستان گرگان به شرکت کنندگان دراین 

دوره از مسابقات ابلاغ گردید.
این مسابقات با حضور ۲۱۴ ورزشــکار در رشته های کاراته، 
ژیمناستیک، تنیس  رومیزی، تنیس خاکی، دارت و شطرنج از 
تاریخ ۶ مرداد تا ۱۶ مرداد ۱۴۰۳در سالن ورزشی تندگویان 

منطقه انجام خواهد شد.
گفتنی است، پس از انجام مســابقات در رشته ژیمناستیک 
در روز اول، جوایز و مدالها توســط سید محمد حسینی، مدیر 
شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه گلســتان به 

قهرمانان این رشته اهدا شد.

شهرقدس-کیایی شــهردار قدس در جلســه کمیته 
درآمد شــهرداری قدس که به منظور بررســی راهکارهای 
تامین منابع و افزایش درآمد با هدف ارائه خدمات بیشــتر 
و بهتر به شهروندان گرامی و توســعه و آبادانی شهر برگزار 
شد، گفت: در روند تحقق درآمدهای بودجه ۱۸۰۰ میلیارد 
تومانی سال گذشــته نه تنها فروش املاکی صورت نگرفت، 
بلکه به املاک شــهرداری افزوده نیز شــد که این روند در 

سال جاری نیز تداوم خواهد یافت.
این جلســه به ریاســت سعید شــهلی شــهردار قدس و با 
حضور معاون شهرسازی، مدیران مناطق سه گانه، مدیران 

حقوقی و درآمد و مسئولین درآمد مناطق شهرداری امروز 
چهارشنبه ۱۰ مرداد در سالن جلســات شهرداری منطقه 

یک برگزار شد.
در این جلســه، شــهردار قدس با بیان اینکه وصول بموقع 
درآمدها و تحقق بودجه، شــهرداری را در ارائه خدمات به 
شــهروندان و تحقق اهداف مدیریت شهری یاری می کند، 
اظهار کرد: شناســایی ظرفیت ها و عوامــل موثر بر محقق 
شدن مطالبات شهرداری و بهره گیری از راهکارهای قانونی 
جهت وصول آن باید با تلاش مضاعف همکاران در ماه های 
باقیمانده از سال جاری در دســتور کار قرار گیرد تا بودجه 

۲۸۰۰۰ میلیارد ریالی شهرداری تحقق یابد.
شهلی خاطرنشان کرد: طی سال گذشــته با عملکرد خوب 
همکاران  محترم بودجــه ۱۸۰۰ میلیــارد تومانی مصوب 
بخوبی تحقق یافــت و در این میان نه تنهــا فروش املاکی 
صورت نگرفت، بلکه به املاک شــهرداری افزوده نیز شد که 

این روند در سال جاری نیز تداوم خواهد یافت.
 هر یک از مســئولین حاضر در جلســه با ارائه گزارشــی از 
عملکرد حوزه های مرتبط، به بیان مســائل و موانع اجرایی 
پرداخته و شــهردار قدس راهکارهای قانونــی را در جهت 

تسهیل در امور ارائه کرد.

اهواز-محمد مجدم مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای 
خوزســتان با ارائه آمار تولید و مصرف شبکه برق خوزستان، 
گفت: انرژی مصرفــی در چهار ماهه ســال ۱۴۰۳ برابر با ۱۸ 
هزار و ۱۲۲ گیگاوات ساعت بوده که نشــان دهنده حدود ۷ 
درصد افزایش مصرف انرژی نســبت به مدت مشابه در سال 

قبل است.
 علی اســدی با بیان اینکه کل تولید برق استان در چهار ماهه 
ســال جاری، ۱۸ هزار و ۹۹ گیگاوات ســاعت بوده، افزود: در 
ماه گذشــته ۵ هزار و ۹۳۵ گیگاوات ساعت برق در خوزستان 
تولید شده که در مقایسه با ســال قبل ۰.۲ درصد رشد داشته 

است.
وی اضافه کرد: از مقــدار برق تولیدی در تیــر ماه ۴۴ درصد 
در نیروگاه های برق آبی، ۵۵ درصــد در نیروگاه های حرارتی 
و ســیکل ترکیبی و حــدود ۱ درصــد در نیروگاه های تولید 

پراکنده بوده است.

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزســتان تصریح کرد: از 
۳ هزار و ۲۳۸ گیگاوات ســاعت برق تولیدی در نیروگاه های 
حرارتی و ســیکل ترکیبی در خرداد ماه، ۵۶ درصد توســط 
بخش خصوصی )نیــروگاه های زرگان، آبادان، خرمشــهر، 
بهبهان، غرب کارون و فجر( و ۴۴ درصد توسط بخش دولتی 
)نیروگاه های رامین، ماهشــهر و دوکوهه( تولید و به شــبکه 

تحویل شده است.
اســدی اظهار کرد: در این بازه زمانی انرژی مصرفی با ۶ هزار 
و ۶۶ گیگاوات ســاعت ۶ درصد نسبت به مدت مشابه در سال 
قبل افزایش داشته و پیک مصرف در تیر ماه ۱۴۰۳ با مصرف 
۸ هزار و ۹۴۸ مگاوات نسبت به پیک بار تیر ماه سال قبل، ۰.۵ 

درصد کاهش داشته است.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خوزســتان همچنین از 
مشترکین درخواســت کرد که برای حفظ پایداری شبکه، با 
رعایت الگوی مصرف برق و اســتفاده از روشنایی طبیعی در 
روز و عدم اســتفاده از لوازم پرمصرف در ساعت پیک مصرف 
)۱۳ تا ۱۸ و ۲۰ تا ۲۳( صنعت برق را در خدمت رسانی مستمر 

همراهی نمایند.
بر اســاس این گزارش، ظرفیت منصوبه تولیــد نیروی برق 
استان خوزستان در بخش انتقال و فوق توزیع برابر با ۱۶ هزار 
و ۹۴ مگاوات شــده اســت که از این میزان ظرفیت منصوبه 
در بخش آبی برابر با هشــت هزار و ۱۹۴ مــگاوات و در بخش 

 DG حرارتی هفت هزار و ۵۵۸ مگاوات است. ظرفیت بخش
)نیروگاه های تولیــد پراکنده شــامل نیروگاه های حرارتی، 

نیروگاه های آبی و خورشیدی( نیز ۳۴۲ مگاوات است.

گلستان

استان تهران

خوزستان

ویژه بانوان به میزبانی منطقه گلستان؛

  مسابقات ورزشی داخلی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران برگزارشد

شهردار قدس اعلام کرد:

وش املاك شهرداری تحقق درآمد ه ای بودجه بدون فر

افزایش ۷ درصدی مصرف انرژی در شبکه برق خوزستان

مدیرعامل شــرکت آب  خرم آباد-فرزانــه هداوند
و فاضلاب لرستان گفت: مشــکل فاضلاب یک هزار واحد 
مسکونی شــهر خرم آباد با اصلاح و توسعه پنج هزار و ۴۰۰ 

متر شبکه جمع آوری برطرف شد.
یاسر اکبریان   اظهار کرد: این اقدام با توجه به توسعه شهر ها 
و ضرورت اصلاح و توســعه شــبکه جمع آوری فاضلاب به 
منظور ارایه خدمات مطلوب به مشترکان و بهبود وضعیت 

بهداشت عمومی جامعه صورت گرفت.
وی ادامه داد: شبکه جمع آوری فاضلاب این واحد ها سنتی 
و قدیمی بود که با اصلاح بیش از پنج هزار متر شبکه، به روز 

رسانی شد.
وی با بیــان اینکه برای انجام این عملیــات اعتباری حدود 
۱۶۲ میلیون ریال هزینه شــده اســت عنوان کرد: در حال 

حاضر ۳۲۰ هزار مشــترک فاضلاب در لرستان وجود دارد 
و شــاخص بهره مندی فاضلاب در استان حدود ۴۰ درصد 
است. اکبریان با اشاره به در دست ساخت بودن پنج تصفیه 
خانه فاضلاب در استان بیان کرد: پیشرفت ساختمانی این 
تصفیه خانه ها بالای ۷۵ درصد اســت و تامین بیش از۲۰ 
هزار میلیارد ریال برای تکمیل و بهــره برداری این طرح ها 

ضروری می باشد.
وی ادامه داد: در حال حاضر ۱۳۰ هزار متر مکعب ظرفیت 
تصفیه خانه های در مدار اســتان از جمله تصفیه خانه خرم 
آباد است که با بهره برداری از پنج طرح در حال ساخت این 

ظرفیت به ۲۰۰ هزار متر مکعب افزایش می یابد.
به گفتــه اکبریان طول شــبکه فاضلاب اســتان به همراه 

خطوط آن ۲ هزار و ۳۰۰ کیلومتر است.

مدیر طرح پروژه شــیرین  اصفهان-مریــم مومنی
ســازی نفت ســفید هلدینگ پتروپالایش اصفهان   ،با 
بیان اینکه طرح شیرین ســازی نفت سفید درپالایشگاه 
اصفهان به پیشــرفت کلی ۹۰ درصد رســیده است که 
شــامل اتمام کلیه عملیــات نصب و پیــش نیازهای راه 
اندازی اســت ، گفت: با برنامه ریزی انجام شده، تکمیل 
عملیات اجرایی پروژه بنحوی صورت گرفته که همزمان 
با تکمیل عملیات باقیمانده، فعالیت های پیش راه اندازی 
پروژه آغاز شده است. به گزارش روابط عمومی هلدینگ 
پترو پالایش اصفهان؛ مهنــدس عطا فرهمند اظهار کرد: 
در این راســتا برقــداری تابلوهای ۶kV پــروژه  انجام و 
عملیات تست روغن کمپرســورها نیز بر روی خط پایان 

است.

براساس اولویت بندی صورت گرفته در مدت زمان ۷ روز 
عملیات برقداری تابلوهای   نیز صورت خواهد گرفت و با 
تحقق این موضوع عملیات تست ها ی نهایی کمپرسور در 

دستور کار قرار خواهد گرفت.
وی تاکید کرد:با توجه به تامین و نصب تابلوهای کنترلی 
و اقدمات صورت گرفته برای تکمیــل فعالیت های ابزار 
دقیق پروژه امیدواریم تا یکماه آینده برق دار ی تابلوهای 

کنترل انجام و عملیات تست نهایی پروژه نیز آغاز گردد.
مدیر طرح پروژه شــیرین سازی نفت ســفید هلدینگ 
پتروپالایش اصفهان،  ادامــه داد: نصب تجهیزات داخلی 
راکتور این طرح نیز پایان یافته و با تکمیل Loop راکتور 
و در ســرویس قرار گرفتن کوره و کمپرسور، برنامه ریزی 

لازم جهت شارژ کاتالیست راکتور در دستور کار است.

لرستان اصفهان
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب لرستان:

مشکل فاضلاب یک هزار واحد مسکونی در خرم آباد برطرف شد
دبیر طرح پروژه شیرین سازی نفت سفید هلدینگ پتروپالایش اصفهان  :

پالایشگاه اصفهان   ح شیرین سازی نفت سفید در پیشرفت        90 درصدی  طر

مدیرعامل نیروگاه شهید رجایی قزوین :

حفظ و پایداری شبکه سراسری برق نیازمند مشارکت جدی مردم است

  مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان خبر داد:

  برگزاری بیش از ۶ هزار نفرساعت آموزش
 در حوزه بهداشت، ایمنی، محیط  زیست

اصفهان-مریم مومنی  مدیرعامل شرکت گاز اســتان اصفهان از برگزاری 
بیش از ۶ هزار نفرســاعت آموزش در حوزه بهداشــت، ایمنی، محیط زیست در 

سه ماهه نخست سال ۱۴۰۳ خبر داد.
 به گزارش روابط عمومی شــرکت ملی گاز ایران، ابوالقاسم عسکری ضمن بیان 
مطلب فوق، گفت: برگزاری دوره های مدیریت HSE و پدافند غیرعامل بخشی 
از برنامه های راهبردی شــرکت برای کاهش مخاطرات و ارتقای سطح ایمنی و 
ســلامت در محیط کار اســت. این دوره ها با تمرکز بر آموزش مباحث تئوری و 
عملی، به کارکنان کمــک می کنند تا بتوانند به شــکل مؤثرتــری با خطرات 

احتمالی مقابله کنند.
 وی بیان داشــت: در این دوره ها، موضوعاتی نظیر مدیریت واکنش در شــرایط 
اضطراری، احداث ایستگاه ها، پروانه های انجام کار، رانندگی تدافعی، آشنایی با 
اصول دستگاه های گازسنج، کمک های اولیه و مدیرت بحران مدنظر قرار گرفته 

است.
 مدیرعامل شــرکت گاز اســتان اصفهان گفت: باتوجه به اهمیت بالای رعایت 
اســتانداردهای ایمنی و بهداشــتی در محیط های کاری، برگزاری این دوره ها 
نقش بســزایی در کاهش حوادث و ارتقای سطح ســلامت کارکنان دارد و این 
دوره ها به صورت منظم و با بهره گیری از اســاتید مجــرب و متخصص در حوزه 
HSE برگزار می شــوند و تمامی کارکنان مرتبط ملزم به شرکت در این دوره ها 

هستند.

 مدیر کل شیلات استان خبرداد:

ح های مطالعاتی  آغاز مرحله نخست اجرایی طر
امکان سنجی توسعه شیلات اردبیل

 اردبیل-افسون جبارزاده مدیر کل شــیلات استان اردبیل استان با اشاره 
به وجود ظرفیت های طبیعی پرورش ماهی درهمه نقاط استان گفت: عملیات 
اجرایی طرح مطالعاتی و امکان ســنجی توسعه شــیلات در مرداد ماه امسال با 
مشارکت دانشگاه علوم و تحقیقات کشــاورزی گرگان آغاز شده و قرار است در 

مدت زمان مقرر انجام شود
مدیرکل شیلات استان اردبیل اظهار داشــت: مرحله نخست مطالعات میدانی 
جهت امکان ســنجی آبزی پروری در حــوزه های آبی شهرســتان های کوثر، 
خلخال، مشگین شــهر و اردبیل با توجه به قرارداد همکاری میان این اداره کل 
و دانشگاه علوم کشاورزی و منابع طبیعی گرگان با استقرار تیم های کارشناسی 

در حال انجام است.
در این رابطه، تیم های کارشناسی با اعزام به شهرستان کوثر از سد کوثر و حریم 
رودخانه گیوی چای تا محل تلاقی آن با قزل اوزن نمونه های آب، خاک و بنتوز 
تهیه و برای بررسی بیشتر پس از آماده سازی به آزمایشگاه های تخصصی ارسال 

خواهد شد
اله بخش هــدف از انعقاد این تفاهم نامه را اســتفاده از توانایي علمي و توســعه 
همکاري هاي پژوهشــي   به منظور برطرف نمودن نیاز هــاي علمي و اجرایي 
متقابل، بیان نموده و افزود: این  تفاهم نامه و عمل به آن گام موثري در پیشرفت 

صنعت آبزي پروري استان خواهد بود.
مدیرکل شیلات اســتان در ادامه بیان کرد: این مطالعات با بررسی پارامترهای 
اساسی رودخانه قزل اوزن، اهر چای و منطقه ســامیان اردبیل در روزهای آتی 

تداوم خواهد داشت .

 تامین سوخت پایدار در استان اردبیل

اردبیل-افسون جبارزاده مدیر شــرکت ملی پخش فــرآورده های نفتی 
منطقه اردبیل ضمن حضور در تعدادی از جایگاه های ســطح اســتان از تامین 
ســوخت پایدار در منطقه اردبیل خبر داد، گفت: جایگاه هــای عرضه فرآورده 
نفتی توســط کارشناسان شــرکت بصورت مســتمر مورد پایش قرار گرفته و 

مدیریت مصرف سوخت انجام می گیرد.
به گزارش روابط عمومی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه اردبیل، 
ســید حجت مدنی مدیر منطقه در حاشــیه بازدید از جایگاه های سطح استان 
با اشاره به تامین ســوخت پایدار در منطقه، پایش مســتمر و مدیریت مصرف 
فرآورده بیان کرد: در جریان چهار ماهه گذشــته از سال جاری مصرف فرآورده 
های نفتی، ۲۱ درصد افزایش داشته  اســت. مدنی درباره مصرف بنزین در بازه 
زمانی فوق نســبت به همین مدت در ســال ۱۴۰۲ افزود: با آنالیز و قیاس ارقام 

مصرف امسال و سال قبل، این فرآورده با افزایش ۱۱ درصدی همراه بوده است.

 

 راه اندازی سایت همراه اول
 در پارکینگ اربعین مهران

مدیر مخابرات منطقه ایــلام از نصب و راه اندازی سایت  ایلام -حسن بیگی 
همراه اول با قابلیت ۴G در پارکینگ بزرگ اربعین شهر مهران خبر داد.

سید شهاب نبی پور در بازدید استاندار از امکانات و تجهیزات مخابراتی در پایانه 
مرزی مهران بازدید اظهار داشــت: ارائه خدمات با کیفیت و رفع نیازمندی های 

زائرین در ایام اربعین از افتخارات کارکنان مخابرات منطقه ایلام می باشد.
وی افزود: ارتقاء و تقویت امکانات و تجهیزات شــبکه مخابراتی و ارائه ارتباط با 

کیفیت و پایدار به زائران و دستگاه های اجرایی در دستور کار قرار دارد.
مدیر مخابــرات منطقه ایلام گفت: همچنین تقویت شــبکه فیبــر نوری، ارائه 
وایفای رایگان در پایانه مرزی و افزایش پهنای باند شــبکه تلفن همراه از دیگر 
اقدامات این شرکت در مرز مهران اســت. نبی پور ادامه داد: سایت همراه اول با 

قابلیت ۴G در پارکینگ بزرگ اربعین شهر مهران نصب و راه اندازی شده است

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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احتمال افزایش وقوع حوادث شبکه برق 
همزمان با افزایش گرما و رشد مصرف برق

معاون هماهنگی توزیع توانیر با اشــاره به شدت گرفتن گرما و متعاقب 
آن رشد بی سابقه مصرف و تاثیر آن در افزایش حوادث احتمالی شبکه 
برق گفت: در شــبکه از تجهیزات گســترده و متنوعی بــرای تامین و 
جابجایی انرژی استفاده می شــود و عمدتا هادی )رساناها( هستند که 
سطح ولتاژ برق را تغییر می دهند و همه این تجهیزات ارتباط دقیقی با 

ولتاژ برق دارند.
محسن ذبیحی با بیان اینکه تاسیســات برق بیشتر از مس، آلومینیوم  
و آهن هســتند که در برابر جریان برق مقاومتی از خود نشان می دهند 
که تبدیل به گرما می شــود، اظهار کرد: در تابســتان که به دلیل وارد 
شدن تاسیسات سرمایشی به مدار، مصرف برق افزایش می یابد، جریان 
عبوری از هادیهای برق افزایش می یابد و همانطور که عنوان شــد این 

افزایش جریان مصرف باعث گرم شدن. تاسیسات برق می شود.
وی تاکید کرد: در کنار همه این فعل و انفعالات، گرمتر شدن دمای هوا 

نیز بر گرمتر شدن تاسیسات تاثیر می گذارد.
وی با اشــاره به وجود بالغ بر یک میلیون کیلومتر شــبکه برق و تعداد 
زیادی ترانسفور ماتور در شبکه افزود: افزایش مصرف برق در تابستان و 
دمای هوای بالا، در نهایت منجر به بروز حوادثی در شــبکه می شود که 
این حوادث می تواند از کابل متصل به منزل یک مشــترک باشد که در 
این صورت یک مشترک دچار قطعی برق می شود و یا از یک فیدر فشار 
ضعیف باشد که برق یک کوچه را تحت تاثیر قرار می دهد و یا می تواند از 

پست فوق توزیع باشد که موجب قطع برق بخشی از یک شهر می شود.
معاون هماهنگی توزیــع توانیر با بیان اینکه بالا رفتن ســطح مصرف 
و دما می تواند میــزان حوادث احتمالی را افزایــش دهد، تصریح کرد: 
همه همکاران ما در صنعت برق به ویژه در تابستان در آماده باش کامل 
هستند و در کوتاه ترین زمان اقدام به رسیدگی و رفع نقاط آسیب دیده 
می کنند. ذبیحی، مصرف صحیح برق را در کاهش حوادث ناخواســته 
در شبکه بســیار موثر دانســت و تاکید کرد: عدم اســتفاده از وسایل 
پرمصرف برقی در ســاعات گرم روز، تنظیم دمای وســایل سرمایشی  
روی ۲۴ درجه و خاموش کردن وســایل برقی اضافه مــی تواند در این 

روند بسیار موثر باشد.
وی در پاســخ به این پرســش که آیا با وجــود اســتفاده از کنتورهای 
هوشــمند و فناوریهای نوین امکان اطلاع رســانی به مشــترکانی که 
مصارف آنها افزایش یافته اســت، وجود دارد، گفت: پیش از شروع دوره 
اوج بار امسال، مشترکان پرمصرف شناسایی شده و در قالب پیامک به 
همه مشــترکانی که مصرف بالاتری از الگو داشته اند و یا مشترکانی که 

بیشتر ۲.۵ برابر الگو مصرف کرده اند اطلاع رسانی شده است.

 ١١ میلیون مشترک خانگی مشمول پاداش 
صرفه جویی شدند

مدیرکل امور انرژی و مشــتریان صنعت برق گفت: در سال جاری ۱۱ 
میلیون مشترک با رعایت الگو و استفاده صحیح از برق، مشمول پاداش 

شده و بخشی از آنها قبض برق رایگان دریافت کرده اند.
عبدالامیر یاقوتی با بیان اینکه درســت مصرف کردن یک هنر اســت، 
گفت: حدود ۷۵ درصد از مشــترکان اکنون کمتــر از الگو و ۱۵ درصد 
بین الگو تا ۱.۵ برابر بالاتر مصرف می کننــد و ۸ درصد بین ۱.۵ تا ۲.۵ 
برابر الگو مصرف برق دارند و تنها ۲ درصد بیش از ۲.۵ برابر الگو مصرف 
می کنند.مدیرکل امور انرژی و مشــتریان صنعت بــرق ادامه داد: در 
مجموع ۷۵ درصد از مشــترکانی که کمتر از الگو مصرف می کنند، ۵۵ 

درصد از مجموع برق مصرفی کشور را به خود اختصاص می دهند.

وی اضافه کرد: حــدود ۲۰ درصد مصرف به ۱۵ درصد از مشــترکانی 
اختصاص دارد که تا ۱.۵ برابر الگو مصــرف می کنند و ۱۷ درصد از برق 
کشور را ۸ درصد از مشــترکانی مصرف می کنند که در پله ۱.۵ تا ۲.۵ 
برابر الگو قرار دارند. تنها اندکی صرفه جویی توسط مشترکان پرمصرف، 

برابر با تأمین برق تعداد زیادی از مشترکان جامعه است.
یاقوتی در خصــوص نحوه مصرف برق توســط ۲ درصد فوق پرمصرف 
جامعه نیز اظهار کرد: فرهنگ خانواده، تجهیزات مورد اســتفاده مانند 
کولرها که بر اســاس منطقه جغرافیایی انتخاب و درجه آن به درستی 
تنظیم شــود و یخچال ها و وســایل صوتی و تصویــری و… همگی از 
جمله دلایلی است که می تواند موجب شــود یک مشترک در کدام پله 
قرار گیرد.مدیرکل امور انرژی و مشــتریان صنعت بــرق گفت: انتظار 
نداریم مشــترکانی که در مناطــق معتدل زندگی می کننــد، از کولر 
گازی اســتفاده کنند چرا که در صورت اســتفاده به احتمال زیاد جزو 
مشــترکان پرمصرف قرار خواهند گرفت.وی قدیمــی بودن یخچال و 
فریزرها به عنوان وســایلی که به عنوان مصرف کننــدگان دائمی برق 
شــمرده می شــوند، را از دیگر دلایل مهم بالا رفتن مصرف برق توسط 
مشــترکان عنوان کرد و گفت: توصیه می شود از وسایل پرمصرف برقی 
در ساعتهای گرم روز و ابتدایی شب استفاده نشود. همچنین ورود این 
وسایل به مدار موجب می شود ســطح مصرف افزایش یابد در حالی که 

می توان ساعت بهره گیری از این وسایل را جابه جا کرد.
یاقوتی یادآور شد: در ســال جاری ۱۱ میلیون مشترک با رعایت الگو و 
استفاده صحیح از برق، مشــمول پاداش شده و بخشی از آنها قبض برق 

رایگان دریافت کرده اند.

مشترکان پرمصرف زیر ذره بین صنعت برق
افرایش گرما و مصــرف برق موجب تشــدید نظارت صنعــت برق بر 
مشترکان پرمصرف شــده به طوری که تاکنون برای ۶۷۹ هزار و ۶۷۱ 
دســتگاه انواع کنتور هوشــمند تکفاز و ســه فاز و مودم برای بررسی 

مصرف مشترکان پرمصرف مصب شده است.
 حدود ۳۲ میلیون مشترک خانگی در کشور وجود دارد که از این میان 
۷۵ درصد آنها در ســطح الگو مصرف میکنند، ۲۵ درصد از مشترکان 
حدود نیمــی از برق مصرفی بخــش خانگی را به خــود اختصاص می 
دهند، ۱۵ درصد از مشترکین تا ۱.۵ برابر الگو، ۸ درصد ۱.۵ تا ۲.۵ برابر 

الگو و ۲ درصد از مشترکان بیش از ۲.۵ برابر الگو مصرف می کنند.
آخرین پله مشــترکانی هســتند که بیش از ۲.۵ برابر الگو مصرف می 
کنند که این تعداد اندک به تنهایی ۸ درصد از کل مصرف حوزه خانگی 
را به خودشــان اختصاص داده انــد.  خرید و بکار گیــری کنتورهای 
هوشــمند یکی از ابزارهای مدیریــت مصرف به ویــژه پرمصرف ها. از 
همین جهت  درســال ۱۴۰۰ تفاهم نامه ای به ارزش ۳۰ هزار میلیارد 
ریال با یکی از بانک ها منعقد شد که براســاس آن در مرحله نخست تا 

پایان سال ۱۴۰۲، ۱۳ هزار میلیارد ریال اعتبار اسنادی گشایش یافت.
از محل منابع حاصل از اجرای مرحله نخست این تفاهم نامه، ۱۹۲ هزار 
و ۳۰۰  کنتور ســه فاز و ۲۱۰ هزار و ۳۰۰  کنتور تکفــاز و نیز ۱۱ هزار و 
۲۰۰  مودم تهیه و به منظور کنترل و رویت پذیری مشترکان پرمصرف 

در سطح کشور بکار گرفته شد.

علی ابدالی:
مهم ترین اولویت بانک سینا در سال جاری 

جذب منابع و افزایش سهم بازار است
مدیرعامــل بانــک ســینا گفــت: افزایــش 
ســهم بازار منابع و رعایت سیاســت تجهیز و 
تخصیص منابع در راستای مدیریت نقدینگی، 
اصلی ترین اولویت بانک در سال جاری خواهد 

بود.
بــه گــزارش روابط عمومی بانک ســینا، علی 
ابدالی، مدیرعامل بانک سینا در نخستین روز 
از هم اندیشی سراسری مدیران ارشد بانک سینا که با موضوع »توسعه 
ســهم بازار منابع؛ از ضرورت تا راهبرد« در مشــهد مقدّس برگزار شد، 
ضمن تبیین اقدامات صورت گرفته در چهار ماهه نخست سال جاری، 
تصریح کــرد: محور اصلــی فعالیت های بانک موضوع جــذب منابع و 

افزایش سهم بازار بانک است.
وی افزود: بانک با منابع زنده اســت و بزرگی بانک بــه میزان منابع آن 
شــناخته می شــود و با تقویت منابع، ســایر برنامه های بانک امکان 

پیاده سازی و تحقق بهتری پیدا می کنند.
مدیرعامل بانک سینا یادآور شــد: راهبردهای اصلی ما برای رساندن 
بانک ســینا به جایگاه اصلــی خود در نظــام بانکی و تحقــق اهداف 
ترسیم شــده، توجه به موضوعاتی نظیر بازمهندســی ترازنامه، توسعه 
زیرســاخت های حوزه فناوری اطلاعات، حرکت در مســیر بانکداری 
دیجیتال و پلتفرمــی از طریق هوشمندســازی خدمات و محصولات 

بانک، توسعه منابع انسانی و... است که با جدیت دنبال خواهد شد.
وی ادامــه داد: پیش نیــاز اجرای موفــق بانکداری دیجیتــال بر پایه 
هوشمندسازی خدمات بانک، توسعه فناوری اطلاعات است و ما ناگزیر 
هستیم خود را متناســب با رشــد تکنولوژی هماهنگ کنیم تا از این 

طریق بتوان پاسخگوی نیازهای گروه های مشتریان باشیم.
به گفته ابدالی، موضوع بهبود کفایت ســرمایه یکی از برنامه های اصلی 
بانک در ســال جاری خواهد بود و بر این اســاس ضرورت دارد تا پایان 

امسال گام های مؤثری در این زمینه برداشته شود.
مدیرعامل بانک سینا خاطر نشان ســاخت: یکی از عواملی که کیفیت 
ســودآوری بانک را ارتقــاء خواهد بخشــید، موضوع افزایش ســبد 
درآمدهای مشاع و غیر مشاع اســت که از طریق توسعه خدمات ارزی و 

تعهدات و تداوم رعایت بهداشت اعتباری، پیگیری خواهد شد.
وی، مدیریــت معوقــات و مطالبــات غیرجــاری را عاملــی مهم در 
جهت دســتیابی به اهداف ترسیم شــده عنوان کرد و یادآور شد: آمار 
و شــاخص های عملکردی در چهار ماهه نخســت ســال جاری نشان 
می دهد کــه برای حصــول نتایج مطلــوب در این زمینــه باید تلاش 

بیشتری نسبت به گذشته داشته باشیم.
ابدالی با اشاره به ضرورت توجه به ســرمایه های انسانی به عنوان موتور 
محرک اقدامــات بانک تصریح کــرد: برنامه های پیش بینی شــده در 
صورت همراهی کارکنان نتیجه بخش خواهد بود و در این راستا ضمن 
کارشناسی همه مباحث مرتبط با این حوزه اعم از جذب، بهسازی نیرو، 
نگهداشــت، آموزش و... در جهت هدفمندی نظــام جبران خدمات به 
منظور افزایش رضایت مندی کارکنان و اصلاح شــیب جبران خدمات 

بر اساس شاخص های مرتبط با هر بخش اقدام خواهد شد.
به گفته ابدالی، تغییر وضعیت رویکرد فعالیت بانک از موضع تدافعی به 
تهاجمی، رعایت سیاســت تجهیز و تخصیص منابع با رویکرد مدیریت 
نقدینگی، مدیریــت هزینــه و صرفه جویی، رعایت اصــول اخلاقی و 
مشــتری مداری در همه بخش های بانک از جمله مباحثی اســت که 

همواره مورد تأکید و توجه است.

برندگان سورسامانی تیرماه مشخص شدند
دور جدید از قرعه کشــی سورســامانی ویژه اعضای باشگاه مشتریان 

بانک سامان )سامانیوم( با جوایز ویژه برگزار شد.
 به گزارش سامان رســانه، دور جدید از قرعه کشی سورسامانی تیر ماه 
ویژه اعضای باشگاه مشتریان بانک سامان )سامانیوم( برگزار و برندگان 
خوش شانس ۴ گوشــی تلفن همراه  و ۱۰ ســاعت هوشمند، مشخص 

شدند.
اســامی برندگان قرعه کشی سورسامانی بهار ســامانیوم در اینجا قابل 
دیدن اســت.علاقه مندان برای عضویت در باشــگاه و کسب اطلاعات 
https:// بیشــتر در خصوص این قرعه کشــی میتواننــد به ســایت

ir/samanium.sb24  مراجعه و یا با مرکز ســامان ارتباط به شــماره 
۰۲۱۶۴۲۲ تماس حاصل کنند.

73١2 میلیارد ریال تسهیلات حمایتی بانک 
اقتصادنوین در سه ماهه نخست سال جاری

بانــک اقتصادنوین در ســه ماهه ابتدایی ســال جــاری ۳۷۵۹ فقره 
تسهیلات قرض الحسنه حمایتی به مبلغ ۷۳۱۲میلیارد ریال پرداخت 
کرد که نســبت به دوره مشــابه ســال قبل به ترتیــب ۲۶۳درصد و 

۳۷۰درصد رشد داشته اند.

حمایت از خانواده و جوانی جمعیت با 3۷۷2میلیارد ریال 
تسهیلات

به گزارش روابط عمومی بانک اقتصادنوین، این بانک در پایان سه ماهه 
نخســت ســال جاری در جهت حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، 
۳۲۸۰میلیارد ریال تسهیلات قرض الحســنه ازدواج پرداخت کرد که 
نســبت به دوره مشابه ســال قبل حدود ۲۰۱درصد رشد داشته است. 
تعداد تسهیلات پرداختی در دوره زمانی یادشــده به۱۰۱۲فقره بالغ 
می شــود که بیانگر ۱۲۲درصد رشد نسبت به ســه ماهه نخست سال 
۱۴۰۲ اســت.بانک اقتصادنویــن همچنین تــا پایان ســه ماهه اول 
۱۴۰۳ حدود ۶۶۴فقره تسهیلات قرض الحســنه فرزندآوری به مبلغ 
۴۹۲میلیارد ریال پرداخت کرده که نسبت به دوره مشابه سال گذشته 
به ترتیب ۱۱۸درصد و ۱۶۴درصد رشد داشــته است. در مجموع این 
بانک تا پایان سه ماهه نخست ســال جاری در بخش حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت ۱۶۷۶فقره تســهیلات به مبلغ ۳۷۷۲میلیارد ریال 
پرداخت کرده که در مقایسه با دوره مشابه سال قبل به ترتیب با ۱۲۰ و 

۱۹۵درصد رشد همراه شده اند.

رشد 33۷8درصدی تسهیلات اشتغال زایی
عملکرد بانک اقتصادنوین در بخش تســهیلات حمایتی قرض الحسنه 
اشــتغال زایی منجر بــه پرداخــت ۸۲۴فقره تســهیلات بــه مبلغ 
۱۳۵۱میلیارد ریال شــده که مددجویان کمیته امــداد امام خمینی 
)ره( و مددجویان تحت پوشش ۲۹ دستگاه اجرایی مانند وزارتخانه ها، 
سازمان زندان ها، بنیاد کرامت و توسعه روستایی و مناطق محروم را در 
برمی گیرد. تسهیلات حمایتی قرض الحسنه در بخش اشتعال زایی در 
سه ماهه نخست سال ۱۴۰۳ در مقایســه با مدت مشابه سال ۱۴۰۲ در 

تعداد ۲۲۸۹درصد و در مبلغ ۳۳۷۸درصد رشد داشته است.

611میلیارد ریال تسهیلات در بخش مسکن
تسهیلات قرض الحسنه بخش مسکن در دو بخش کمک ودیعه مسکن 
مستاجران و تســهیلات مشــارکت مدنی ساخت مســکن پرداخت 
می شود. بانک اقتصادنوین ۲۷۸فقره تســهیلات به مبلغ ۳۵۹میلیارد 
ریال به مستاجران و ۲۵۲میلیارد ریال تسهیلات به سازندگان مسکن 
در جهت حمایت از نهضت ملی ســاخت مســکن اختصــاص داده که 

مجموع آن بالغ بر ۶۱۱میلیارد ریال می شود.
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 تحلیل یک مدیر اسبق بانکی از گزینه های اقتصادی دولت چهاردهم

ونمایی از نسخه نجات طبقه متوسط   ر
در دولت چهاردهم

یک اقتصــاددان به مهار  فاطمــه نیک مقصود 
تورم به عنوان مهمترین اولویت دولت چهاردهم 
برای نجات طبقه متوســط اشــاره کرد و گفت: 
کاهــش نقدینگی و تامیــن کســری بودجه از 
طریقی که تورم زا نباشد، نقش موثری در کنترل 

آن دارد.
 چند روزی اســت که دولت چهاردهم کار خود را 
آغاز کرده و در هفته های آتــی نیز تکلیف وزرای 
دولت و اعضای کابینه مشخص می شوند. احتمالا 
افرادی هم که روی کار می آیند، سیاســت های 
تازه ای اعمال می کنند که می تواند هیچ شباهتی 

به سیاست های سه سال گذشته نداشته باشد.
با این وجود، مسعود پزشکیان و یارانش روزهای 
سختی پیش رو دارند و در حالی باید سکان دولت 
را در دست گیرند که کشور گرفتار ابرچالش های 
زیادی اســت. اما این که در این شــرایط سخت، 
پزشکیان چه افرادی در حوزه اقتصاد برای کابینه 

دولت چهاردهم انتخاب می کند، اهمیت دارد.
در همین رابطه بهاالدین حسینی هاشمی، مدیر 
اســبق بانکی دربــاره این که اعضــای اقتصادی 
کابینه باید چه ویژگی هایی داشته باشند، دیدگاه 
خود را در گفتگو بــا خبرنگار خبرآنلاین این گونه 
مطرح کرد: عدم ارجاع تصمیمات به کارگروه های 
ذی ربط و ارائه تصمیم مستقیم که تحقق این مهم 
ملزم به آشــنایی کامل اعضــای احتمالی کابینه 
به مباحث اقتصاد، تجــارت، بازرگانی و مالی و... 

است.
حسینی هاشــمی در رابطه با اسامی شنیده شده 
در اطراف کرســی های وزارت خانه ها نیز واکنش 
نشــان داد و گفت: در بیــن این اســامی برخی 
چهره های نام آشــنا در امور اقتصادی اند و سوابق 
خوبی هم دارند. افراد دیگری هم هســتند که در 

دورانی که متصدی بودند، موفــق نبودند. برخی 
نیــز از نمایندگی مجلس قصد مباشــرت دارند، 
که بعید اســت افراد سیاســی و پارلمانی بتوانند 

رهبران اقتصادی شایسته ای باشند.

نجات طبقه متوسط چگونه ممکن است؟
این اقتصاددان به مهار تــورم به عنوان مهم ترین 
اولویت دولت چهاردهم برای نجات طبقه متوسط 
نیز اشــاره کرد و گفت: کاهش نقدینگی و تامین 
کســری بودجه از طریقی که تورم زا نباشد، نقش 
موثری در کنتــرل آن دارد. دولــت باید از طریق 
درآمد یا عوارض، کســری بودجه را تامین کند و 
چاپ اسکناس و اســتقرار از بانک ها را نباید عامل 

فراهم کردن هزینه های جاری خود بداند.
وی ادامــه داد: اقتصــاد باید خصوصی باشــد و 
دولت صرفا سیاســت گذاری را برعهــده بگیرد 
و تصدیگــری نکند. در حال حاضــر ۷۰ درصد از 
تولید ناخالص ما دست دولت و نهادهای عمومی 
اســت، در صورتی که تمام نهادها و بنیادها حتی 
ضمن حفظ ماموریت هایشان باید یک خزانه مالی 
واحد را تشکیل بدهند و منابع، مصارف، درآمد و 

مدیریتشان در اختیار دولت باشد.
حسینی هاشمی تاکید کرد: در این شرایط دولت 
می تواند مدیریت جامع و بهتری داشــته باشــد 
و انحصارهــا را از بین ببرد، چــون انحصار و رانت 
مسبب فساد و همه جای دنیا مانع رشد اقتصادی 

در بخش خصوصی است.

ساماندهی بانک ها در اولویت باشد
این مدیر اســبق بانکی ضمن تایید زیان ده بودن 
سیســتم بانک ها، دیگر وظیفه اقتصادی دولت را 
اینگونه توضیح داد: سیستم بانکی ما بدهکار است 

در واقع بانک ها ســپرده های جدیــد را به عنوان 
سود سپرده های قبلی لحاظ می کنند.

حسینی هاشــمی افزود: اصلاح ســاختار بانکی 
و ســاماندهی به بانک ها جهت ایجــاد آمادگی 
برای فعالیت های بین المللی بایــد اتفاق بیفتد. 
همچنین تحریــم که در بخش بانکــی مرتبط با 
FATF و CFT است، رفع حل شــود.او در ادامه 
عنوان کرد: مشکل بعدی دولت که آمایش کشور 
را تضعیف می کند، بحث محیط زیســت اســت، 
همچنین در شــهرهای مرکزی مــا که مدیریت 
آب با بحران روبه روست و مســتقر شدن صنایع 
آلاینده مثل فولاد و آلومینیوم باعث مشــکلات 

زیست محیطی آنها شده، باید حل شود.

دولت این حق را برای خودش قائل است که 
از جیب بانک ها برداشت کند

مدیرعامل اســبق بانکی اضافه کرد: اســتقراض 
بانک مرکزی  زمانی معنی پیدا می کند که دولت 
دارای یک برنامه اقتصادی منسجم و کنترل شده 
و بدون کسری بودجه و بدون هزینه اضافی باشد، 
در غیر این صورت تنها ابزاری که دولت می تواند 
مسیرش را پیش ببرد بی نظمی مالی و استقراض 

از بانک مرکزی و بانک ها است.
حسینی در اخر گفت: استقراض از بانک مرکزی 
در شــعار خوب اســت ولی در عمل وقتی اتفاق 
می افتد که ما دولتی داشــته باشــیم که دارای 
اســتحکام مالی و بودجه ای خودش باشد یعنی 
نیازها و منابع بودجه را از مالیات و عوارض و موارد 
دیگری غیر از چاپ پول تامین کند، و تا زمانی که 
عزل و نصب متصدیان بانک مرکزی با دولت است 
دولت این حق را برای خودش قائل است از جیب 

بانک ها برداشت کند.

معاون توســعه بازار و خدمات پس از فروش بیمه 
دی با بیان اینکه این شــرکت با بیش از ۱۰ هزار 
مرکز درمانی در سراســر کشــور دارای قرارداد 
است، گفت: حدود ۲۰ درصد از کل بیمه شدگان 
سراسر کشــور در بخش درمان، از خدمات بیمه 

دی استفاده می کنند.
به گزارش روابط عمومی و امــور بین الملل بیمه 
دی، دکتر حســین یــاوری در آیین گشــایش 
ســاختمان جدید شــعبه ایــلام، با اشــاره به 
وابستگی ســهامداری بیمه دی به بنیاد شهید و 
امور ایثارگران اظهار داشــت: اعتبار ایجاد شده 
در بیمه دی ناشــی از تلاش مســتمر همکاران 
در خدمت رســانی به بیمه شــدگان به ویژه ارائه 
مطلــوب خدمات بــه خانــواده معزز شــهدا و 

ایثارگران است.
وی با تأکید بر ایــن که بیمه دی طی ســنوات 

اخیر توانسته اســت جایگاه شایســته ای را در 
صنعت بیمه کســب کند، افزود: این شــرکت از 
نظر عملکردی، عملیات بیمــه ای؛ هم در حوزه 
ســودآوری و هم در بخــش اعتمــاد از مراکز 
درمانــی، بهترین عملکرد را از خود نشــان داده 

است.
دکتر یاوری افزود: بیمــه دی به منظور افزایش 
سطح تماس با مشتریان و ارائه خدمات بهینه به 
بیمه شدگان خود، نسبت به افتتاح ساختمان ها  
در نقاط مختلف کشــور اقدام می کند و در حال 
حاضر ۴۸  شــعبه در حوزه فــروش و ۴۸ مرکز 
برای پرداخت خســارت درمان در اختیار دارد 
که به طور تخصصی در سراســر کشور فعالیت 

دارند.
وی بیان داشــت: به دلیل تغییرات فضای شــهر 
ایلام، ســاختمان قدیمی بیمــه دی فاقد امکان 

دسترسی مطلوب مشــتریان و بیمه شدگان بود 
از این رو، هیئت مدیره این شــرکت در راســتای 
دسترســی بهتر مشــتریان و جامعه هدف خود، 
ایجاد فضای مناســب تری را برای این شــعبه در 
دســتور کار قرار داد تا بتواند خدمــات خود را به 

نحوی شایسته ارائه کند.
معاون توسعه بازار و خدمات پس از فروش بیمه 
دی، بیمه شدگان استان ایلام را بیش از ۴۰ هزار 
نفر عنوان کرد و بیان داشــت: شرکت بیمه دی 
با داشتن برنامه های توســعه  ای از جمله؛ ورود 
به حوزه خرده فروشــی در بخش بازنشستگان 
تأمین اجتماعی، قرارداد سازمان صدا و سیمای 
ج.ا.ا و همچنین قرارداد دانشــگاه آزاد اسلامی، 
امیدوار است با اضافه شدن این جوامع به جامعه 
هدف بیمه دی، این عدد به دو برابر و حتی بیشتر 

ارتقاء یابد.

مسکن

کارگــران  اتحادیــه  رئیــس 
قــراردادی و پیمانــی بهترین و 
کم هزینه تریــن راه برای تامین 
مســکن کارگران و بازنشستگان 
را ایجــاد تعاونی های مســکن 
دانســت و گفت: در قالب تعاونی 
های مسکن مسیر خانه سازی و 
ساخت و ساز سریع تر و در کوتاه 
ترین زمان ممکن انجام می شود 
و کارگران و بازنشستگان با هزینه 
ارزان تر و مناســب تری خانه دار 
می شوند.فتح الله بیات، با تاکید 
بر تامین مســکن کارگــران در 
دولــت چهاردهم اظهــار کرد: 
فارغ از بحث حقوق و دســتمزد، 
امروز مســکن کارگــری یکی از 
موضوعــات و دغدغه هــای مهم 
جامعــه کارگری اســت و هزینه 

های مسکن و اجاره بها 
بیش از نیمی از درآمد 
کارگران و بازنشستگان 
را می بلعند.وی افزود: 
موضوعــات مهمی در 
حوزه کارگــری داریم 
که نمی خواهیم رئیس 

جمهور آنها را یک شبه رفع کند 
ولــی از دولت چهاردهــم انتظار 
داریم با برنامه ریزی منســجم و 
اســتفاده از کارشناسان خبره در 
جهــت تامین مســکن کارگران 

اقدام کند.
کارگــران  اتحادیــه  رئیــس 
قراردادی و پیمانی با بیان اینکه 
مســکن کارگری از مسکن مهر 
جداست، گفت: در طول سالهای 
گذشــته بیش از آنکه دولتها به 

واحدهــای  ســاخت 
بپردازنــد،  جدیــد 
و  ســاخت  مشــغول 
واحدهــای  تحویــل 
باقی مانده مسکن مهر 
بودند هرچــه تکمیل 
و تحویــل واحدهــای 
مسکن مهر با ســرعت بیشتری 
صورت گیرد، کمــک بزرگی به 
صاحبان آنها از جمله کارگران و 
بازنشستگان و اقشار ضعیف و کم 

درآمد می شود.
بیــات در عین حال اســتفاده از 
ظرفیت تعاونی های مســکن را 
برای ســاخت مســکن کارگری 
پیشــنهاد کرد و گفت: معتقدم 
از طریــق تعاونی های مســکن 
مشــکل  می تــوان  کارگــری 

مســکن کارگــران را در کوتــاه 
ترین زمان حــل کرد.همچنین 
با تشــکیل تعاونی های مســکن 
ویژه بازنشســتگان بــرای خانه 
دار کــردن آنها اقــدام کرد.وی 
گفت: درحال حاضــر بهترین و 
کم هزینه ترین راه این اســت که 
مسکن کارگری و بازنشستگان را 
از طریق تعاونــی ها پیگیری کرد 
و دولت تعاونی های مسکن را به 
منظور ســهیم کردن کارگران و 
بازنشستگان تعریف و راه اندازی 
کند.به گفته این مقام کارگری در 
قالب تعاونی های مســکن مسیر 
خانه سازی و ساخت و ساز سریع 
تر انجام مــی شــود و کارگران 
و بازنشســتگان با هزینــه نازل 

ومناسب تری خانه دار می شوند.

حل مشکل مسکن کارگران در کوتاه ترین زمان ممکن
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